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Los 3HGBBE$. CALIFORNIAJ HOH?AY, ABGUST 9, 1971

oy
3 zi-

Cterint el 8130 .M, L

.. . .
}, Lt

C 54“.
THE COURT: All riqht. qﬂntlamen, Wa will proceed.

Pasople agﬁiqst Gragan, o
Defendant is hsra and both counsel are here.
You can bring in the jury, Sheriff,
THE BAILIPF: Yeos, sir,
THE COURT: I quess wa ran out of witnassas, didn't we?
PHE CLERK: Yes, your Honor,
' THE COURT: Thank you,
{(The following proceedings were had
in opsn court in the presenca of the
juryx)
THE COURT: Now we have all of our yegulaxr jurors plus

the three aiternatnz.

The Paople hay go ahead,
MR. KATZ: Thank you.
Call Mr. Prank Retx.

¥RANK RETZ,

called as a witness by the People, testified as follows:

TEE COURP: Now, first, raise your right hand, pleass,
and be sworn.

THE CLERK: You do solemnly aswear that the testimony

you may give in the cause now pending before this court shall

ba the truth, the whole truth and nothing buﬁ thé truth, so

- help yoﬁ God?

CieloDrive.comARCHIVES
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THE WITHESS: So help me Sod, yes.
THE CLERKs Thank you, sir.
Will you take the stand and be seated, please,
THE COURT: Be seatad, please; and tell us your name
first.
You tell the clexk your name,
THE WITNESS: My name is Prank Retz.
THE CLERE: Would you spell the last name.
THE WITNESS: Rre-t-z.
THE CLERK: Thank you.
THE COURT: When the lawyers ~- counsel will ask you

questions, when you answer them speak through hare so the jury

g e

can hear vou. Ce
Step Ei"ghé ‘ﬁp‘ to it thera., Get up to it like a

telephone, ;  : ¢

‘I '3 “’ . - e - -
THE WITHESSx Okay: - " <71 7O
’ ST - . L c

. & . . ?“}». s N

PHE COURT: THAt is ik, — ' -1
Al !.’igh‘l:.‘. ‘ ’."d . 1:;_‘.;

4 e
[ oo 1! K I &
. L .

-

{'y+  DIRBCT EXAMINATION
BY MR, KATZ:

Q Frank I have had the opportunity of talking with
you before, and you are like me, I talk rapidly, so will you
slow down so we can all hear you and understand you.

A Yas.

Q Thank you,.

Do you know George Spahn?

) - Yes.

CieloDrive.cOMARCHIVES
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And whan was it fhat you first met George Spahn?
Around *58 or '67, something like that,
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0 All right. At some point in time did you buy the

| property which is adjacent to George Spahn's ranch?

Q And from whom did you buy it?

A A Mrs, Mary mlly from Bakersfield,

e That pu:g@l cbnzist.ed ¢f how many acres?

A 27:1/2‘ E

¢ ; fuuring ::.hu pari,c_w‘:’t of time i{x ww.ch you bought

1 Hra. Rélly's pmpcrty;' imz;a yoli ncgéthti,nq with George Spahn

10 |

with reference to huying his spalm Aanch propexty?

A Yes, I diﬁ» ana I al»sb had an option, verbal
option, from him, mhic:h he Rept, and I bought. it this year,
| pebiuary. e

1] In other words, you fiinally consumnated the option

- with Mx, Séahn_ and purchased his properkty, that is, the Spahn’s

| Movie Ranch, in February of 19717
w |

Yes,

Q And how many acres did that parcel consist of?
A 27-1/2. |

Q@ ALl right. Row, as I understand it, because of

’ y‘oﬁr negotiating with the Spahn Hpvia Ranch propstty and Mary

Kai]_.y"s property, you were in that area roughly in 1967-1968,

. 48 that correct?

‘& That is corrsct.

g Mr, Retsz, were you going to do something with that
propaxty?

A Yes. We were going %o develop a tourist centex,

Q And that would be a German resort center of some

CieloDrive.comARCHIVES..
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k‘ind?
A  That is correct.
Q And how often would you go out to the Spshn Ranch |
area in the period of 1968 and 19697 |
A Evary day.
[+ Wall., when you say every day, do you mean almost

Iitarally every day?

A - That is correct,

G All right, BAnd zometime would you go out there
more than once a day?

i Yes. _ |

Q When you wers first going out to Spahn Ranch, was
Charlie Manson and the so-called Manzon family out there?

A No.

Q Sometime in the first part of 1969 did you note
the presence ¢f one Charles Manson and tha so-called family?

A - It was after Christmas, probably January, February,
somathing like that, whq'n' ‘X maiw they moved in.

9 ¥e are tatkidg abont 19697 -

A v, th;é is correct.

}{11 :;ght(.» Az}fi batwaan thg period that you first

naw him or were m}mm ::!: fthe fact t:hat: }Hmsqn had moved in on

this property in the first-. pa::!: ’of. 69 through the latter part

RN

of August 1969, how often would you see Manson on the Spahn

Rarich property and oh the .‘Mary Kel]& iprnpirty which you beught?

A Wall, whenever I came out, if he was there, I saw

him, bacause hs plvays oame to mw. and tried to talk to ma.-

0 How ofiten would you say Charles Manson was out

S e L s
e it s

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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there thongh in tarn: of tha nuuherpoﬁitimn: a yaek?

‘about; the avargga‘fimﬂ.you'saw him, betweeri the pariod of the

. Xelly's property?

and Charles Manson in the presence of Mary Kelly on your

Cob _
= ' L 2 Pl ¥ j' % . d’?&s
: - _ ,

.‘ o ‘i o

A Threarb:fgan'timns, or fiva &imgs.

Q Thrae or Zfoux or f}v- tines a waek, is that right?
2 That's righks o 1 L+

9 and thﬁg:;fiduxgqufyq ?n§§¥e pariod wa are talking

first part of 1969 through and including the latter part of
August 1969, is that correct?

Y what is correct,

Q Mow, Mr, Retz, when was it that you bought Mary

A May, '69. Wa actually made a down payment in '68
2lready, but May '69, we signed the contract, and in Jupe we
went in esctow.

9 Okay. Let's stop right thexe.

Da you remanbar when it wag in June that you

opsned ascrow on the Mary Kally property?

A June the 30th,

0 That im 1969, is that correct?

A 1968,

0 Now, did some event happen betwsen Mz, Bill vance

propexrty? You can answer that yas or no.

A Yex., N

Q. And as a result of this event, did you call the
police? "

A That's right,

R Did the police come?

CieloDrive.coOmARCHIVES



2-3

10 |

¥1

3 -

14
I5
16

17

8

;19"

20

2

22

23

24 .

25
26
2

28

X256

A Yeu:;

¢ . aAnd you can énawe,r this next question yes or no:
Did you exchange some heated worde with Charles Manson?

A Yas.,

MR, WEEDMAN: Your Honor, I would roally like to hear
from Mr. Retx, of course, but will counsel please stop leading
Mr. Retz, Just ank him what happened.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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2 | propexty line, that thexe is only 27-1/2.

i’ . - 7=

| heaxrsay. I h&va no objnction, . ,,"‘.‘fg o0

MR, KA'M »Well, I have no objection, if there is no

4 3!
4

mE couRT: Well; sil pighk. - e
Q BY MR, KA'M. . Tell us, what happenaed, Mr. Rets.
THE GQURT: Try t9- wa.t::h youx ciuéstiona.

MR. WEEDMRN: Well, _fhgt,h&pp?n»ed ‘;ﬂiexe? Ambiguous.
MR, KBTZ: Yes.

Q On January 30, 1969, I wa‘m{yﬁu to tell us what -

1 happened in the presence of ~— June 30, 1969, what happened in
| connection with the incident you were about to tell us about

with refarence to Charles Manson, ﬁil,l.?;m‘:a, in the presence

| of the police.

MR, WEEDMAN: If the witness knows.
THE COURT: You may answex the guestion.
THE WITNESS: Yes.

4] BY MR, KATZ: You are going to tail us what you

A That's correct.

Q what you discussed with Charlie, is that right?

A that's coryect.
Q GO on.
A June 30, Mxs. Kelly and myself, we went out because

| ¥ bought it by the acreage.

xd Mrs. Relly and also Mr, Spahn, they thought
they had owver 30 acres each.

80 I went out with lMrs. Kelly to show hexr the

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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and when I c;me mxt and walked in that fnrmhouu,

v

. Mangson and the whole family wag® I.ying na}c.eﬁ over there in, and

}; Mrs. Kelly dust jumped out because she was surprised,

Q Let's stop there, Mr, Beti. Who was lving in the

| farmhouse with Mr. Manson?

A The whole family. W¥as about 20 people in.
Q Incidentally, do you know Steve Grogan? Do you

' know the defendant, Steve Grogen, Mr. Retz?

A Yes, T know him.

Q Bad you geen him out at the ranch?

A Yex, I saw him at the xanch.

o On how many occasions?

A M¥any tines,

G Did he wear his hair like you see it now, or in

some othexr fashion? »
A Né, he had long hair.
G all right,
Now, tell us what happened wﬁen you and Hnry Kelly

| came upon Manson and these other so-called mexbers of the

fanily on June 30, 19692
-3 I opened that doox, and after I said, "I told you
a hundred ﬁims; get out, I am going to call tha sheriffs.”
So all of a sudden I wélk.ea with Mrs, Kelly on the

’ dt’her side to show her thé border line. 2And all of a sudden
| Mapson came cut and Bill Vance and tried to talk to me.

and he sald, "Frank, you wouldn't have a right to
throw me out, You are not through the escrow.”

And Mrs. Keif_.iy" - and he sald, “Now, Mary, you give

et

“yi . .. ,. -  -CieloDrivecomARCHIVES
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| me the perxission to etay as long as the escrow is closed,™ and

80 on and 8o ON,

she said; "No. Mr. Ketz got all the authorities,.

| and you have to gat out,” 5o we walked over sbout 200, 300

| yards,

That im, you and Mrs. Relly?

and Mrs. Felly.

All right.

A And all of a sudden Bill Vance say, “Hey, Prank,

oS I

somebody broke in your car.”
And around back I saw the bushes moving because

| there was all full of bushaes.

nd Y said, "I don't see nobody: ™
And he said, "Yes. They drove off. ™

So T went up to the car. I saw the car is again

" closed, and I thought there is nothing wrong.

S0 I ran back for Mrs. Relly.
86 when we came up both, her bag was gone with all |

the papers and several checks.
Q ¥hosme bag was gone?

A Mrs, Xelly. She had & big bag, - In that bag she

' had the escrow papers and sose bills and all that stuff.

@  Bow, whers wag the bag loc‘a;ed?
a In my car. |
¢ I sea,

All right,

It was in my}cux:.
Q Y¥ou had xefttjr.:ﬁaa to the car at this point?

v
.

- A v . 7 [ A
B X h
:’ T . 'g . . ¥.

vy 07 CleloDrive.coOmARCHIVES
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A Thatts correct. .
In the first place, I thought nobody Lyxoke in, but
after, vwhen we saw the bag was gone and aftexr we found out,

after the sheriffs came, they sald, “low, see, here, . They

 went in with & screwdriver and oponed up.” I gidn’t look.

¢ - Pid vou have a conversation with Manson at that

' time in the presonce of the sheriffs?

A ' Yos.
G What happaned?

b 1 came Sown hefore the shexlffs almost came, I

1 sadid, “How, Charlie, there Was no one. I sav you running
. through the bushes.”

T couldn't saw bin actually, buk T saw the bushes
how they wove. ‘
And he Badd =~
R, WEEDMAN: muhse e, your tionor, for interyxupting.
:i: objeatemx the grounds it ig not naterial to any- |
’JME Qﬁ’:ﬁ%‘i‘s m::t ol i.t ia‘s 'eunalqsiﬁmalw ITet's &xy ﬁhat
portion of the answer ngain anﬂ strike it out.

¢ -

MR, KBUY: cox-:aag.,; . 5 L
MR, WEDOMAN: :«iy cabjac:t.ion ;La siﬁgly ry ¢lient wasn't
there, as I undarutm& Y TR

THE COURT: I undexgtand that. dut without arguing the

 legal merits of the matter, the answer may stand.

26

There ave segments that ars conolusional. That
may go out.

He gan state what he aaw.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Y | ‘ MR. KATZ: That is what X am asking, your Honor.
. 5 | © THE COURT: That part whera he injects Manson in, that
3 ia conclusional.
4 MR. KaT%: If he saw Mansen, it is not.conclusional.
- THE COURT: all'righti
6 -~ Xet me show you what I am disturbed about.
7 | MR:‘KATZQ ;4 agree that should be stricken.
s | TEE COURT: | 3 Bet‘l‘;pn ::eaa thu a%ﬁwer. ‘,L-;
9 | {The record was read hy ‘the reéorter
10 as follows..l';d.::ﬁff i
1 "I cane down before the'sharitﬁa almost
12 care. I said* TNow, Charlie, ‘thede was no one.
'B‘_- _ I saw you running through the bushes,®
I “and he satd ~-*)
. 15 THE COURT: Any reference to an individnal, "I didn’t

16 actually see him;" may go out. The vest may stand. Physical

v maverents, that will stand, . .

18 | The objection of My. Grogan's counsel, Mr. Weedman, |
1 | that the defendant was not there, is overrnled,
20 | Go ahead.

4 £fls 2
22
23

24

26

27

. 28
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¥R, KATZ: Thank you.

) Now, Mr, Retx, fou saw the bushas move, is that
right? ‘ f ;

A what is gorract.

9 . aut‘yéu atdn't see who it was behind the bushas at |
ﬁhat.tiqa, ﬁfthatacozract? *Eou can, ‘ansvwer’ that yes or no.

A I di.dﬂ'ﬁ ﬁaa in tha bu;hil, gb\.ﬂ: I saw him coming
out from the bushes. ﬁ;, 2 ’?:;? 5*2

0 who did vou wue ‘Goming out, from the bushes?

A Charlie Manson, +, i+ ' . ] ¢

0 Oh. All right,

A He came out and he walked in the farmhouse.

] Did you have a ¢onversation with Manson at that
time?

A Yes, I did.

] Tell us about it,

He sald, "Prank; I was in the bushes, I tried to

" gee who it is from this aide when they come up from the
straet, and after I was really running, so the bushes was

moving bacauze I run for a gun,”

Ha sald there vas no‘ona on the road because “I
could sea the road.*
| Q Who told you that, Manscn?
3 That's right, and I said"Zhe only one who was in
the car, and that is you.
and he said, *Frank, that is not so.* He said,
*T going to prove it to you that we going to find that bag,”

and he alarmed the vhole gang to go along the road to search

CieloDrive.coOmARCHIVES
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_ waving me, "Prank, Prank." She was also in the room, and she

_ some words with Charles Manaon in the' prnaance -of the police?

‘beaides Manson.”™ Tha shariff told me,"You didn't see him in

for that bag.
and I went after them and saw a girl. She was

UN AWAY.
Q Dkay.
A She run away from the Manson family, and I stopped |

bacauss I know her,

9 We are straying away now,

A Yeos.

2 pid you get the bag back?

A NO.

2 ALl right. HNow, what ¥ wanted to know is whether

or not bﬁtnre the police came 4id you have any further conver-

sations with Charlie?

‘i +

A No, sir. ‘

9 Did the pol@vg cama?
i 5, ?'gc‘

A ‘Yﬁs.f e

0 ;#Oﬁuh aqqtn, did'yng havn a~g¢n?9rzﬁtion or axchangai

A That's right, ... . V*4¢ ‘.
@  Tell us what huppened? |
A I talked topﬁhg]ﬂh@%iﬁ?ﬁa?@hefﬁ*%a: no one else

the car; there is nothing we can do, We are unable aven to
arrest him," "Unless,"he satd, "if you want to sign for
trespasaing,. " .

And he sald, "Frank, wa going to move out right

away;" and I took off because Mrs, Kelly was so shocked..

CieloDrive.coOmARCHIVES
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0 a1 right, S0, in any event, did you have any
further words with Minson at that time?

3 No, |

) Hm'-r, up to this time, we axe talking about June -

© 30th, 1969, and going back to the time you first wet Manaon

in the first paxt of 1963, had you told My, Manson ta gat off
yo\_ir proparty? N

A vYes.

Q Howt many times?

A A hundred times at least,

0 How about the family itself?

A All of them. - |

0 Now, was there some dispute as to whether or not
the farmhouse, which*’ ig 1o'cated at the vaery lower end of the
northmstarn portion of the Spahn Ranch property, and which is |
also on the, Mary kelly praperty, was part of the Xelly
pmparty pr e paxt oﬂ the, SPahn propa:ty? Was there some
diacussion about, th&ﬁ? ' YA i ]. SRl

A No. It was thq borderline, It was on our

proparty, on my prope;'tt’y whi.ch X bought.

9 You, *tho:efor,:é,a nnsunid aqthority and control over
that building, is t.hat right?

y That is correct, 3 .

[ Did you aver see the def‘qnda‘:;t, Steve Grogan, on

' your property?

A Yes.
0 On more than one onccasion?
A Yes,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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0 On how many occasions do you think?

A Oh, whanevar I was down there., With the motor-
cycles, dune buggies, ~- they ware all there.

@ = With referenca to Steve Grogan, the defendant
here, have you seen him on your property on numercus occasions?

A Yas.

0 Had wou, yourualf, told Stave Grogan that, yon
wanted him off your proparhyf

A I tﬁlﬁ.evaryont, 1nc1uding him,

9 . bo yon rtcull spacificnlly talking with Grogan
ghout oth&r things tpough: in other wor@:, haming-convarsationm

;-, :.Hf‘,n- : ‘T’ qi

ith Steva Grogan?

" ——

A Yos, I had with ail of them convarﬁnttona.

Q But you knew Stevu Grogan to talk to him, too, ia
that right? S LT

A Yeaxn.,

0 Now; ware you aware of the f£act that there was a

raid at the Spahn Ranch on August 16, 1969%

a Yes. |

9 Once again, going from June 30th, 1969 to August
16, 1969, did you continue to fregquent the Spahn Ranch four

or five tines a week?

A That's right.
Q Who would you mes when you went to the Spahn Ranch?
A The family, They was again on the ranch probably

when the case was dismissed or something, and they came back,

0 You say "thcf came back.® Mr., Manason snd the
family came back?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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That's right.
Doas that include Mr, Grogan?
That's right, ,
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 August 16, 19$§ - did~yon have some convarsation with George

| family on your pxopﬁttf an@ Sbahn'n,prOParty? .

_ you tell ua whether aemgbq@x q;scawqa?quxa;duxing those

- during thase conversations?

- cocagion about Ehu'problem of the presénce of the Mandon family

. wery first part of Septamber 1969, Did you have discussions

. with George Spahn iIn the presence of Squeeky ragaxding the
2|

g 4

*

g During the periaa -~ wa ave going to start around

o an'

Spahn xegarding the prohlam o£ the preuqnce of the Manson

A Right. . - .
U N : s -
¢ How, w:!.thoui: tailinq; us the conversutian yet, can

. *'

conveysations?
A Yes,
) Who?
A Squeaky was all the tima present, She had ~-
e A1l right, in other words, she was with George

A Right.,

Q Whenaver you talked with Gaorge about either buying
George's property or the preserice of the Manson family, was ‘
Squaeky there?

Y Yes,

1] Did you talk to Georges Spahin on more than one

on your property and Spahn's propexty?
A That's xight.
Q I want to direct your attention to the period
beétwesen August 16, 1969 and the latter part of August or the

problem of the Manson family on your property and Spahn's
property?
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| Yas, 1 did. ,,t;;:f;ﬁ'?
- Q Where did thaie convnfsations take place?
A IA George Spahn's;roomi © -
Q And present there was Squeeky, is that correct?
A Yas, |
9 . What did you say about . the problam of the prasence

of the Manson family?
A T said to Gaorge -- ‘
MR, WEEDMAN: Excuse me, your Honor. May I inquire what

this is being offeraed for?

MR. KATZ: Yes, if counsel wants the answer,
¥R, VEEDMAN: VYas, I think so, I would like to Xnow,.
MR, KATZ: Yam, yoﬁr Honoz. '
It is offered as evidence of motive.
MR. WEEDMAN: What motive? To kill Mx, Retx?

" Your Honor, I objace to all of this and move to
:triku on the grounds it is incompetent and irrelevant. It
;s so prejudicial against my client -~ we are sitting hare
1istening to things when we weren't there, we have no idex
what was 3atﬂ, and we ara called upon to answer and defand
againgt thgse things.

I, frankly, your Honor, just believe that the
prosacution here apparently just talks asbout anything he darn
well wants to talk about. ¥He has been leading this witnass'
aver since the witness topok the stand, I haven't heard one
single word hexe about my client other ﬁhan ny client was
there with the family. We are tglkinglabout Charlie Manson

‘being arrested, we are talking about him committing a crime.

S CieloDrive.comARCHIVES
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| impossible to deal with than the way the prosecutor is permitted

" dation regarding the problem of the presence of the Manson

. presance of Squeeky between the period August 16, 1969 and

| -over, nedking -

the authority,"

. . Ve R
;-. B F VLT

Your Honor, I can't lmagine ‘anything more
t6 put his case on,
THE COURT: The objeaction is there, Overruled,
You may go ahead, .
Q  BY MR, RATZ: Will you please tell us the conver-

family in which you discussed this with George Spahn in the

Septamber lst of 1969,

B °  Yes, I told George that Y would like to have the
authority -- the family is again back, and sven when we come
out they come on our property. Tiey wera lying around all

¢ - Lying over what?

A All over our property, along that xiver bank,
took shwe:rsu, ‘neckad:, and averything over there, and my wife
and the childyen cames out there with the other corporation
membars, and so on, and X said I would like to hava the
aunthority fyom him to‘cl,qan it out once and for all,

~ And he said, “You got the authority from me,
Prank.® And he sald, *If you want to call it off, I give you

SQl T said, "I take your word,” and that's it.

So I want ocut and I said; "Charlie, this is the
last time I old you, Out." |

And I walked ;i.n.again, and Geaorgae let me in on a
secyet that "(:l:ga;liq p‘ut a knife in front of his -~

L
1

Yol .

T

1 . - . -
1] A ' - -
“ ot PR 1 ] f
- H - . ” 4
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9 Wait, Just hold it.
MR, WERDMAN: That is perfectly nrll right,
PHE WITHNESS:

MR. WEEDHM $
'I'm moving, of course, for a mimstrial at this

That was the --
mt"ﬂ hear it all.

time, your Honor.

THE WITHESS: No.

MR. WEEDMAN: I*m zuovi‘ng for a mistrial, your Honor, on
i‘,hd ground that this witness has pragu!ﬁnbly been prepared by
Hae comes in here,
he has bwﬁ peraitted during the course of my néni: strenuous
objections to say anything that h‘a_ caras to say in answer to
the most incredibly leading guestions that I have heard in ny

yoars of practice, your Horor, and now we hear --

THE COURTY Just a moment, You will have to arque in
chanbers. | '
Your objection is therxe, The objection is
loﬁnrm‘led. | |

Mrst of all; the motion for a mistrial is denied.

Let's waed it out in chambexs here and see where we are up to

this point. E
MR, WERDMAN: ";t’s not necexsary.

E'HE CQUR'I': si:ap :I,n chambers, My, Reporter, if you will.

MR. itggm«im:

.o

R - undarat{nd that. your Hanor has already ruled

1. _,

Excuse nea, your Honm:.

in connection with this matt:er. T havo no further objection
. . [

for the record. RN L
THE COURT:s Step in, pleane.
A

P e et

CieIoDrive.comm(:HWEs
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(The following proceedings were in charbers
outside the hearing of the jury.)

THE COURT: We axe in chanhars.
Let's backway up. Read the last queation and the

| anewer that precipitated the controversy.

Read the guestion, if you will,

(The recoxd waeg read hy the reporter

as follows:

" Will you please tall us the conversa-
tion regarding the problem of the prasence of t:li;ef :
Manson family in which you discussed this with
Gegoxge Spahn in the presence of Squeeky between
the period Hugust 18, 1969 and Septesber 1, 1969,

"A - Yes, ,I tald George that I‘wauld iike
to have the authority. Tha family is back again.

' qil\

and wa aré -« BVen when we come out they come on

oux. paqaperty.. - f;“*; ) »} ' fé: A '
“*' wney'dere lfing afound 411 over; necking.

"0 Lying, évn: whﬁt? i\;

"A Over ail’ 6ur'§roperty. Along that

river creek. gbak-ghqu&s,;'ﬂg@§ﬁ%'an¢ everything

over there,

"and my wife and the children came out

with the other cbrﬁcra;tiqm mepbaryg and 0 on.

"and I sald I would like to have the
authority from him to clean it out once and for all.

*and he eaid,'¥You got the authority from
me, Frank.' and he gaid, 'If you want to call it off,

T CIEIODI‘IVGCOITIARCHIVES




10

il

.13.

14

15

16

n |
o |
.19
0 |
s |
2.2';
23 L
24

05 . N

‘26

o

2 |

80z

and I give you the authority.'

*so I sald, ‘I take your word, and that

is iﬁ.‘

*$o I want out and I said, 'Charlie,

this is the last time I told you, out.’ .2And I

walked in agsin, and George let me in A seqret in

that Charlie put & knife In front of his ==

"¢ Wait a minute, just hold it.
MR, WEEDMAN: That is perfectly all yight.®)

.PHE COURT: Bring us dowii to date. Now, caprry right

ﬁh!;ngh &

P -

{(The record waﬂ xead by tha reporter
as tollow;% ‘
"THE wITﬁESS: That was the
" apE. wn‘smm:z mqt's naa:: ivt: ull.‘ - x am mving,

of course, for a mistriai at this tima, your Honor.

B 1) NI”NESS._ yb, ; ,5."

“BR. HBLDHAN‘ i am moving ﬁor a mistrial,

your Honor, on,the gmauné ﬁhat %his witnass has

prosunably Leen prepared by the district attorney's

offica to testify. He comés in here, he has been -

,f“\’
permitted during the course of my moat strentous

objaqiiana, to say atiything that he cares to say

1# ansver €0 the nost incredibly leading guestions

that I have heard in my years of practice, your

~ Honor., And now we hear --

SOHE COURT: Just a moment. You will have to

srque in c¢hambers. Your objection im there., The

CieloDrive.coOmARCHIVES
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' the testimony is proper testimony.

| mony way ox may not justify convictions. That is another

objection is overruled.

“rirst of all, the motion for mistrial
is denied. Yet's weed it out in chanbers here and
see where we ars up to this point.”)

THE COURT: That brings ug up to date. Thank you.
Well, undexr the theory of the People's case, I thin#

Again, the weight or the sufficiency of the testi-

situation. .
It is an unusuval situation. The case is unusual,
You get into unusual facts.- You get intc unusual structure.
You may not have another lawsuit like this, I
don't know, in years.

MR. WEEDMAN: I hope not.

THE CQUﬁﬁ: In other words, you can't isolate it, and
particularly basze a ruling on the grounds that it is an unqsual
situvation. It is unusual. |

The theoyy comprehends a course of conduct
between certain co-conspirators or alleged co~conspirators
to commit a pubilic offense or crime, to use the words of the
atatute.

It can't all be put in at one time., It is totally
[impoaaibla unless there was a concrets agreement that the
People could prove‘Smgth told Jones what they would do, and
cominit a certain ar;ﬁé.;.’

B _It,xsif&ctﬁglly inferred basically from facts,
ﬁct,altﬁgeéhﬁr;"gany ofhe:uinf§tancas-aoyf from statements
o o Ly e

?9- - - -
N L

CieloDrive.comARCHIVES |



0
. 11 L
12

13

14

15

16 -

17
18
B
20
21
22

23

24

26

27

3804

: of the parties, actions of the parties. Actions of the

| alleged conspirators.

What Aid they do? Where were they? W%Where did

' they live? what were they advised of? ¥%hat were thelr

e

reactions? o

fou.cah'ﬁfcoﬁer it all at once. That is roughly,

4

. very cruda;y stated, tha People 8 tnstimgny is directed to

-'.1_'. v, iL.. 1‘ ‘n,

_-iv

| that point. - R R L L L

I think the.testimony is proper tastimony. The
case to be ultimately delivared:tc.ﬁhe jﬁry on instructions,
that would to a cextaiqigxtant ultﬁmaﬁely dinsect itself,

- Advise the jury there is no conapiracy in tharu, disregard

certain factual mattere, I don't kiow.
T think the testimony is proper testimony. The

welght and the sufficlency is another thing.

The fact that Mr. Waedman wmay say on cross eﬁaminah
tion, “Was my client thare when Manscn nade cextain stntementa?'
Wag nmy client there at the time?™

*Ho, he wasn't,” or "Yes, he was.

I pean it cmn be broken into this way.

*Hhen ¥anson sald this, where was my client?*

"I don't kuow where he was.,"

This is the way, that is part of the way it could
be disectad.

But I can't take the bull by the horng to the
extent of throwing out the People's testimohy. It is properly
admissible. It is a hard case to start with, to prove.

| T .gay that, the jury iz not here. I can speak

CieloDrive.coOmARCHIVES
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gandidly here. I am not the judge of the facts.
It iz a hard case, but it is nevertheless a

' Peoplet!s case; and I can't eject theiy testimony.

CieloDrive.COmMARCHIVES
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$5a . 1 | MR, KATEZ: Youf. Honidry- I had'one broblem.”
o 2 THE COURT: Yes. 4 5
) . v ;‘,;;T"'gi:.
3 ¥R, KATZ: And I wish to dxpress it now out of the

4 | presence of the jury. ,_~ PR S

B ,;'v‘ o
PR T "ii

5 M Weed:mn, I ‘l:h:i.nk; is quilty of duplicity of the
6 | worst kind. He feels that I can't lead the witness. Indsed,

7 | I have done everything I can to avoid leading the witness.

8 Yet I know how volatile the witness is. T know he
9 | tends to stray from the subject matter at hand,

1 : THE COURT: Me strays a little, ves,

b MR. KATZ: In every effort and ip good faith I have

5 | atterpted, for example in the first part of the question X

13 asked, "Was there an exchange between };Qtl.‘ and Manson without

¥ | going intoc the circumstances surrounding it?*

.‘ By But, no, then we have the maghanimous gestire,

16 | "gell, if you are going to lead him in that fashion, then let's|
i let the whole conversation come in,®

8 So obligingly I let it come in, knowing what was

¥ | going to happen.

20 Once again, I directed specifically to donversa~

a | tions between the pericd August 16, 1569, and September 1,

22 1963, in the presence of Squeeky. These statements and conver~ |

Z | sations occuxring between lr., Spahn and Mr. Retz.

% once again I knew the volatile nature of the

B teativony that could unfold if I didn't get direct and respon-

% sive replies.

.’ 7 But once again I was accused of bad faith and of
' % leading this witnese so that I had to oblige once again in

CieloDrive.comARCHIVES™
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front of the jury, Mr. Weedman, and just say "All xight, tell

1 us what was saida,*

And it is uynfortunate, but this witness does have

| & tendency to digress, and I would like to cut it off if I can
| #0 wa don't get this kind of incident about the knife incident.

T want to make the record clear on thig knife

. incident. 7he knife incident that Retx has refavence to is the
| situation in which George Spahn related to Frank Retr that
| Charlie Manson held a knife at his throat for four hours try~

ing to bring fear and instill fear into him and to force Spahn

I ean only tell you that I didn't want this evi-

dence to come:out. . :ofwiéu'ﬂ.y he wasn't percipient to this,

1 '_: A-Qb"i‘m%ﬁl}“‘ ﬁe"éian"é see that Sgueeky was there at that tine,
| and there would be no reaaon to; :i.mpqtg that knowledge of that

' canve::sation was transmitted to th‘e }ianson fam.{ly and there-

fore, to Steve Grogah and: E;ha!:les fManaon.
I wanted to aﬁa& away f.mm that and txy to lead him
right into the area I 'wantea hidan ‘to go. ' Mr. Weedman invited

: this srror, if there is aiiy _YYOY.

THE COURT: I think probably it would be bast in the

balance of your examination if you confine yourself to only so

| much of a question that's leading. Only sc much léading as

necessary.

¥ow; then, 1f defense counsel wants to elaborate

potﬁion or segment of this to plaintiff's counsel. Give us

'ﬁhﬂ‘ ) ‘WhOl& . o

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Theh Mr. Weedman can do that. In othex words, I
think it probably would be better, & would authorize you,
which I do. |
¥R. KATZ: Thank you, your Eonér.
THE COURX: Now, don't misjodge me. I don't say just to
lead him to the pinpoint. Don’t lead him any more than you
have to; to keep from bringing out a lot of damaging statements

by the witness.

‘ MR, KATZ: T understand that, your Honor. That is
exactly what T attempted to .dé:. I only talked about the George|
subject patter. '

THE COURT: Let's try it and see vhere we go to. You

- -can make your objection, Mr. Weedman,

MR. WEEDMAN: Well, your Fonor, of course, the thing that| ¢
has concerned me since the veiy beginning of this trial, of r
courss, is the most unusual situation; and it is scmething that)
I indicated in my opening statement.

Charles Mangon is on trial hare, really. Charles

Manson's terrikle guilt from the Tate~La Bianca case is, in my
judgment, being utilized by the prosecution to prejudice my
client's most fundamental rights in this case, your Honor.
' We have heard endlessly, of course‘, about Charles
Hanson. We haven't heard really one word about my c¢lient vet,
T think this is a systematic insti.iling or attempt to instill

| this kind of prejudice against my client réally by injecting

Charles Mangon, o
Charles bfan?bn: _:Ifs' not just another person, He is
. -
* 1 i ' N
probably today, 3{9’%:; defor, probably the most notorious

b r
_— : a . R T I z -

g - e : — Lriye
I N oo
le: -, .‘. 'a)” ;;!.. ,y ‘ Sy -
S U d o

.

s
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copvic:teﬂ nass murderer of our decade, and in a case that
probably was moras publicized than any case in history.

- My client has to come in here and try to defend
in that atwmosphere. That is why I think the prosecutor should
not be treéating this just like another case. I think the
p::okecutbr is under an obligation to handle thie case and to

| be falr to my Glient.

Iou gee, the proaecuter ham tha key to fairness in
his handn I do not:. All I can do :Ls atan& up and be the bad

1 guy every day. .

I know I am mking a ha,d mpxenian on the jury

} with these objectiona j.x;evitably. The ,jnry doesn't like the

lawyer to¢ stand up and try to kcep avidencq out.
Mr. Xatx knows this gulte well, He baits ne every

| ~day with leading questions, your Honor.

The excuse that he has & volatile witness and that
is the reason that he should be permitted to lead the witness
is absolﬁte nonsense. That is no excuse unless the man is
orazy.

If the man is incompetent, I think we should know

a bout that, Xf he is a sane man, a rational man, -« I am

! talking about Mr. Retz -- certainly, Mr. Katz should caution

him as he should caution all his witnesszes not to go into
areas as Mr, Katz knows, he stated he might go into.

Mr. Ratzx just told us; as I understand it, he was

- aware Mr. Hetz might bring up this very subject., He should
21 |

have cautioned him against that.
There is no need to lead hin in front of the juxy.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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heard here today.

ruling,

I have Mr. Retz's testimony before the grand juxy. There

are warked differences between that testimeny and what we have
THE COURT: Well, gentlemen, all right. I have made a

Let's try o go zhead now,

MR, KATZ: Yes, your Honox,

THE COURT: Now, again I will authorize you to use some
leading question for guidance only for the puxpose of trying
to avoid a lot of statements that could have damaging ef?ecbe

MR, EATZ: Yes,

THE COURT; In that sense I will authorize some leading, |
some guldance, in your questionz,

MR, BaT%: Thank you, yournﬂdpnqr_.

THE COURT: A1l right.

~d

oy i

Lat's proceed,
MR. KhTZ: Thank youy |
MR, ‘WE@:BW;-— . &th&ﬁl& -yéu, youx Honor.

% T4

THE COURT: . Yes, thank you very much.
R - . 4

P v YO e P DR IPSE S

( PP S AR

CieloDrive.coOmARCHIVES



e i 9834

Shel 1 ' {The ,foil&iﬁ% procsedings wers had -
. 2 | in open court in the pressnce of the
3 - Jurys)
s | THE COURT: Now, x%e will go atead, We will proceed.,
5 Now, we will start in with a new question,

6 | Me, Progesutor.

[ And, Mr. Witness, when you answer a guesxtion take
§ | your tiwe and listen to the guastion that is asked. And try
? | to Just anawer the question.

o | Don't add anything, No matter what you may think

Bl you should say just ansver the guestion that is given to you.

12 In other words, a good policy to go by is the

3 | guicker or the shorter you can answer the guestion, the better.
__ uo In other worde, don't slaborate on it: “Were you
o ¥ ] at a certain house? Yes." | |

16 You see, that is angwerad, That is what I mean,

7 | Just answar the question.

18 | ALl right. G6 ahead.

» THE WITNESS: Okay. |

2"' MR, RATZ; ALl right. |

2 o Q HMr. Rets, I want once again to direct your atten-

Z 1 tion to the period betwaen August 16, 1969 and the first part

% of Saptember 1969 at the Spahn Ranch and ask you to tell us

= the conversations you had with George Spahn in the presence of

25

| Soweaky, Limited to the subject matter of the presence 6f the
a ~ Manson family on your property. That is, the Mary Kelly
27

[ = |

proparty you pm:chuaﬁ, ami Geoxrge Spahn's property. ,
mn :{au dg thm without digressing to anything

T
. b
.'ta"
L .
N

. . ¥ - -
R . v f ~ oA ¥

$* = - .
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§be2 I | plse. - v ot DA s 3
2 1 3 If T == now, my tan; hetwaan Mz, Spahn and myself;
s | I guess I have to tell i‘hau ti;_" ;«‘.‘é ’.
s | T édidn't g@t nOw thn exact quest:l.on to answer or
5 I' anything. = s «
6 9 all right.
7 ‘- 14y qucai_:i.oﬁ to you i{s what conversation did you

8 | have w.f;th Gaorge Spahn in the period I talked about, that is,
? | 'bBatwsen Augua‘ai 16th, 1969 and let's say Scaptémber 1st, 1969
1 | in the presence of Sgueeky, and only on the subject matter of
I | the presence of the Manson family on the Spahn property . and

2 | on your property.

- ® ' A Yo, I ha;:l A qénvar_satian- to clean them out.,
¥ 0 . Well, tell us exactly what the words were in this
B | regara. ‘ .

16 A Tt war the words, and he gave me the authority

" | ‘4ixe T atated before.

18 And I came again out and I said, "Now, Charlie,

e that's the last time, You threaten, and tomorrow you are

2 | going to threaten me, too."
2 L This ia after you had one of the conversations
S R 77 Georga Spehn in the presence of Squeeky?

» 2 Right, yes.

24
4 All right,

* 1 ‘ ~ And what ﬂi.d' Charlie say in responae to yauﬁ
¥ statement? | '
" . .He maid that he is going to move out. Give him
B | time.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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She2: 1 | And T said, "I gave you go nany times, and I am
2 | going to move out with my ball team, and I clsan you out.: I

8 | don't call the shariffs any more.*

4 ;: Q Tou said you ware going to move him out with a
5] ball teaw?

| A Yes, I‘got about 60 young guys.

7] Q What kind of a ball team im this?

ol A Sogcer ball, |

9 | 9 ¥ understand you won the Southexrn California
B} oharplonship. | |

o A Right.

MR, WEEDMAN: That is not relevant to anything.

| THE COURP: Strike it out,
o Q BY MR, KATZ: f;bing back to the conversation, if

® thers were any with Georgs Spahn and yourself in the presence

s of Squesky, what ¢lsg was said in getting rid of the Manson
1w '

| family? ,
W A ‘I said, "I am going to hire ‘a guard day and night
. 1‘9 with a gun.* i* :
“ . ; And i’:cqrge sald, *I got & good man fox you."
R ] ."" szer:: sald, "Who 4s that?"
92 | RS R '

And hé xa;d; "'.Yau; Iéndu Shcrtyj :ls a hard-working

23 ' .
man, But I am unablt ta pay h:l.m. as a m.ttur of fact he

24
wonld be the right mqn ‘for irau bgca\ue he don't like Manson,”

25.
And T zml.d, "I know Shcmty. He is around for a
26 |
- long time, and nkay;s r M:Ld, 'ﬁhcr&a is Shorty?"
27 |
He salid, "He is not hare because he comes and

goes., But when he comes I am going to tell him to call you
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| up, and he is going to take the jbb for sure.®

Q

| A
0

| Shorty?

A
Q

listen very carefully:
Spahn in the presence of Sgueeky?

3814

a1l right,

Now, was this said in the presence of Squeeky?
That's right,

2nd did you, yourself, make up your mind to hire -

Yes, I did.
Dig you discuss that fact with George Spahn -~
did you discuss that fact with George

Yas,
1Y
..d PR
A
r -
r.r
a_“-w?l L. P
} 1
T
3
TN
LI - -
A 3 v a ? » L] 4 LY

1
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2 what dld you say about hiring Shorty?

A X aaid I going to pay him and give him food and he
is going to move in that £axﬁhoune, buy him a gun, got &
psxmission, and to clean that place up.

0 ALl right., Now this was sald in front of Squeeky,
is that right? |
A Right. And after Sgueaky askad me to keép an

eya —~—

THE COURP: Walt a minute.

MR, XATZ:; Hold on now,

THE COURT: Wailt a minute,

Q BY MR, XATZ:r Now, during the same conversation in
the érasence of Squeeky wherein you told George Spahn that you
were going to hive shorty as a security gquard and have him |
live at the fammhouse, did Sgueeky say anything to you?

A She said, "Give us another eight days and we move
out,*

0 Now, during pny;ptltha conversations in which you
were negotiating to buy ﬂf}ispahnls property ané in the
prasence ot Squaeky, waa'ﬁhera any discussion hetwsen you and
Squeeky - and ligtan aarafully ~= goncerning the allegad
right of tha Manson tamily'ta Guprge~$pahn!s pxoparty?

A Yos, _

Q. ALl right. Now, tell.us what was said,

‘ “k‘ "A ’f-r" "

A Sheé told me that they gave George a down payment

for the Spahn Movia Rajich and thay got .a wight to stay here,
which ¥ gaid, "I don't know sbout that, but I got the authority

. to throw you out, and you heatd it when George repeated it in

CieloDrive.comARCHIVES
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- front of you, so that's it."

. you at that time?

| happy or not?

. praoparty, is that correct?

A That's right.

P How much money did you pqy'iar'it?.

A Saven thou;ind‘pa: acre,

2 mhat ia ovn: 3240 0007

A Rightq !

Qgﬁ In other wuzﬂs, we wun-n’t;talk#nq about & small
'amount of money, is thu&trighﬁ? ;,,f,{ﬂk»ﬁg

A No. S a;~: |

9 Now, I wan£ ko dirnax you: attention to on or

1] ALl right, What did Squesky say or do in front of

A She said they going &é move oub.
2 . What was hei demesanor at that time? Was she

3 No, she wasn't, She was very angxy.

) Incidentally, you bought 27-1/2 acres of Mx. spahn‘L

about. August 24, 1969 and ilk wh-ther or not ~- and this is

3

a date following tho.Angnst 16 raid ?- you caused Mangon to

be arrested on your propaxrty.

A That's right,

0 Was he in the presence of anotheyr glrl?

A Yas,

¢ All right, Did you call the police? .

A Yos,

0.  Listen very carefully to my question and confine

your answer to it: -~ and this can be ansvered yes or no --

'CieloDrive.cCOmMARCHIVES




0. -

11

12 ::‘
B {
T i
15

16

17

18

1%

20

21 -
2 .

.23

% -
2 -

2 -,

3817

did you have a discussion or exchange some words with Charlie

" Manson in the presence of police officers at that tiwre on

August 24th, 19697
f 3  Yes,
Q-J_' Hdw} tell us what word# you exahanged.betWQén
Manson and yaursalf._

A’ He calleﬂ wne & bum, and he said he was going to cut|

t?:mg throat,

And-i gaid to the sheriff, I said, "Turn him
loose: if I work him over, ‘there's nothing left any nore.,

o the sheniﬁf;said, "No; it's impossible, Mr.
Retz. Don't touch hir. ﬂ;:ﬁbé his handeuffs on.”™ 2nd that's
T TS ‘ '

0 ﬁiflégéﬁé. And then did the policeman taka

s - ¥ : PR
.
N . R .
A I ;

Charlie and this giri awayzi.k
fooe i PR

P N .
3 . -1 VRS

A That:'s. right.

R Where were the;:wbenftneY'wera arxeated?

A In the ﬂarmhnuse, my propertyt .

] That 1s the*tarmhcugé*which iswnaar the border

| which mepavrates Spahn's property from the property you bought
- from Mary ¥elly, is that right? '

A CQ#xaot,

) .Fi;éﬁ of all, I'm going to show you a'picture,
3§»M for ;ﬁéntification. Do yagvrecognize'that person?

A fha»eyea are closed,

{Q ' Po you recognize the person in the picture? If
you don't just gay “nq,"'

.Y It's hard Lo say exactly,
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10
o
2

13
v |
15 1
16 photographs, 50-A through 50-H, and I'm going to ask you, as
v | you go through them, whather or not y&u racognize éhc detendant-
18.

U
» |
“ _the defendant in that pioture.
2

28 |
# | you are the gentleman yho made that designation.
2% |
2% |

2T

lipas

" 4in any of those photographs.

B ‘with my reguast on 50-B for identification.
2 |

0 All zmight. Then I don't want you to guess. Let's

Do you recognize the person who is depicted in
SN N4
Paople's 37 '

i

A J' !aii.‘
Q“ : *ﬂhodg thft? . . SRR
: A Squeeky, ' -0 il "l";.“.a L
Q and do you mcognixg hhiu pnrson in Pasple's 52
A Yes, T doi R
Q Who iz that? oy oy
A .Hanao;z;& o )
& And you montionad a person by the name of Bill

vance. Do you rscognize this person in 32<E?
A Yes, That iz him,
0 1 want you to look through the 50 series of

A Hers (indicating).
0 Would you please take a felt tip pen and circle

I (Witness conmplies.)
1 Would you place your initials, "Z.R." so we know

A (Witness complies.)
MR, KATZ: May the record veflect the witness has complied

THE COURT: That's right.
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Q . BY MR, KATZ: And is this the way Steve Grogan
looked whan you saw him on your property in the Spahn Ranch,

| that axea, on the 30th of August 19697

A Yesn, 3

9 Do you Eee tlz.c ‘dasfendant once again hare in 50-C?
A Yas, ‘”1:-‘

Q Would you phau encircle him once more.

A .. (Witness dﬂmpl.ie: Do o

4] And once again place your :lnitia!.s an the top so

we knov you are the qenthmin *who ‘mad,e that denignati.on.

A (Witness complien 3 L

MR, KATZ: Once’ again ray !:he recford ‘reflect the witness |
has complisd and made the notation *F, Retz,”

THE COURT: That is correct.

HR, KATZ¢ That is on 50~C for identification,

1] Do those photograph truly and accurately -dopict
the way the defendant appeared and llmkud'- in the period of
August 19697 '

a Yesm,

MR, XATS: If T may have a mobent, I believe I have
concluded, your Honor,

THE CQURT: Yes,

MR, XATZ: HNo :l!urtmr' questions,
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17 S o .- - CROSE BXAMINATION
o > | BY MR. WEEDMAN: - ' 4. - ool
3 | Q Mr. Retx, when did yc:u dcci.da that you were going

4 f- to hire & man to get the family off your property?

| A After the rald, ~:" 7 -
6 | G And when was the raid, Mr. Retx?
1 A I couldn't say the exact date.
3 Q What mopth was it in?
NDX 9 A ?robably in August or July, or somsthing, I
10 couldn*t say the exact date, but it was in August, 1 guess.
no| Q If I told you August 16, would that be about right?
| Ok If you say so, I don't know, I can't tell you,
13 Q Now, in answer to the prosecutor's guestions,
¥ | you seemed to readily coricede that it was August 1l6th when that
. - | date was fed you by the prosecution.
1 MR. KATZ: Excuse m&. I will object to the argumentative

7 1 form of the question, "fed by the prorecution.”

B MR, WEEDMAN: X will withdraw ﬁh_nt word. It was an

¥ | unfortunate word.

2 Q¢ - Wwhen the date was given to you in the question, you
| had no aifficulty recognizing the date.

2 A I aidn't say exactly the date, but I know I read

2 a newspaper and I heard it was about in Bugust.

24 Q So you avre fairly sure that raid was in August of

19692

26
A Yes, I am,

27 Q How, was it after that time that you decided that

you ware going o hire a man to get rid of the Manson family?

—===-CieloDrive.COmARCHIVES
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A That's right.

Q ¥hen d1d you have a convqra@tion with George Spehn
about hiring Shorty Shea?

MR. KATZ: BExcuse me. T will obiect on the ground that
assumes facts not in evidence, your Honor.

MR, WEEDMAN: I will withdraw the quast:ioti.

Q pid you have a copversation with George Spahn about.|
hiring Shorty Shea?

A Yes, I did. e

Q ¥r, Rctr., when diﬁ that conversation ocour?

A }z‘;'tem t;han T la.w the people was turning loose the
Mangson family qndf they came bwk to t”he ;mnph., N

Q ‘Was that aftﬂr the august raid? TR

A That's right. s, T e

Q Zhout how long &fﬁe:& th:a S(u;ust rald, Mr. Re,t:,
did you have this converiation? 17 f'f Lyl

A H few days. T don*t know the day exactly.

Q Let me finish the guestion and I will let you
finish the answer.
. T wil) withdraw the gquestion.

Mr. Ret®, how long after the August raid on the
ranch did you hava this gonversation with My. Spahn wherein
you discussed hiring shorty; Shea?

A Shortly after the raid.

Can you give us an ldea in nuzbers of days?

A Hot exactly.
o] Was it as long as two weeks?
b3 No. It was not two weeks.
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& Waa it ms long a8 a week?
A Something like that, EBetween «- it could be,

- gould be also two weeks, 'But: I was yery sexrious about that.

Q You were very serious about that?
A 7o hire a guand, ves. .,
0 Were yon very Berious about hiring Shorxty Shea

particularly, or did it meke any difference whe you hired?
A "% would like to hire Shorty Shea because I know

 him for vears and he is used to work. over there axcund, 30 he

| knows everything. That is why.

¢ I'n sorry: he ig used to what kind of work?

[ I didn't quite understand your answer.

A T was going o hire Shorty Shea for ope reascn,

| because I krow the man, he lives on the ranch off and on, and
| to me he was -~ he aidn't 1ike Mankon, and that was the reason |
! why I tried to hire him,

|

Q  You felt that he would ha more desirable than some-| .

one else because he didn't like Mr, Manson, among otler things,
| is that right? ' '

A That's right.
‘ Did vou go out and buy a gun for thorty shea?
- Mo, I didn't, but ~=

Excuse me. GO Of.

No, I didn't.

pid you wam; to say anything else?

R - -

But I wauld huy a gun. If I hire a gunmm over
there, he has to have h gtm to protect himself.

’ :‘

e 5 So 3012; telt it was going to be neceasary foxr

-, . > -~

AT I T

£
e
cr . Tget e ] i? .
: ghed L T v
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| when did you get the telaphone call fxom My, Shea?

 the date, Probably it could be a Monday, Tuesday, Wednegday,

Mr. Shea to carxy a gun out‘there in order to protect himself?|
T
F:Y That's right. g 3

Py

Q pig Mr. Shef éver have any conversations with you
; '

about this ;mb; s o ;

,
¥

A 'Noi only-over the. telephone. '~

144 When éid you get. & talephgnc call from Mr. Shéa in
that connection? Uf: 'ai 7?,';'~

A In aboul a dty, he qullad up and he said, "FPrank,
George told me —-*

Q Excuse me. I'm morry, Mr., Retz. My question was,

2 It was one merning about 9:00 or 10:00 o'clock.

Q ¥hat day of the week wam that, Mr. Rebz?

A It's hard to say. I am unablée to say what day or--
2 What day of the week did you have this convexsa-

tion with George Spahn sbout hiring Shorty?

A It would bea & Monday, Tuesday, Wednésday -~ I was
evéry day out. I don't rerexber exactly.

Q Do you recall testifying before the grand jury in
conhection with this matter?

A I don*t think so, as I said, that I said exactly

I'm not sure exactly.

e Excuse me, sir,. My guestion is, do you recall
testifying in this case before the gran& Jury?.

- Yeés, I did.

Q Lo you recall making these answers to these
qneationa.. Page 302:
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4

4 ’ .
ot zma do. yau know whethex or not that

wag &’ waek&ty or a waakand that Shorty callad you?
'_ S2 It pxobably i i,t: was probahly on a
Monday. It waa baginning —— :|: Was Sz:;nday out, and
I discussed the thing with: Ggp_rggf' It was on a
Honday =0 far as I ‘x:.emamt;érr. -

’ . o1t * i
i T ¥ ¢

CieloDrive.cOmARCHIVES



0¥

i

12
13
14
15

16

17

18}

19

20-

21

Co22

23
24

25

2% |-

27

28 .

' here today; so I couldn*t go to the bank.

" In other words, you di’.scuue;!. it
with George on a Sunday, and then on a Monday you
received a call from Shorty Shea?

"A  That iz correct,

"g  and do you recall whether or not it
was in the morning or the afternoon?

A It was in the porning., because I was
to get some place somewhere.
is my day where I go to the bank, and things like

Usually HMonday that

that, and I know I delayed that for afternoon
because I was waiting foxr Shorty." |
Does that refresh your recollection as to when you |

apoke with Shorty on the telephone?

A It could be, but I couldn't atate that it was
Monday, but I was waiting for Shorty, and he said he is going
to e in, in about half an hour, in my place,

Now, one thing I remenber now. When that was in
the morning -~ I am always at 10: 00 o'clock in the bank, 8o
probably it was not Monday even. I just refreahed ny mewory,
bacause it was half an hour he would be here and I would have
a talk with him at least an hour, sc it could be also Tuesday
or Wednemday.,

You see, I think =« X kept my day ~- T have %o be
l I have to wait
$ill ¥ come back. All the time 10:00 o'clock is my banking
hour, and it could h&’qh;e. ‘de}fir or the othex. I'm not sure.

G - Are you géiﬁé that you did speak with Shorty in
the momin‘g?v “‘ v

. . o
¥ 't N . ‘.I . LI w t .
: BN £y Ly N -

. i L % T N T PP HE
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A Yes, I 4did.

5 ﬁiﬁ you ever see or hear from Hr. Shea again ;f.tzer
that?

A  Never again.

Q Mr. Shea was to come and talk to you that same

aftérnoon, wasn't he?
A He don't have to come afternoon. Ne is supposed

. to be right out. I called up Mr. Spahn, "What happened to
| ¢horty?* and he said “He left.”

0  Excuse me, Ny guestion, Mr. Retz, is whether ox

. fiot Shorty was supposed to toma over and see you that afterncon

in other words, following the telephone conversaation?

A Not afternocon. I gaid in the morning; half an
hour after the telephone conversation.
_ Q You mean he was éuppo'sed to dome over half an hour
after the telephone call?

A That is correct, because he said, "I just going to |
be leaving now and be in & half hour down.®

Q I gae, Eo irrespecti\fe of the day of the week,
whether it was Monday or Tuesday, or what day of the week it

' .was, you are cerxtain that Shorty did call you on the telephone

in the morning, is that so?

S

A - Yes, ‘ ‘
Q and that o:r; t:l:xg-- i;éléphone he agreed to see youw
within the néxt »1;&:1: Rour or #o?
Q -B;.d M. :éhe;i'- nhj;);} up'::‘ e t } :'.'J
Yo, sir. SRR S B

i X 'wlf‘: £ - "}.
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Now, did Me, Shea show up?

No.

Was that tha last tima you ever heard Mr. Shea?
~ Lagt time.

#When had you last seen Mr, Shea? ‘

I didn't seq him, He didn’t came.

oy O N oxD

Q I ax sorry. 3Before the telephone conversation,

when 4id you last ses him?

A Isav him at the ranch off and én. Wouldn't say
-whei. & ( ;'Pi.'
+ f '
& i:low; was' it the day befors, as nea:l,y as you can

: | ’ H -

racnll? Wn ait tha day bczora the telephone conversation with
Mr, Shn that gou hhd hnd ﬁhu c;:nvprsation with George Spahn
ahout hiving Shorty?

A Would hc 4 day, twca days, three days, I don’t

.i‘ Catao il

romenher qxactly. ‘

.

R R N Ty 'j"g ;
0 ’Would i.t pou.tbly ‘hnva been more than three days?

i Could be also,
§  How far do you think it could be?
A I can't give ycu that thing. DBecause I an a very
busy man, and ¥ «- I don't know exactly how many days.
But it was not long. Three, four d&ya; probably.

1) Probably three, four days at the most, is that so?
A That is the most what I think, yeah, ‘
0 Are you also telling us that it coyld have been

the day after?
N Could be alao.
9 Okay .
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® | that? PR

19

20 .
2 -
2

23

24

2% -
21

2 |

BHRS

That is to say you covared tha conversation with
George Spahn on one day and then raceived the telephone call
from Shorty the following morning?
A Could be.
0 - Okay. pidn"t:’ Georges Spahn tell you during this

conversation that we have been speaking of, that Shorty was
'- probably going to leave the ranch?

A Yen,
0 And didn'% Mr, Spahn tell you that he was unable
-t-.o‘ pay Mr. Shea any inonoy and that Mr, Shea would probably

1 leave the ranch?

A That's right.

0 Okay. Did Mr., Spahn tell you where Shorty probably
would go?

A No. }

¢ Now, you indicatad a few ninutes ago, Mr, Reti,

[

N

.“1 , -
A ome day :t saw him, the next day I didn't ses hin.
Mtap; ‘1‘ didn't: see him eight days, and after I
¥
saw hin ugain. 'rhat 5;3 whaﬁ T mam‘!:. - L

¢ Do you knw ‘wham laa was 11ving whun you did see
him at the ranch during t!fge‘mx}th,. thgmguxt:?

A No ldea. “ ‘

9 Did yon :s&:é ’hin .’i f.?ie : Q:Er;ch -during the month of
August?

A LC P

¢ Po you know whather he was living somewhere on the
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ranch or not?

L3 < ﬂo ,iﬁu. ' ,
{Q | g P?am you a pretty good f.riend of Shorty's or just
an ap@uat:;tanca? }., FENR gl"‘a, Z}" s 1
A No, T was‘ nc; ;riend of Sh;‘rty.
& No £r1end~ of. Sh?rty:a? ?
A No. n ‘
- Q Dia you know hilaiat all other than just to say
" helle to him? '
A T know when I see him, I talked to him so many
timae,
¢  Okay,

You also indicated that he comes and goas., Did

’ yoix mean -- that is, Shorty comes and goes., Did you mean the
| sane thing(lhy that? |

A ' Right,
L %hat he is there and then gone?
All right. Now, you had -~ when had you planncd to

1  buy this gun for Mr., Shea?

A I have to go with him to tha police and averything
when I hire him, He would be hired, and I would buy him a
gun,; and he would be a guaxd,

Q Had you expacted that Shorty would use this gun

on pembers of the Manson fanlly if they trespassed on your

propexty?
A  If he is attacked he probably would have to,
g I seaa,

pid you hring your soccer téeam to the ranch at one
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 mean what age brackst aze ws talking about?

| Mpnson family ware: nzonnd?

4836

Q When was that, Mr: Retz?
A As a matter of fact, I hrought them so many times

out. Not all of them, some of them,
And =~ but ==
9 How old are the membaers of the soccer team, I

X' Ratwaen 18 and 30, ‘
9 Did any of t.bnm come out while members of the

) R 3&3. Ohl Y’ah.

i

0 ” Did t’hny uver mest One anothar, or wers they ever

I‘ * f"n ’ 3‘ ‘.; : .?"

togethexr ;t au? . ’} Y S e

g

A No, o ]
o Are you sura?a'* o ‘ ;4

A I am sure a.bout that.

Q Okay. Did you; ‘aver peint: mrt'. my wanbers of the

Manson family to any mewbars of your scccer team?

A Probabily. |

0 Do you remenber taking any pictures of the mambers
of your soccer team tégether with members of the Manson family?d

A Not with nmy acccer team.: With the Swiss soccerxr |
taam,

When I mporsor, and promote, I brought tha Swias
team out and Y showed thom the Spahn Movie R&pch and I show
them my property, and ¥ show tham wheare I am going to build
a stadium, 2and they took pictures from the Manson family
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| bagause that was after the killing already.

had this conversation with Mr. Spahn about hiring shorty Shea?

when yon h#& Charles Manson and the girl arrested, if you

. Mr. Manson arraested?

9 ¥What killing, Mr. Retx?
A  Sharvon Tate and all tha oSthers.

1] - T sea, Whare was Mr. Grogan, iLf you know, when you

A I d‘on"‘t know,
¢ Where was my elient, Mr, Grogan have, whers was he |

know?
A Now, in which connection? When I arvested the
girl te tha: time with Manson ox the gitls or what wvas it?
9 W¥all, let's see, How many times did you have

A I called up a couple of times, And that was when
-tmiy broke !.-ntg.my car, and the next tima when they arrested
Charlie with that girl,

Q When yot say they broke into your car, who broke
into your csy, Mr, Rets? ‘

A That's the gquestion. .

) ¥When you say "they broke into your cax” aid you
have Charles Hanson arrosﬁed then?

A I "tiried %o arrvest him, but the shexiff couldn't
arrest him bHeéecause I didn't aes him vhen he was in the car.

o My, Retz, my gquestion waz pratty simple. I just
asked you how many t::lmu you had Charles Manson arrested;
do you know? 7
? i:@ifiuﬁn

" When was that?

R

-

:
i BN
.
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~ my olient when you had c:h’n;*les Manson arrestad,

I smhim. L ‘u '. .. ‘ .

A When he was with a girl in he farmhouse,
) S0 then my question to you earlier was whers was

A "l‘hat i dm’t kmm.
"'Welll he! wasn't thers in any event, is thae 802

Q
A m"‘ ne RN VRV B IR
¢  Whems \ml iay qilent, 3.:5 you- know, whan Charles

Manson threatened you ag geu indioated to us?
A X ﬂiﬁn‘t soe h:lm. . He. was not over there. Not thnt.
Probably he was over tham somaplam.
9 Mr. Retz, how long had you had your aye on George
Spahn's property thare?
A For ysars.
] Would it be fair to say that for years ycu wanted
to acguire that property? |
A Right., | | |
Q Wwhat do you think that property is worth, Mr, Rctz;l

an acra?

A I wouldn't give you the anawer bescause I don't
know.

0 I i{= worth a hack of a lot more than seven

thousand -- excuze ma. What did you pay for it again?
A Seven Thousand,
0 It is worth a hecok of a lot more than $7,000 an
aors, isn't it?
A If you want to pay me morae, I accept the money,

Q You ara a pratiy good bugimnm, aren't you,
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I m. Mﬁz?

A

That's right.
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sl @ Yo were really over thgn ot talking about the

. 2 | Hanaon fmily so much, you w¢r§ over thare talking to George

| ~* | Spahn trying to get the ipxdpe:ty from him, isntt that a faix
s statement, Mr. Retx? |

5 A That'a correct.

® Q okay.

Tk And you finally got it away from hinm, didn't you?
s A Don't say I got it away. I bought it,

> Q@ a1 right,

o You bought it, d4id you pay cash for it?
H A With monsy. I don't have to answer that question, |

v MR, XATZ: Excuse ma, your Honor, At this point it

% | would be ixrelevant and immaterisl.

* THE COURT: I will sustainthe objection.

is |
. MR, WEEDMAN: Well, Yo, of course, N‘tur,‘lly.

16

, THE COURT;: Strike the answer,
17 .
@  BY MR, WEEDMAR: How long were you in esorow for
18 ' ' ' ~

| the puxchase of that Spahn property, Mr. Retx?
19 ,

' A Ahout a month, .
= 4] Did you feel, Hr., Reatm, that if you couldn’t get
= rid of the members of the Manson family, that you couldntt get
* in thers and buy that proéa:ty from George Spahn?
® . A No, I didn't feal that way.
° 9 n_m getting xid of the Mangon family have anything
2A5~ to do with your thinking as far as purchasing the propsrty?
. * A Ho. |
.‘ _ :: g What was it that the Man#on family was doing on

your pi:oparty -~ not talking about George Spahn's property, I

2. CieloDrive.COMARCHIVES

ey
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7a-2 1 | am talking sbout your property at the time, that made you want
2| to hire a man with a gun to chase them off?

3 A Driving around with tlem dune buggies. Motorcycles|

a 4 i Lying around 1!3;'1 ovexr the place, am?l sleeping in my house over ‘

s | there. And all those. |

6 Is that snough?

7} ) Wall, i.i;f:-ﬁépi;nhly was snough for you, Mr. Retz,

8 B maa:.-o a}a:s that house located as far as the '
9 - prppere'; linq .‘m concerned?

10 NS I on wy apmphxty. clona tol ttm propaxrty line,

n | ‘ Q' Holr !ui.- 1m~.o ywﬁ pwpex:ty wu it?

2 f A | T said 1;.5’:,:¢.~:1‘:satg:l!,;g'r4‘1,-{@G . ::.?, : 20 fant v".‘ the property
B, iine. : T

L Q@  Away from whebs. thia house was?

51 a That's right,

6 ; 0 Was thexs some dispute as to wheare the property

7 | 1ine was, Mr. Retz? | | |

B A .I didn't hear you guite.

1 ‘ ' 9 Was there some dispute as to whci'u the propsrty

% | 1ine waa?
O Thers never was a dispute bacause I had a licensed |
2 | gurvey, It was once, Mr. Spahn thought it's his property.
% | put it was not, ‘

21 After T showad him, and I showed his son, and

» they investigate probably. And it was like the surveyor put
% | the marks in, and that is it.

7y T8 ¥hen did Mr, Spahn ¢laim it wax his propurt.y

2 R whum t;ha house was, whi.ch the Hmson family was using?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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7a-3 | | A 3ctually he wonld like to have that house, and he
gafd ~- and to the time when they bought -« when they bought

. the pmpaitg he said that Mr. Sexrano, from whom he purchased

s | the'p:opdrty‘, i:aid him that that house was on his property,

| But we got a gurveying where it shows from 1956

6 | probably, X guess, or something like that, which Mr, Spahn

7 kx‘iew already, that that's not‘bn his property,

- Q ‘Do you know whether or not he told the members of
o | the Manson family that you had had that property surveyed and

io | that it belonged to you?

1 < | That's right,

2 | R What do you mean "That's right®?
B | A pidn't - '
1% 0 That question, Mx. Ratz, i do you know whather

is or not George Spahn told the menbers of the Manson family that
16 | that property had bhsen survayed and that the house was on youx
17 property?

18 A That's right,

19 You mean he did tell them that?

20, Yen,

¢
A
a g You hear him tell them that?
A
9
A

2 | Right. ‘-

_;-

23 When was thm:’ Mr. Ratz?

{» Ha tqld i:hat to Squeeky when she was present, I

% sald, *Hm-f, ;.%orgn, here is your: ola. survaying from '56 ox

. 1 ¥ . . -y 3- : _', . eb B * +

. » ; 0 - - ., . Amgy '.: L 1 .

26, %0, - : Ty St T a{!‘-‘g ‘; PR

} h . PR ~—_ PR N t -
- owm ¥

2 | Nosey X cnlled a'iu, his son. Hisz son came, and
28 he locked at tha plana,umd ho uid; '!Dad, that's right."

24

PR o -t P

Ty — et : S -
. B R T '
. - . PN i '
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7a-4 1} oo Xt waAS bezo:g evgn that ht-r auxvnyinq which
2 | Framk gave, ot e o toe oo
3 "That's . .ok ?ur* propexty any more.*
_4‘ :" B ) And s0 ;:imz fact ' that sqneeky was présant when yon

5 | talked about the a:uxveyipg w:i.th Gagrge Spahn leads you to
6 | balieve that thc mmber: of the Har:ucon family knew that was
7 your property?

| That's right,
Wasn't Mr, Spahn's proparty?
10 | Ehut’s right. ’
n It was how far into your praperhy, again?
The whols house was on my prqparty.
13 How far was the house in 'Ehe proparty line, sgain?
1ot About 19 fast, I would say, or something.
5 | Lesa than the distance from you to ma?

16 n‘ess .

5O oD Moo DO OmoB W

17} Did vou call the polica ever to have the menbers

¥ | of the Manmon fanily evicted frow that particular house?

L Yen,

A
20 | 0 When was that, Mr, Retz?
n | A ¥When they broke in, in my car,
%2 : Q Wall; you didn't call them bacause of the house,
2 4id you, Mr, Retsz, at that tine?
2% ,j A I asked the sheriff to throw them out, and they
| a-ked me, and the sheriff said, "If I want £o have him again

% 1 all arrested?”

# And I said, "I won't #ign for that if they get

sut in an hour or smso.%
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ad they went out,
0 Did they get out?
A YTos.
1] Was that before or a!,tér the August raid on the

property?
A After,
o Wexe you --—
© B No, that was before, Before -- oh, yeah., Way
befora,

4] A1l right,
’ Wall, 414 they go back to the house, Mr, Rets,

- after that?

A piditt -~
0 The one that they voluntarily lef€.
A They laft, gﬁd they came back again, back and °

when they sav na they mad out, and they came back again,
back and a!.l t:ha tim. ‘
9 - Enasmch as they up;:a:ﬂntly *left whan you askad
P oW ! -+§ '

them to, px:ioz‘ to' the mi&, ma Lnaameh as, thay apparently
were just sort of coming back and forth, did you fesl it vas

Tl\"f ” N

' necessary to have a zu:wa:mari.’l:ﬁ~ a‘gun’ Gut there?

A That's r:lght.‘ DS

¢  Vhat vas it, 414 you think: ‘the man was going o
use the gun on them, Mr. Retz?

A Anyone who comes ;n, and probably now -

Q Ro, ny ==

A Many people, they was looking around and all., I

hava to have a gun.
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| understand it, fine: if he can't answey it, fine.

|

: ; fiimeals.

Q Mr. R_‘ftz} -
Can wa have my question read back? If he doésn't

THE COURT: Yes.

{vhereupon the question was read by

the raporter as follows:

*Q pid you think the man was going to use
the gun on them, Mr; Retz?")
TEE WITNESS: On them; on him,

Q BY MR, WEEDMAN: Ch, sorry. On the wembels of the
ﬁanaon farcily that were using this house off and on?

A If they attacked him and if they come in, yves.

Q If they coibe in? Were you going to tell Mr. Shea

to shoot these people 1f they stepped on your property?
A T didn't tell him to shoot, but it could be that
8 opebody tr:l.ed to knock him off or shoot him, he have to p::otec1

Q After this t:lme- that you ¥ried to have Mr. Manson
arrested before the Augustv raid, was there another tima then
when the Hanmn peoplq mvad back into the house and you were
succagsful 1n g’@tting them to leava?

] )

oa "Give mq tli&t a,gn:l.n. "‘."." :; '

41.

0 I withﬁraw thqt.

When &id the 'ﬁmily ume tﬁa‘houae again after thcy |

first moved out?
L ) TN

A They used it every day in ‘the evening when T was
gone, was somshbody -- I couldn’t tell you when,. Thaey came in

and went out and care in again and out. fThat's it. I was not

15—
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property?

all tha day over there,

Q Did you i:a,vé a house that you lived in on your

A No.

. e Would you go up to. see the Property every - day?

A T would say yes. Sbmtimas “twige a day.

Q Ware you- cngggad :Ln any other business at the tim,'
Mr. Retz? RN

A Yes, in various businesses.

0 " What i:uiimas‘us a::e they, or were they?

a Delicatessen store; I have my export-import,

. @istributing; I got my charter business, I got many, many

bﬂsillﬂ.ﬂ"sesg

Q Were you telling um, then, that with all these

. other busihesses that you were up at your ranch almost every

day?
A That's right,
0 Now, apart from the time that involved the incident |

- of the automobile and the lady's purse and papers, and so on,

being missing, were there any other times that you cdlled the

| police to have the Manson family removed or taken cut, or what

' have you, from this house?

A Ho«

Q Why not? Was there any particular xeason?

A Ghy I didn't call?

Q Yas,

A What {8 the use to call them? They arrested him
and théy let him loose. There was ornly one way, I told

CieloDrive.comARCHIVES
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| -chirlie; and that was the last time,

Q Exouse me., They arrested him and turned him loose?
A That's right. |
Q  what incident a;& you talking about now when you

had him arrested? ‘o
A 'r;*:at-. in corref:t
Q ﬂhat dj.d you hnve him a:rasi;ad f.or?
A “For tresphssing aﬁd bi:éking in that hqusa, because
I put a lock on that house. - | . - '
Q  pid you ever sié‘x"i"_’a;cc:;uplia‘iﬁt?‘

A Yes. A

gt s ‘
Q If T told you that no charges were ever filed,
would that surprise you?

A It couldn't be becausa X a:Lgnecl vwhen the sheriff

* arrested him with that girl.

Q What did you sign?

They gave Te a paper and I signed it;

Did you evar go to court?

Ro.

pid you ever testify against Charlie Manson?
¥o, never.

Or the girl in conneéction with that ipcident?
.Haver‘.,, Never was called,

pid you make any inquirises to £ind out why not?
e, I didn't,

Boo oM O MO MO W

¢ °  You just assume thereaftar that it was a waste

| of time for vou to oall the Sheriff's Hepartment, is that

0%

CieloDrive.cOmARCHIVES




T 10

11
12

13

e

15

16

17

18

10t

%0

21

22

23 -

24

25

2%

27

28 .

$B4K

| smy exactly because -~

B Correct,

Q And then you ultimately felt it was nacessary to

| get & man with a gun out there?

A ‘I.'hat 1: ‘correct..
q. "‘ ,As a mattex of fact, Mr. Ret-.:, the Manson family

,mcwed. mfay just a !ﬂf daya a.ftar 2{014.;*'“ ‘&t most a few days

[ .

| after you had t-.hia tglaphona cali fxom My, shea, is that right?

A I Goumn"h agy A faw{ﬁaya. I didn't say and I uon't:

-.'\ti _‘"fr

Q pid théy move aventually?

A They moved, yes.

Q When wag that?

A I dcm;t know..

Q It was the early part of Septerber at tha very

latest, wasn't it, Mr. Retz?

A Coulid be.

12, You waré up there every day. ¢Can't you tell us?
"3 . How san I tell you the date? _

2 "ripuldn‘t you be interested, Mr. Retz, in perhaps

" ramerbering something as important as that?

A That is important —-

MR, KATZ: Ixcuse me. I object to the form of the
question. It is argumentative.

THE COURT: Don't argue with the counsel, »Answer., If
yqu':zan"f; answer it, say so. |

Strike the a‘nswer.' Read the question.
MR. WEEDMAN: I will withdraw the question,
TEE COURT: A1l right. Raestate it.
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4

'ﬂ wasn't it, Mr. Retx, that the family moved away?

A

Q

family had to. gu, is that right?

B D w0 P

_"“ Yﬂﬁi ;5 ‘

BY MR, WEEDMAN: It was pretty important to you,

. ‘ "
!ﬁ’t L A

Isn't 1t a fact you even told Squeeky that the

T e .
+ A @ 'I “ " o
s fy . 1‘, e ' f

. f . .
n " :- N “ ‘ v

And Squeeky wasn't very happy abnut that, was she?

-

¥o. -;; ﬁ‘; - ;i?i
You said she was vary angry?
.t ‘ 1‘ Vo ;" )

’Yeﬂ. ; X t ]- AR
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Q &nd Squeeky said, “Well, give us another eight days
and we'll rove out™? Isn't that so? _
| A That's right.
Q And, ar a patter of fact, they did xove out, didn't

‘EhBY, ¥r. Betz?
2 |

. conversation that you find with Squeeky?

| What :11& Sqﬁééﬁgirﬁé a‘::.cm_nd the place, if you know? |
Take caxe-of Gédrge 7! |
¥hat did she do foz.; Gebrge?
Lead him in and out and feed him, probably.
She veally #ort of generally todk care of Mr. Spahn?
Yes, that's wight. |
¥r. Spahn was blind at the time, wasn't he?
That's right.
What kind of a pasrson did you regard Squeeky to be?
I thought she was a nice girl.

Did you always think she was a nice girl?

S R S - - I - R - L -

_Yes, I thought.

9 Did you think that she was somehow responsible for
the troublie that }gou weye having with the Manson famlly in
using this house uc;:osa the bordex? ‘

a No, I don't think so,

@  In any event, yeu finelly, of course, told -- you
told Squeeky that the family would have to hava another place
to live; right?

A Thet's right,

A They moved out,yes,
- Q In Just about that length of time after that

U
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A It was longer than tih'&‘h. ‘.-5 .
Q How much longiar ‘than that';f
A Probably f:::}zrtegn @ayq,.ﬂ thyree weeks. It was longer
than eight days, I khow that. |
0 Vhen Mr. Shea didn'*t show up the afternoon of the -
day that he telephoned you, did you thereafter make an effort

to hire someone else to go out there and guard your property?

A Yes, I did.
Q %ho was that?
A % contacted wore people, but -~ after I couldn't

find the right man and so I still didn'‘t hire one aftei,
because the Manson family moved out and I thought that iz not
necessary any more.

Q Right. &o the Manson family 4did move out and you
thought it wae not necassary any 1onge£ to have somecne there
to chase them oOff?

A That's right.

¢} with respect to the sale of the property by George
Spabn to you, who was present during the negotiations,

M. Betz?.

8 ¥ho was present when I bought the propexty?
0 Yes. '
A  Sometimes Squeeky was present and we ware talking;

sowetimes nobody; and when we had the main talks, there was
nobody present,

Q It was nageasary for Mr. Spahn to sign some
documents, wax it not, before the sale could bhe consummated?

¥ Ha had hig lawyer who took care for that.
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Q That is my guestion: t‘?at: Et},ﬁgrg a3 T:_;av.:y&:: present
during any of these negotiations? - — '
 Yes. e
vho was that lawyer? Do you lmow?
Mr. Boff.

Do you know what his first name is?
Ronald Roff. |
Was your lawyey prasent?

T don't have a lawyer for mygelf,

2 ¥ 0 P L B O OW

Did Mr, Roff ever do any legal work for you?
If T have to hire oneé,; biut I didn't, I didan't

?,

naed one, not yet.
. Q My question iz, did Mr, Roff do any legal work forx
you? Had he done any legal work for you in the past?

A Isgal work?

Q Legal work.

A No.

v Had you known this particulay attorney before

these negotiations and before the contracts were signed?

A Yas,

MR. FATZ: Objection. Immaterial. HMove to strike the
answey for the purpcse of interposing an objection. The
quastion calls for an immaterial matter.

MR. WEEDMAN: It is not immaterial,

THE COURY: T will sueitain your objection.

MR, WEEDMAN: ¥our Honor, may I be heard?

MR, KATZ: I will withdraw it. ‘;l:t is guicker,

THE COURT: A1l right. It is withdrawn, and the answer

.-~ CieloDrive.comARCHIVES
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may =- 18 the full answer hexe?

MR, KATZ: Yes, there is a full anawer.

THE COURY: The answar nay stay.

0 BY MR, WEEDMAN: When had you hecome acquainted
with this attorney, Mz, Roff, the first time?
' X When i bought Mary Kelly's property.

Q DA the atkorney act fox one of the parties in
mnmaﬁ&.an with that sale?
N R He was the 1awyax' for Mrs. Xelly and tor Gnorga
Spahn

| 0 I see. Was it the lawysr then, that perhaps read

. the contyact to ¥Mr. Spahn befora he s!_.-gnéd 42

A That i’ corpect,

0 Was thare anyone else prasent, other than the

lawyar, yourself and Mr, Spahn?

A Yes.
0 Who was that?
A I have to s;so the names, I got a contract here.
9 rine,
A Yas, Wag -
THE COURT: Now, wait, Let's have the guestion. Just
hold it to yoursslf, please,
Raad thé guastion.
{The. :uuoi-d was read by the reporter

8L
ua fonmu

.
4

TR "Q': . ~Mho, was, ﬂpa‘h?") -

m COUR'I‘: ﬁztt i.i your ;;:ce;qm: xfupation now?
MR, WEEDMAN: Yox ¥; you . Honor.
THE COURD: Whi. wiw ARab?
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THE WITHNESS: Pearl Ruby, as a witness; Dr, Maximilian

| Wollnik, tha vice president of the corpération; Frank Salletmeir)
| third vice president of tha coxporation; secretaxy, Hr, Joe

{ Kizby; treasurer, Mr. Egon Gassner.

Q BY MR, WEEDMEN: and it was a corporation rather

| than yoursel? as an individual that purchased the property?

a ‘That's right.

o} Now, did you know my client at the ranch, Mr. Retz? |
B Frequently Y saw him.

THE COURT: No, no. Just answer the question.

THE WITNESS: Yes. /
Q BY ME. WEEDMAN: Do you know approximately when the |

| Manson family came to ths ranch, the Spehi Ranch?

A Yasn.
When was that?
A It gould be Jahuary or -- it was after Christmas;

Q My ¢lient had been there before that time, lsn't

' that 6, Mr. Retg?

A 1 couldn't say.

=y
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b1 ! [ Pardon?

® 2 A I don't Know. |
8 | ) How many times would you go over to the Spahn .
4 Rench bafore the Manson family arxived?
®. A T sald twice, three times a week.
’ Q And you never saw my client over theve?
d A Could ba T saw him; could ba not.
s 0 Well, 4id you see My, Shea ovar there during that

° | particular pexiod of time, that is, before the Mamson family
10

arrived?
& A Yes, I 4id.
’ 9 What wag My.: Shea dolhg there?
» A He was faadi.né the horses.
- * ; Q pid you ever sae ny clienk tae‘din_g the horses?
. e A It gould be.
g 9 All zight.

w ' ‘ ;
Now, f£inally, Mr, Retz, I just want to review just

18 -
ones thing veéry briefly with you,
About what time of the mogfning was it that you

recaived the telephone call from Mr. Shea?

19 -
20

21

) A 9y aftexr 9, N
* 9 And during that telephone conversation did Shorty
* agres to dome aver and medat with you personally?
SN yes , SR |
* : Q- ﬁaﬁ e uupﬁmnd to appear?
_ * | ;n . ftn% Qbout half an hour,
® :: | ;; v Dj,d' he appeaﬁ? ,,’ ‘ % 3 ;*
A 3:%'0.
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8b-2 1 Q Pid you wait around for a period of time for him?
. ‘ 2'  | A Yes, % did.
3 ¢ Did he evexr appear?
4 ) A No, :
5 0 Then finally in the afternoon did you make a

6 | talephone call to Mr, Shea -~ to Mr. Spshn?

T A Yex, I daid,
E e And about what‘time of tiie afternoosn was that,
9 | Mr., Retz? o t i f'M |
o | » L, 2 ‘g.'glééi.“probw;y.
| 0 _ qi& ”you‘ca.ll to%_ _tig@ko%t. vtrs:?::e ﬁshg‘:_tj.y was?
B Q What did Mr. Spshn tell you?
4 A “He Tagb,r . o T
® ® Q And T take it that you nevar saw Mr. Shea agaln?
I A Never, R S
1 THE COURT: Pardon me, My, Weedman.
18

Wa will take a short recaess, ladiies and gentlemen.
9.1 pon't digcuss the case at all. We will proceed in just a few
2% | minvtes.

2 MR, KATZ: Excuse ma. May we ascertain whether or not
2 | wr, Weadman has concluded cross at this point?
2 ‘_ MR. WEEDMAN: I -ha.ve',
o MR, KATZ: I have nothing f-m:thexf. May Mr, Retz be
» |. exeused, He will be available :!.f. counsel needs him.
2 MR, WEEZDMAN: I would apprsciata that Mr. Retx bé
7 | instructed to remain, your Honoz,
o % THE COURT: Are you through now?
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AR, WEEDMAN: Yes. Thamk you.

THE COURT: Any raedirect?

MR. KATZ: No vedirect.

THE COURT: All right. You are axcused. Thank you.
MR, KATZ: Would vour Honor instruct Mr. Retx to be on

 eall?

THE COURT: He may bs on call,
Excuse wme, folks.
Mr. Witness, we may have to c¢all you back for the

defendant. He may want to call you back. I don’t know, Be

anticipating it. If wa have to cyll you back, the clerk or
counsel will get you, |

THE WITNESS: Youx Honox, I am now -- I take off tomorrow|
and I going to be back on the 17th. I have to go to Rurope.

THE COURT: Kh;'::q ”‘d,r;n you come from? Where on the 17th
would gou come zmn';“" '

THE wxms9= From Germany. I fly tomorrow to Germany
and come. bacl@: én- tillél"thﬂ‘i ;{f' ff:':'; Tg‘:

WEEB&!I\H: 'I'ha{: wu.l be admo&bla.

THE COURT; ' That: i ‘ngmqabla?

MR. WEEDMAM 3 !as, youx Honor.

THE COURT: ,Thamk yow. ' . .

MR. WEEDMAN: We appreciate it,

(Rocess.)
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THE COURT: Now, gpéti;man, ve will proceed,
Paapla againsé Grogan.,
xnefehdnnt 1: here, both counsal ars here,
"Ana.wa.wflh hring in thc jnry,aShqziff. please.

M 4'1 ’

THE BAILIE?: !%l, sir* ) ' o T
{(The £nllowing procendingz'wmra had

in open court in tha presenca of the

t‘i‘ “,.“.

- Juzys) S J Y S
THE COURT: Mow, we have all the regular jurors piua the
thres altexnates.
go the Paople may proceed.
MR, KATZ: Thank you.,
Wish to recall Sgt. Gleason, ~- or Deputy Gleason, |
THE COURT: All right.

WILLIAM C. GLEASON,
racslled hy the People, testified as follows:
THE COURT: You be peated and state your name, please,

THE WITHESS: William C. Gleason.
THE COURT: Thank you.

DIRECTY EXAMINATION (Reopened)
BY MR, KATX:

Q Deputy, you récall the last tims you were on the
atand I was asking you to lock at Psople's sb for identifica~
tion, a ceytified copy of some arrests pertalning to one
Charles Manson to détnrmina the approximate time he was
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26

# ] Susana Avenue, apahnﬁj Ranch, Chatsworth, California.

- S8y

reloased tollowing the August 16th arrast onh the 19th or 20th,
1569,

And in that connection I had ankud you to biring
tha original booking jacket in order to agcertain the approxi-
nate time, Did you do that?

A Yes, 2
0 Anﬂ dp you,haVa that bocking jacket with you at
this timg? *;ufj' |
tlf:a !hsy I dﬁ;, S R

o

" Q can yQﬁ £ell us now !xom.la@ﬁing at the original
hooking jacket anﬂ*ﬁha-atamp»thetaon, the approximate time and

{.‘\'J'

date that Mx, Hansonfwun releaissd in connection with the

| August 16, 1969 gnrast? ‘f ;‘; , ¥
| It wam Augnat 20th at 12323 2,.m, 1969,
¢ "And that's partially discernible on Paocple's 60,

iz that correct?

A Yas.,

HR. XATE: Your Honor, I have a cerxtification of records |
once agsain pertaining to Charlas Manson, and particularly
ralating to the August 16th, 1969 arrest of Nr, Manson,

1 ask that that be marked People's 61 for identifi~

cation,

THE COURT: Yes. May be so marked,

MR, KATZ: X also have a certified copy of a driver's.
license depicting Brude Davig with the name Jack Paul |
MeMillinn, M~ Meiel-lsi-pa-n. With the address 1200 Santa

. I ask that that be marked Paople's §2.
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THE COURT: May be so marked for {desitification,
(Short Pause,)

MR, KATZ: May ¥ approsch the witness, your Honor.

THE COURT: Yes,

0 BY MR, KATZ: Incidentally, do you know Bruce
Davis? |
' A Yes,
Q And do you know the ﬁpntlaman by any other name?
Y &eé.- |
Q ¥What name?
A Jack Paul McMiliian.

e Showing you People’s 32-R for identification, do
you recognize that individual as having seen him before?

A Yeas,

@ vWho is that?
A Bruce Davis. ‘
Q@  Also known as Jack Paul MoMiliian, is that correct?
A Yas, |
@ Now, showing you Peopla's 62 for identification,

the certified copy of a drivex's license with a picture of 2
‘'male individual on it, do you recognize that person?

A Yes,
Q. Who is that?
A Bricoe Davis,

R The game person then that is deplcted in 32-R
for identication, is that corract? '
3 Yes. S

o
Q ana}ﬁﬁgh php}ﬁgmﬁ"ﬂnck Paul MeMillian, is that
L Lot ‘, ai &

*

LR P

t
. o -
. ™ ; 1. L g ’
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RIS B : ’
. i’ _.. ) r‘".\{ i 3&53’
L o ¥ x - . o L. . : " L. . .
:‘u'q s :’-Tﬁ/ : .A‘r‘ vy A ) i B . ¥ H:
'!n. ‘." ! i‘.& (e . ;;eﬁ 3 s .
cﬁrmct? '}r: ii"- 4 % ‘“ e T ¥ -~ M-" l'rv,q:
i : YQB. :’f h _.' v l" -
o AR I R
¢ Showing you Pecple's 61 for {dentification do

thess certifiad records iadicate #ho bailed Mr. Mangon out
on the 19th and 20th 19697

A Yos, they do.

9  ¥Who is that?

Ja#h MoMillisn,

¢ IQ there an address given? '

A " Yes, 1200 Santa Susana Pasa, eh;tawaith-

2 That's the same address which appears on People's

62, this cartiffed copy of the driver's license of Bruce

Davis or Jack Paul McMillian?

A Yes,
g Now, I would like to show you quickly, Peopls's

50 sexies of photographs, and dirsct your attention spsoifi-

.cally &0 50-El which depicts a gentlémsn in the right mavgin

of the plictograph,
‘ Who 18 that?
A Daniel Pa Carlo.
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| witness has complied with my" requtst,by placing & circle

and when was thie photograph taken?

aqgust 16, 1969,

Where?

2 the Spahn Movie Ranch.

Was this at the time or during the actual raid?

Yes.

H P oD P R M DO

Now, ave you depicted somewhere in this photograph,
sir?
| Yas, I aw,

Are you in uniform orx in plain clothes?

oo b

In uniform,

Q Will vou please encircie yourzelf and placs your
initials above so we know you made that designation on 50~El
for identification?

THE COURTs Initial 1lg,

(wiinass conplies.)
MR, KATZ: Yes, your Honor. F&§‘the record reflect the

around a figure, and then.aba¥n the circle are the initials,
“WG" standing for Willilw Glaasone-; ;' " I S

1 PR N . »
A ' M

Ly

THE CQOURT: The idantification numbar? A

=

MR. KATE®: 50-El for idantificatiog; Cod

¢ X would like to show you two phoéagraph: that were
shown to Mr. Retz, and particularly '50-B for identification,
and I have reforence to the individual whose face 1ls encircled.
Who is that?

A That is the defendant,; Mr. Grogan.

Q That is how ha leooked at the time of his arrest
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on August 16, 196397
A -ﬁbs"
Who is that next to him with the open shirt?
A person by the name of Larry Jones. ‘
Is that man known as Little Larry Jones?
Yes.
ind the person next to him?
That iz Vern Plumlee,
Plumles is P-l~u-~m-l-~e-e?
Yes.

rad the person next to Vern Plumles?

SR A - B - I A ~

Is Jobn Swar{z -~ S-w-a~r-t-i,

Q - 2nd all thgu§ ﬂaépla were token into custody and

‘thereafter galé;ae&;; is that xight, without charges?
15 ’

A .§E” il g R

Q ' ‘Once again; ahawing you 5G~¢ ﬁar,identiticatibn,

who i the person who is oncirclcd in thia photograph?

That is the dafpndant, &r. Gxogwnn
and next €o Mr, Grogan?

A

Q i

A Is Larry Jonés: o
Q
¥:3

. LT
N ‘

And next to Larry Jones?
Vern Plumlee.
Q And once again this photograph was taken at the
Spatin Ranch during the raid of August 16, 19692
A Yen.
THE COURT: Uid you identify that?
MR, RATS: Yes. That is 50-C and 50-B for identification
Q Is thaf right, Qfficex?
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A Yes.
0 Now, I want you to gulekly look at 50-A for Iden~—

| '&iﬁic;at-ion, and ask you whethexr or not this truly and accurately

depicts the condition of the Spahn Ranch in respect to the

| arrests of the various persons on August 16, 19697

A Yes, it does. |
Q and showing you 50~D for identification, does thils

on‘c‘:a' again truly and accurately depict the various persons

that were arvested on August 16, 1969?

A Yes.

Q Iz the defendant in that picture?

A Yes, he is.

Q Would you encirele his face and place your

initials above that.
(witness complies.)

Q And vhere was this photograph taken at the Spahn
.Rgm:h?‘ ,

A It is on the grounds in front of the hoardwalk and
in front of the buil&inéj rarked the "Saloon" at the Spahn Ranch

Q Inciden:&ally, is Squeeky depicted in this photograpl

A . ¥ea,, she is.

G Will you pleasa #nc:.z:algﬁ h&r za::a and place ==
rathex than plo.cinq you:: in:!.i:ials i:here, wuum you just place |
the initials LY - oh,#thgt‘ allz r.‘ight.. Flace your initials
above the e¢ircle, and then on 'hhe Ellzﬁthing of Sguaeky, will |
you please put her initiala, "LS""; wtandihg for Iynn Fromme.

$itness complies,)

MR. KAi%: May the récord reflect the witness has complied’

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1. THE COURT: Yes.

. 2 Q BY MR, KATZ: Is Charles Manson depicted in tilat
5 . photograph?
N Yes, he is.
5 .9 Will you please envircle him, and place his

s | inibials, "'oMY for Char]!es Manson on his shirt, and then place

7 | your initiale’ outside *l:he ci.rcle 80 we know you made that

8! ﬁesignation. f o

'
1

9 r (Witnqn cumpliaa. o
10 ° ~ THE CQURT: May I gee i:hat: faz & mi:x;\;t';;?

m | MR. KATZ: May the: i:dgord* mﬂeat that the witness has
? | cowplied with respect to 50-D for identification?
8 f THE COURT: Go shedd. Excuse me. thought you were

‘1 | vaiting for ma. " |

. I MR. KATZ: Yes, I wag. Thank you.
B I Let's procead on to 50~F for identification. Once ‘

7 | again, is Mr. Grogan depivted in the photograph?
18 A Yes, he is.

102 L
20

2
22
23 |

2% |

2
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102~-1 ! 9 is Squeeky depicted in that photograph?
® 2 X Yes.
. @ How ahout Damny De Garlo?
4 d . N
A Yes,
5
' ¢ And his back is to us as you loock at the picture?
- ,
A Yeas, it is,
T
3 Q And Who is the gentleman next to Danny De Carlo?
"
' A Mr. Hanson.
9’ . S : ' )
R Q All right, AMnd is there a person by the name of
B (O - ' e
| . ‘Gypsy, or known tog you as Gypsy, that is depicted in this
1 .
i photograph? '
12 | :
' A Yas,
1B _
i Q Would you please encircle her face and write the
b .
.— | -initials on a white surface lera indicating "K,.S.", Xathleen
. -15- o
) . 1 Bhare.
© 16 ' ‘
I A {(witness complies.)
17 | .
_ Q Now, would you please place your initials above
18 :
| the encireled head.
19 -
: A (Witness complies,)
2 |1
g 1 MR. XATE: May the recoxrd reflect that the witness has
22 | complied with 50~F for identification.
- THE COURT: Yes.
23 -
" ~ MR. KATZ: 'Thank 'ydu’, your Honor.
”s Q And going on to 50~G for identification, who is
that person? * s's._*‘ i
2% 5ok G
N I J} It :f.s the égfendant. HE. Grogan.
‘ g 4 ' ’ ", ‘ . K
.. ” I 9 ’I'hm it a c’.l.aseup of him? by £
. N ggs. oo Lo
— S8 SUEA A T M
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Q vhere was that taken? !

X At the Spahn Movie Raich,

0 ‘August 15, 19697

A Yan, .

Q And with respect to 50-H for identification, doas

| this once again depict some of the people you have alraady

ménxiohgdiat tha;Spahn,nancﬁ on August 16, 1989, during the

‘j raid?

A Yes.
Q Inéidentally, was the dafcndant Mr, Grogan
- arrasted under the name ‘of My, Grogan or some othar name?
A Some othex name,
Q What nu‘su?‘
A Grant Mollan., .
9  ‘How do you spell that?
A Meoel-lea-nm.
Q ‘Wha-he.ni§q b¢oked under that name?
Yow,

MR, XATZ: I h%irg,.f.m furthar questions,

- L
MR, WEEDMAN: 'I have no guestions.
nnazxam;; iﬁdopia wish to call Juan Flynn,

; S

{i*\-

B Ty, a g XY a
T 5 i .'mmrz,m IH
R 1“ ."r. _,-_,1 f ‘. '&L-

. L ’ L

callad as a witness by the Pecple, testifiad as follows:
THE COURD; Raise yauf righé hand and ba sworn, please,

““‘-‘«

THE CLERK: Ycu do‘aolamnlgipw%ar the testimony you

"‘,*!‘

may giva in the cause “now pending berbre this court shall be

‘ the truth, the wh¢le-truth, and nothing‘but the truth, so

Iu
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1da~3 1 | help you God?

® iR WITNESS; Yes. |
3| THRE CLERK: W1ll you take the stand and be seated. |
i THE COURT: Be ssated and then tell us your nawme, please, |
51 THE WITNESS: My name is John Leo Flynn, and they call |
6 | . me Juan Flynn. |
7 L. MR, KATEr guan is mpeliad J-u-a-m?
8 | THE WITNESS: Yes.
> . THE éom‘ : when ;g;m talk to him and answer the
10

- gquastions, talk xight in here like a telephone.
n THE WITSBSS: J-<u-a-n, Juan,

2 THE CLERK: Your laxt nana is Feley-n-n?

B THE WITNESS: . My last name is Fel~y~nw-n,

14
® s . DIRECT EXAMINATION

o
-oom @ . Xou do"ii; #ind if I call you Juan, do you?

18 2 f ,,g?!f . | | y

w1 g7 juangae you Rnbi ceorge Bosn

4 0 fio you mc&}«ﬁiﬁ@g 1gcm a1‘.'1,::-:*1:. mat mai:go Spahn? ..

22 l . ?:ou;' | A- _. o M "

N 0 When wastider NG

% A Wall, it was in sarly fsa, I beliieve; somewhers

* around there., ‘

% , 8 Are ybu able 4o pinpoint this particular tine

g '. B H period because of some event that had immediately pmnd&d

® ® | thate
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How soou- thumo,!mr:. after your service in the armed forces,

Yen. | ,
All xight, Whari ware you beform that?
' Beto;:a I met George Spahn? |
In other words, whera wers you living before that?
Ch, I think I was living down hare on Fifth Street.
¢ All right. ¥What I'm driving at =- all right;
letfs go back to 1967.
Do.you know Qhethur or ;:o?: you et George Spahn

O M D

in 19877

A No., In '67 ¥ was in the Axrmy, I got out of the
Army in Y67, the 1.1:«1 @ari: of 67,

9 AL xighﬁ.a, 30 using that as a z:am of reference, |

1
aid you mﬂ; Gaorqa s;mhn? e

“« . . : %
‘&;" '1:1. ] E

f;_\r*' i‘wq,, thiee' ponthaj mnhivho:q ni‘ound theze,

CieloDrive.COMARCHIVES



dbbs

108 i Q  Had you been to California befors joining the armed |
. 2 | sexvices?: e - ' ’
| 3 . A I think T was ‘by ‘dncje',“juﬁﬁ'-}‘sy , ‘you kriow,
4 o I see. Were You lgtf;::n‘ :i.n ghg tUnited States?
5 A No. R
2 @ ' Where were‘you born?- .} .
7 A In Panama.
8 G Are you a U.8. citizea now?
? A My discharge papers say that I am,
10 QO You served in the U, 5. armed forces, is that
B f correct?
2 A ves,
i o Bow, after you met George Spahn, &id you begin

¥

o s

| 1living at 'the Spahn Kanch?

| A Yes.
i Q pid you do any work for George?
Y 2 Yes, I did vwrangling work.
. ¢ Juan, what else did you do, if anything?
»o A Well, I worked with the hoxrses and orice in & while

= I worked with pecple that come to do things there.

2'1' 4 What king of things, rent horses, or what?

A Rent horses and rent buggies and,you now, wrangling

i work for movie#,,‘ and do all kinds ~~ just general work with the

24

| =xanch.
25 Q Did you know Ruby Pearl?
26 X Yes, , |
27 - 0 Where did you mest Ruby Pearl?
. 28 A I met her just about the a;atne time ¥ met George
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Spahn., ~

0 Was that also at Spahn Ranch?

A Yas. .

¢ How, at the time that you met George Spahn and Ruby
Pearl, had you known atlelr.' Manson at that tine?

A No. -

4
. byt

Q . zﬂoivz’,' sometipe later did you becom aware of the

L

!l-d

A Yes.“‘?‘

[ ;

Q When was that :{n .mlntion to your first coming to
Spahn Ranch? ' - S

2 Heybe wére than, amonth -~ more than a month, or
a month oxr two.

¢ . 3ll right. And did you know a person by the name

Of Bhorty or Donald Shea?

A Yaa,

Pi& he work out at the ranch on cccasiona?
Yes, occaslionally he worked there.

How about John Swarte?

Yés,

Was he employed by Mr. Spahn?

Yes.
In what capacity?

0¥ 0 B 0 PO

A Well, he did wrangling work, too, and he &id

- mechanical work, stuff like th:at.

Q Wae he a cawboy?
3 Yes,

Q How about Randy Starr? Was he living out there st

“a

'£act that ch&rleg tianson, vas :Livinq on the Spahn Ranch property?
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" released?
24 |

 unti) you vere releawad? ., .-
27 | 3

. JsLe
the rancu?
A Yes.
¢  Was he & cowboy?
- A -Yes,
Q Can you tell 'us, whether o¥ not he was enmployed by
M. 59@:‘:‘?

A Randy Starx?

g Yes, |

A Yes, he was employed by Georgé ﬁﬁuhm

& 18 he presently dead?

A - Yes, he id deceased.

Q That is from natural c¢audes? .

B Hatural causes, yes, ‘

Q0 Now, were vou living at Spabhn Ranch in August of
19697 '

"z; In August of 196‘9‘? I believe I wag, yes.

¢ Viere you aware of the fact that thera was a rald

on Augtgt 16, if I told you that was the date of the raid?
‘A Tes. | |
Q  Were you arxested during that xafd?
A Yes. |

Q - Did you spend some time in jail before being

A Yany.,
Q. Approzimataly how much timeé did you spend in jail

A four days. | [
Q fﬁig; you ‘rj&%ﬁ;iﬁv some place?

s

I
%.\'h‘ #"l% i'i N :.§ ‘-,,‘;. ev L
Lo O L T T VT T ,
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19
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21

23

24 |

%

27

28
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' jail you returned to Spahn Ranch?

A . Yes T mtux:ﬁe:i t.o 6yahn 3&&.

Q I would 1ikarto ahow you 32~G for identification
#nd show you this funny 1obking guy hera, Lo you recognize him?

A Yes. |

v . - - . ..
Lo A -Ij -
¥ N

Whe is thm:?""
That ig we,

| Po you know when that was taken, that photograph?
It was taken on the xald. .
In other words, the date of the raid, is that right?

B OO B O N O

Yes.

MR. BATZ: That is 32-C for identification,

THE COURT: Thank you,

o BY MR. KATZ: D3 you may that after you got out of

A Yew,

G Yow, - aj‘.. the time of the waid, -just before the
raid, August 16, 1969, was the Manson family living on the Spahn
Ranch propexty?

A pefore the raid?
Q Yes,
A YTes .,

Do vou know the defendant in thig casa?
) The defendant, Mr. Grogan?

Yes.

Did you know bhim by a nickname?

Q

A

Q

A - Yes,
@

A Yes.
Q

Vibat nickname?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Clem.

You used to call him Clem?

Yes, Clem, They called him Clem,
2nd was he living on the xanch?

- S« B 4

L1

Q We are talking about hu‘gunh of Y69, That is the

month in which the raid ogcurred.

A I'm pretty sure he did, yes.
v} How, after the raid, that is, August 16, 1969, did

. you see Shorty at the ranoh?

A After the xald?
Yeés, T saw him.
€ Do you know whether he had'a car put thare at the

rancn?

b

Yes,
Can you tell us whether or not, to your knowledge, ‘
he was living out of that car at that time?

Shotty was living on the car ~-~ in the car,
That was the car that was parked at Spahm Ranch?

Yﬁsq i‘_’l‘“" 1

';

oS I o T

‘ﬂow, X wam:i té direct your attam:ion toward the
latter part of :migfmt, that: is, the. last part of August, 1969, |
Juan, and ask you whgthnr oy’ nt:t yéﬁ; baém aw‘p.m of the fact
that Charles Manson ar;d ao;r;a of the famﬂy had left Spahn
Rranch, IETRLRY 1-'~

A Yes. . . -

Q wexe you aware Of that' fact?

& Yes, That thay left the ranch?

CieloDrive.comARCHIVES
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Yam .
Yes.

This is the last part of August, 1969,

(-]
co 2 - B B

Yed. : ER

5 Q. ALl righgé ﬁgw,ldid all the family go or just

6 | Mr. Mjangbﬁ énd some; pecple the first tine?

7 1 3 i:?all, first Tex wen{t, and them was some other

g | geople,vand then‘nan&on; #nd than.ﬁhera waru gowe left at the
5 1 yanch. co e -

0 Q AlL ::‘:!.c_;l*rt:..i :_‘ Sﬂ ‘Wheh éfo:\;:l ”;a_y "Tax,” by "Tex" who
u | do you mean?

4 P . F A
.-—_"*' . SR 4.1‘:
2 | A Tex Watson,

10¢ flg 13

14

16 1
7
18
19
20 .
21
22
2

2 |

2% |

27
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11-1 | | 9 A1l xight, Tex Watson,
2 " : Now, 80 Tex left first and then Charles Manson
3 .; left with a groﬁ-p of padple, 1a that xight?
4. | A Yen,
R g All xight.
e 1 L And when Charles Manson left with a group of
B ¢ people were there still mazbers of the family at the ranch?
s | A Yes, e
9 | 0 ALl ::.ght.f
10 . s’-- ‘*hnd tqmtim xftcr Manson left Spahn Ranch aid you
u | g0 to the. Ba:kex-nyeﬁa nunch argn wj.t-.h B menber of the family? |
2| a,, y Yem:; Y 3ol h, .',L:'f;' ’. " -,
| 3 | - 9 And, ohy qut; rqughly approximntcda how soon mﬂmr:E
1 Manson left did you go! *up ha tha fi@mrt?
B4 .b Ok, two, ghme, faur duys, umething 1like thut.
RN 0 AL right,
w | This 13, I take it, a rough approximation, is that |
B right? | - |
| ! Yos.

- g - Al right,

2 : You had no calendar with yatx at that tim, ix that

2 |

gorrect?
2 A No. HNHO. |
2‘? | 9 who 4id you go up to Barker-Myers Ranch with?
% i With Sadie Glutz. Miws Susan Atkins,
® ¢ ALl right,
A susan Atkins was known as Sadie Glutxz?
28 . , .
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-z 1| e all vight.

»-. 2 And how 4id you go to the desert?
s | | A We went 111 2 dune buggy.
s | i And who d:;ow the duna bugqy?
S a m}.:., Asmgn atkins drove it some. And I drové it
§ same. fj i' : ,: | ' .
v - Al rights ¢ SRS '”;”‘4’?{ s’i}’ .
'8 - and m:m di.d yb\; Qat: 'ﬁo ‘the *daiuxi:, aid you go hy
9 | .‘w'ay of Ballarat md Go}.gr A:I_ga;éh{,ﬁ g:; 7(15,:1 you go axound through
© | Mango Pass? BT
| . A . ¥e went through Ballarab.'! ’
iz‘, 9 . I§ there a place known as Goler wm,sﬁ-?
B 3 Yas, |
- [ 0 Had you baen thmugh‘ﬁ,t?
o B A Yes.
1 l e "And 4id you go up to Myers Ranch through the wash?
1 A mhrough the wash, ves,
18 , 0 How did yvou do that? pid vou walk or r.tdu the
® dune buggy, or do a 1:{%:1:1& of hoth?
% | ‘A Ride the dune buggy.,
2. 9 - You aid what?
# A Ride the dune buggy.
2 " With Susan Atkins?
24,  Yex.. | ‘ |
w A We rode the dune buggy up.
¢ @ ALl right.
. : - ‘ When you first got to tha Barker Ranch avea did youi'
. , " , ,

go to Barker Ranch, or did you go to Myers Ranch?
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.

13 A Barker Rar;cﬁ.
2 Q - fr.s, Bmfkur Ranch close to Myars Ranch?
3 A ; !og,.f o
. a R i
5 : pia’ you seueé'}‘m.‘ﬂ w‘at;kins a.;: ;:ha 'time you arrivad
s.| in the demert with Sadf;!ﬁ."q;g_t;z; at ?3{;@1: tine?
7 1 A Ne. ' o
o | 0 AJ.]. r:lg’hﬁ.j"f aﬂ o ’ % :: 8 ; |
9 50 we know that we are talking about the mama

10 | individual let me show you a photograph, and you tell me
1 whethér or not you vecognizme that individual #s having seen
2 | him ‘before. |

15 R wiah ho show yon 32-0 for identificaticn. I am
4 going ta ask you whethar or aot you recognize thut Xale

5 | inaividual.

6 A Yes,

Y ) Who is that?

.18 | A ‘:t‘hat.:!.s Paul Watkins, Paul Watkins,
L g ALl might, |

20 S0 when you arxived at Barker Ranch with Sadie

Glutx or Bugan Atkins, this gantleman in 32-0, Paul Watkins,

was not thers, is that corract?

21

23

B { A That's corract,
2 v Who was there at that time at Barker Ranch?
% A The Barker Ranch, let's sea, There waz Paul

% | crockett. Brooks Peston. And ther Charlie came cut of the

house, .

Q Charlie who?

27
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A T R 893
e ? fﬂl { _‘37 P =E ,f:‘,:“ - -
il-4 T A mxatﬁa. . _Charlie um:lon. '
‘ ‘ 2 9 AL zight; ' i I;y"i
3 » ) and thcm was a cou?:la of other g:lrll there.
‘ o M oedgEe” “”'3""_” L .
§ . mt e ask you this., Using the date tha£ ycm-‘

6 am::l.vud at Barker Ranch as a frame of reference, did you have

7 | & dinner at H:yqrs nanch a faw days after? .

s | A | After 1: got to Barkexr?
9 ‘ Q Yog.
o[ A Yes.
1 | ) ' How my aays after you arrived :l.n the desert aid
1z | you have thla dinnor at Mysrs Ranch?
13 X ' I dou't know, Maybe three or four days. Maybe.a
1 waak. Sovsvhere in there,
@ 5 @ Al right.
16 | - That is again a rough estimate, is that r:l'.ght?
H ‘A 'Yos. -
i | | ] How, when you had 'ﬁiﬁ.- dinner at Myars Ranch was

1. | Paul Watkine present?

2 A Mo,

i f ¢  Was the defondant, Steve Grogan or Clem as you
2 | knew him, present?

2 | A  Ne.
“ -8 Indead had you seen Clam-at the desert at that
% time? That is, 'up" o the time of the dinnex at Myers Ranch?
B A Ko,
LT ¢ ALl xight.
. _ 21 And tell us Who wae pressnt st this dlnnur at
| J_,,'

i v CieloDrive.cOmMARCHIVES
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n |

o
u |
15°

7
18
1o

2
81, ¢
2 )
%
2’4 J
% |

.2'1“

v A8

. ) " i § .'1;" ':’V. *ox .
Myers Ranch. H ' o
) | It was Charles Manson, Bruce Davis, Tex Watson.

There was Danny De Carlo and thare was me, I.
¢ All zight, '
And were thers any girls présent who were not
seated at the dining feom teble? -

A Yes.. _
0 Now, who were the tables that were prasent, if
| you recall? | |
A Well,; thersa was Barbara Hoyt. Thare was Sherry.

And tha:n Wiy - _

Q. Sherry Coopexr?

A Sherzy Copper,

| and there was Ruth Ann Morshouse, something like

that,
And there was some other girls,
Q Was Sadie Glutz there?
13 Yaos, T believe she was there, ves,
) and do you know a girl by the name of Kitty
- Intesinger?
| A Yes,
She was there, too., She was tliere, too.
MR, RATZ: Your Honer, parhaps this would be a convenianﬁ
time for the break,
' WHE COURTY Yes, :Thanﬁ you.

Lot's racaur t:!.ll 2 o'clock, and ladies and
Do not discuss
We will finieh |

gentlamen ‘me will mplﬂt- the examination.

the case oxb cm tc hny opinion or conclusion.
, . 2

)

1., - ‘ . . - A =
LI - Loy R, T S 3 D :’ i
< i - T

§,e
] ¥
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"
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'
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 much,

up at 2 o'clock,
Thank you.
THE WITHESS:

THE COURY:

Yes, siv..
You are excuséd till then, Thank you very
THE WITNESS: Okay. Thank you.
(At 11145 a.m. A recess was taken to

2 p.m, of the sane day.)

-
nk .
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28

10S ANGELES, CALIFCRNIA, . ~Mﬂﬂnﬁxgthgﬁﬂﬁr.91 1971;  2:00 P.M.
R TEEET . R P '."1'

against Grogan.

. state your name again,.

your name again.

. 4876

g g :
$ ot e, e

-’ Lol -y

THE COURT: ¥Now, gentlemen, let's go right ahead. People

. Defendant is here. Both counsel ave here,
You can bring in the jury, Sheriff, please.
THE BAILIFF: Yes, sir.
THE COURT: I balleve we had the People’s witness on the
gtand,

THE CLERK: Yes, sir.

JUMN RFLYMN,
résumed the stand, |

‘PHE COURT: HNow,you have been sworn, Will you please

THE WITNESS: Right here?
THE COURT: Yes. Come up here, Sit up here and tell us
THE WITNESS: My name is John Leo Flynn.
THE COURT: Thank yoﬁ.

And remerber when you talk, will you pull that
right over and taik right in the microphone. That's it,  Just |
like a telephone. '

(The following proceedinygs were had in open

court in the presence of the jury.)

THE COURT: 2ll of.ou:fjurbrs.axa hers and the three

alternates are here in the courtroom.

e .
LI . - - R

_ S L
3 Lol CleloDrive.comARCHIVES
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14
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16

17 "g

18

19

20

21

»

24 -

95
26

27

Y MR. RATZ: e

| corredt? .. g "Z

E < a7

. the Paoph* may procud.

MR, KATZ: Thank yqy., y@ur-_ﬁonbg. ya
. LRy o ) T

ﬁquIRaﬂT FxngxnaszN (Resumed)

i i
..,_’\ ’F_,

» Jhan, T ﬁon't £hink this micxvphone is cperating

et m&m cm: ~—There is 2 white button there.

\t

MR. KM.‘!: !al. 4 cm Bee th& whita button.

Al

P Ghort pause.) ‘j_’_. S T ~

MR. KaT%: ‘rhank you. . . -
‘v\ k]

‘4\.

THE COURT: A1l right. Thank vou.. Y|

: Y
Qo ‘BY MR. KAT2: <Juan, just baefore we adjoumec‘l this

Rl P

woraing we wete talking sbout a dinnes that :gmz had at’-biyera

Ranch, and T would like to go baélif-in orae.::ﬁt.o gdt. the. copt‘xt

_,- ‘71-"—

of when thiz dinner ocourred, ~° . '_ .

L

An T nndtratnnd it froua your previous testimony in |

tha lattex part of ?ﬁugust, \1969a :Tuan, Hr.. Manson wenﬂ: to the
desert Witﬁ some of the ;ne;mb&ra*ﬁs the Mansdn fawily, Is that
_:.:m S T =

A Yes, , | ST T T |

Q@ - How, did othex meghexs of the family remain &t
Spahn Ranch in the latter part of August?

& Yeas, - « ’

o . 311 right. A

| ' Now, in relation to ¥r, Manson going to the desert,

vhen had you last seen Shorty at Spahn Ranch, as hest you
recall? | |

A I gueagsg ~~

X
\
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24

26
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2 |

% W
v T 5

W
i
. ¥ .
‘ L

* ¥y

P

» s 48

" pEn cevmta 'L‘alsk right ™ }:n‘ere,,. That's it,

“that.

. A Yes.

~ s £
W

- .

THE, WITNEBB: wwe, ﬁhxee, four days., Something like that,
%‘4' -'

Q BY MR. knﬁz-' Onca agaan a rough estinate?
THE BGURE: ,”alk up.' Speak up.

THE ﬂ:TNLSS: mwo, three, four days, something like

Q .BY MR, KATZ: That is a rough estimate?

B LT ] ‘qﬂiud:‘
.
oy g e Y e at—
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b1z a | Q Row, how many days elapsed from the time
2 that Manson went to the desext with some of the fawily until
3 | you weut to the desert with Susan Atkins?
4 | A Two or thrae, four, five days, something like that;
5 .| around a week, something like that, )
6 : Q Anywhere from two days to a week; is that a rough
7 \as.tirquta?
& . H Yes.
? Q Yow, ag Y understand it, when you went to the desert
10 [ two days to a week after Manson left with some of the pembers
n of the family, you went to Barker Ranch, is that ¢orrect?
l12 ‘ A Yesn,
B Q Whan you were up there, did you see Danny De Carlo
4 | at that time? |
s | A No.
6 Q- And hﬁw wany days di&d you stay in the Baxker Ranch
7 area and the Coler Wash area before going to Myers Ranch to |
18 ,f h-a‘v’#: dinner with the people yon told us about?

¥ 2 Roughly about a week,

nol o Again, ycn Liad no calendar, is that correct?

2 A Right."f o

2 Q, . <Bag’ tha’i: is the best estimate s You were up in the
# | desert then «ﬁéz approximately a g{eek after which you had the
o B ﬁinn&zr at Myaks: Fga;xch; is thﬂ.ﬁa rj,ght? i

B A Yes. ' cel

% Q How, t&i];ji;sjl*;ég'}(‘::?, agaj.n who was at this dinner at

27 Myers Ranch,

- 28 .

A Theré Was - Mmﬁon ; Bruqe ‘Davis, Watson, Danny

CieloDrive.coOmARCHIVES
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1%
1
5
6 .

17 |

i8

13 -
20-
21
2
2
2

g5

ARG

beCarlo, and X. |
¢ Tell us once again which women wvere there, if any.
A There was Barbara Hoyt, Sadie, Ruth Ann Morahouss,

1 there were Bherry, and there was a red-headed girl,

Q Kitty Lutesingar?
A . Fitiy Lutesingey, that's right,
o] How, you are positive now that Danny De Carlo was

at Myera K;mch at that t:!.ma, is that correct?

A Yes, he wag at that time at tha xanch.
Q Now; had you seen Danny De Carlo before that dinner| .
at Bgexa Ranch in the desart, or was that the first time you

had seen hip since you were up in the demert?

A I think I saw hin one or two days before the
dinrer.
€ 5o one or two dayq before tha dinmr and after

-arriving at Barker Fanch area,, you did ses Danny De Carlo in.
" the desert?

A Yes, At Myers Ranch. You see; I didn't see him

_ vhen I got to Parker Ranch.

Q But, as I believe you told us, Myera Rarich and
Bar)'zq:: Ranch are in close proximity to orie another, is that
coxrect?

A Right., They are very tlose.
Q Now, during th;l.i dimr at Hyeu Ranch. did you

i gee womeons with a Jun?
% |

R Y"‘q :‘; ; 0

W9 le,la ‘4dd you see w:l.th a gun firat?
L @ ), wc'in., when it first got my attention it was with

. &. R . ’3 N 1" ‘4!“‘
. v :“, "; v - o . ¥ .
s N LRV SR A

4‘“»1

RS S S L
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1 | <harles Manson.

2 Q Did Charles Manson produce & gun?

3 A Yes. J

4 | ' Q Can you desgribe the gun for {u?

5 | A Yes. It iy p Colt .45. It ie an Ttalian make,
6 | o Degcribe it wore to us., Is it a Westerm gun or

7 | is 1t a Standayd 45 Issue?

8 A Army lssue?

o 1 o a Yer, arny issue.

‘10- I A No. It is a l\'“e’.estarn gun.

1 ' 0 What did Manson dp with the gun?

12 4 A ¥Well, he pulled the gun out, you see, and he
13 started talling me -

Mo o I don‘t: want you to tell me what he said at all.
15 :. Just Whak &:Ld; ha, do with the qun?

16 - LB .:é_f jﬁe, ook :i.t out and ha pointa& it at me.

1 |  ‘~ 4] ma he’ lmld 1?1-.?::1&: ‘qin fm: soma ‘time?

1 | A Yes. Ty

1 | Q wWhere were you looking‘ at that time?

2 i Wellr I was :Looking mainly at the qun.

2 o] Any Yeason why? ‘

2 . A #1l, it is just that you look st the gqun whén
% | womebody points it at you.
# Q Pid sopething happen to that gun ox with that gun

- %® ) after Charlie had it?

%9 B Yes, He gave the gun to Bruce Davis,
13 £55 |
2
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13-1 1 0 all- xighe. J e
. 2 | What did( Bruce navia aé with the gun?
s A Ha locked at it, and than he gave it to Watson,
4 g All right.
5 | Before passing the gun to Watson 4id he do anythirig
6 | with the gun besides 1ebk:l;n§ at it?
7 A Wsell, he was talking, you see,
8 0 'Well, I don’t want to ygar any conversation, Did
9 he do anything with tha gun? How A&id he hold it?
10 - A Well, he was pointing it at me, too, you sea,
1 1) Thareafitar hé passed thé gun to Tex Wakson?
12 A Yosx . |
B Q What did Tex Wataon deo with the gun?
14 ‘l , Tax Watson, he loocked at the gun, and he smiled.
. ' 15l | _ ‘ And he looked at it, and he smiled and psssed it
' 16 to xne, |
w | 0 ALl right.
18 ‘ And what did you do with the gun? )
9 | A Well, I just took the gun in my hands, And then
2 ¢ 1 fumbled with LE, you see.
s : and then I passed it to Danny De Carlo,
2 o[ 0 and what did Danny De Carlo do with the gun?
B0 A He just stood there for a minute with the gun,
24; you see. And then I got up and laft, I went outside,
» I was going outside, vou see,
® E, ¢ All wight,
. | Now, did‘yon sag Charlie Manson take possession
. = of the gun again, m: dj.ci Danny keep it, or what happened to
R

o b et CiéloDrive.Ccom ARCHIVES
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13-z ; | the gun, if you know?

3 B A Well, when 1 gave the gun to him I got up, yotx
5 | see. | “
4 . 9 Do him,* meaning Ds Carlo?

5 A e Danny De carlo.

6| 0  Yes., |

7 | A Nou gsae, I gavée him the gun ‘and I got up, amd I

s | was going outsida, you ses.
s |~ @ Al righe.

o | ' But my question is aia you see what happaned to thol
1 gun aﬁtar that?

2 | A Xo.
REA| Qi ALl right, _

'] Now, vhepa 41d you stay that night? .
.15 '  | A I stayed at the Barker Ranch, I mean at the Myers f‘

16 | Ranch. quht thare where they were,
L L gy "thay 'you mean the paople who were at the
18 1j?diﬁﬁéii T

st
PRSI ¢ S . e,

I I | "”’&"é#‘.’ N A R
% ) all right.., ,
2 | Im:identaliir; wﬁéh “you left to go up to Barker

.22 | Ranch gnd Myara Baneh area wi.thfﬁadi.e Glutz, vare menbers of
25 | . the Manson ,f.'amily sti.ll, livﬁng at Spahn Ranch?

L A Ve,
B g Q M.l right,
26 . 50, in othey words, when cnaxlie first wvent up

2 | there wore members of the family still living and when you

'# | went up there two days, I think, to a week later, according

CieloDrive.COMARCHIVES
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{ or not the defendant, Mr, Grogan, was present?

. indicated that vou atayad at Myers Ranch with the family who
'was' the;m‘ at that time, is that: correct?

| Watkips there? b ¢ L. DT
24 3

‘Myers Ranch dinnex’ ‘was Paul ﬂaﬂ%inn them?

to your ustimny, weanbers Of the family stil) remained, is
that correct? ' |
A Yos,
f 411 right,
At the Myers Ranch dinner can you tell us whather

A Ko, Mr, Grogan wasn't present,
0 ALl right.
¥ow, going back to that evening of the dinner you

A Yos,
0 All right,
Now; the next ﬁax did you go to some othar lacatf.ori'
to stay in the degert?
32 -Yeas,
whera? ‘
I went to Barkeyr Ranch.

Paul Crackett and Brooks Foston.
-t Ml ﬁght*

’ l!ow, whan you ﬂ.mt m:rivad in the desert was Paul
i

F r »
. T
* Jt,‘?_ . j oz, ‘ 'J L .

R
A
Q and who was living at Bnrkcr's Ranch at that tim?
) |
o

T 4

l... .

5 NG
g Whan you cm up - st@ike that.
‘When you zetum&d to Buka:‘a Ranch following the

A T don't remenber sesing him thevre.
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13-4 1| _ 0 vhen is the first time you remember seeing Paul
. 2 | Watkins at Parkex’s Ra.néh*, if you aid?
3 » Well, I guass it was a couple of days later,
* Somebody told me that he was --
R g Wall, don*t tell me what sowsbody teld you.
6 . A Okay,
“ 2 Did yuu see Paul Watkins after you raturned %o

Barker's Ranch? ! ;

? x ) b,
" % ; f You never saw hixm.at the desert?
o A Dh 3, Saw- Hidwd, -'_;w Z&‘-;:_f.ij
* ? Heil. that's what I am asking you. Did you ses -~ ‘

" R L P
N strike that. e -+
. Did you s Paul. Hatkina after you had returned to

‘. ° Barkexr's Ram:h +0 atay? Not naccssiarily at the same day you
w returnad, but at some point beyond that time?
} | Oh, I paw him; yes,
Q All right.

Approximately when was it that you first saw Paul

17
18 |
19

20
Watking at Barker's Ranch?

21 _ .
A I gusss it wasg tud, three, four days, something

22
like that. Five ﬁ&l‘sﬁo

23

| 9 that's after you returned?
i A Tc-Barker Ranch.
* , 0 To Barker's £ollouing the Myers Ranch dinnex, is
%6 | that right?
. | : A j!’eis-f
¢  Then did Paul Watkins begin to live with you and
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18

19
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,23
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25

27

o8 |

| Paul cxockett and Brooks Poston at the Barker Ranch?

.
4

~ at that time?

A
wait, thera was Chariie. Therc was some of the
i girls, ’ |
@ Well, tell us just who was thare at that time,
3 Charlie and Ruth Ann Morehouse,
THE COURT: Palk up in the phone there, so the jury oan
hear you, |

‘ THE WITNESS:
; Lutssinger,
And ’l’.hﬂﬁ"l: abput &11 1 mmmber.

AN
3 tim, talking &bouf,’ My-m muhi* s
And that's about nll I c&n rnmnhar.

-

" Yos,
and do you know who was staying at the Myers Ranch .

3886

There was Badie,

Jlm‘f thum was Sherry. 2nd thate was mtty

and thcrg wan Sadie, I believe she was there, too.,

me MR. xm*z : Nw, w};&t man wexe thare at that
. »* s
4

pe Carlo,

There: wu !m&som ﬂa.nson. Bruce Davis,
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+14 . Q. tiow, dire cting your attention to approxinately
. | 2 1 .—Septambar., #hg last part of Septerber of 136%, did you leave
3 | Barker Ranch and return to Los Angeles?
4 | A Yes,
5 |, | 0N Betwaen t.lw time you first arrived at Barker s.and
6 -;iyers Ranch unt:ll you left in the latter part of Septemher,
| 7 '3.9.69.;». did you see Clem, the defendant here, at the Barker~
| 8 | Myers Ranch araa? o
e R Yes.
10 @ - Was he in i‘.-.hq'company of some person®
n A Yes, ‘
2| 8 Who?
| B 3 ¥r. Manson,
6| Q During the time pexiod in which you remained at
. % | the Barker Ranch area in Death Valley, how many cccasions did
16 | you see the defendant, Mr. Grogan, or Clem?
17 A 1 saw him in various locations.
18 o on various occasions?
19 A Yes.
0 ¢ rthat m&éﬁ'& more than one?
N ‘
2 " ‘MQ;« ; 311:. Flynn, when did you fivet become aware of
‘ % ' Mr.,Gfogm & p;asenm a;l: tht—‘??aa,ﬂtggnbﬁy?rs Ranch area after you |
Ry went‘ € the ﬁqsaxt? ot ot Ty ¢.i‘ ;j:,‘ |
» A Well, I hadwcome ﬁwn from I-'yem and I stayed at

; ¥
% i Barker, ami then -+ “.t saw him a,.muple of times, you know,

2T

. o |

Q 'eﬂa,at; JIram askifig i thisr Using the HMyers Ranch

dinner ag a frane of reference for purposes of the date, how
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goxrect?

many days or weeks elapsed befors you became asware of
Mr, Grogan's presenceé in the desert?
| A -1 guoss about 3 week after the dinner. B2bout a
waeek, meybe a little hit more. | . ‘
Q Once again, that is a rough estimate, is that

P
VB, L IE =is a rough ectinate, ves,
_ J Q ' ﬁow, I want to dirvect your attention once again
to tha luttmf part o:E Saptember,; 19{:3, iand ask you whether ox
not you left ﬁarkﬁr Rancxh for the Lbs Aﬁgales area with some
people. RPN
A ves., SRR
Q@  ¥ho Was with youp ' L :
A ‘When we left the desert, there was Paul Watkins,

Scotty, Briuce Davis, Steve Grogan and I.

Q g you leavé ih one or two vehicles?
b One vehicle.
¢ . What kind of vehicle?
| A A Volksawagerni.
Q Was thiz & regular Volkswagen sedan or a coupe or
what?
A It was one of those little ones like that
(indicating) . |

Q The little bug?

A Yes, a little bug.

Q ¥here did you go?

A Wall, I was going to Los dngeles, and then we qot
to ﬁed Hountni'n, and then at Red Mountain Paul Watkins went.
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there?

to Las Vegas, and I and Bruce Davis and Steve Grogan and
Scotty came o Los Angeles.

Q ‘Wow, can you tell us whether or not during the
trip from Barker Ranch to Los Angeles, was there a convarsa~
tion between yourself and the defendant, Mr, Grogan, and
Mr. Davis concesrning the wharesbouts of Shorty?

A Yas.

‘Q Was Paul Watkins present or had he alxeady been
let out at Red Mountain?

& He was let out already.

-Q S0 who was in the car at the time the conversa~

/ ~ tion occurred?

A There was Scott, Bxucc‘ Davis, Steve Grogan, and I.
Q In -éthh;if' i{prds 7 Just four of you now?
A Yes Fy
. ‘,Q ; ;i@r{;tf ;ms it that Mr. Grogan saiﬂ, if anything,
about'shdrtyz. ., . - T
| i* A weli; }!’3:; Grpéah :a'-.ti.d to. m& he says, “If anyone

1 ‘asks you about. Shorty, tal.l t:hem that he vent to San Francisco.’

!

o pla Rel’ navis ahy un}*thing in response to thit

LA M
L . . 4

’utemnt? ‘;vl" :4’ . . v‘s .g . . t ‘-;"
' ¥

3 Yes, He says, "Yes, ves; tell them that he went
to San Francigco."

A Well, firat we stopped at a supermarket and thexn

we went to Spahn's Ranch.

Q . ¥ho went to Spahn's Ranch?

Q Where did you go to in Los Angeles once you arrived

”
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again tc live at the Spahn's Ranch, or did you move to some
other location at that time?

A
Q
A
Q.
A

somewhere in there.

. a 2nywhere from two days to four days the defendant
here, Mr. Gmgan. remained at Spahn's Hanch, is that correct?

A Correct,

Q Did he leave to go some place?

A Well, he went shopping.

Q Well, what I an asking vou ik, after the expira-
tion of those, say, four days, did Mr., Grogan move on to sowe
6ther place?

A Re went t‘:u‘ Peath Valley.

o P 0O

.‘i‘he‘iré was Scotty, Bruce Davis, Steve Grogan and I.

.For how long?

sr

Incidentally, do you’kpow Scvotty by any other
ST o " - bR ) . ‘Ia s

T :
& ) H . . 1 o, 7 PR
~ . L . l f . : L
-

No. Ce S

r.,* :.’T'}-d ‘.‘}

Do you lmow his Ihsh nama?
l:ﬂ'. :.f-‘ .-'J :a-“ r " . ! oy 1 .. . )

N .

How,can you tell us whether or not you hegan once

At that time T hegen living at Spahn's Ranch again.
pid Clem remain there or did he leave, what? _
He stayved there. He yemained at Spahn's Ranch.

2 couple of days, two or three days, foux days;

Back to the desert?

Yes; on a white truck.
‘Who d4id he 4o back with?
Everybody left.
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-'-Q Vore people lafi?

_ A Well, the only people that were there at that t;:!.m
when I was there, and they went back to the desert, everybody

~ left. The only people that stayed thexe was Larry Craven and |

e ~- I.
Q i Larry Craven was a cowboy?
A Yes, ‘ |
Y] How abautfdohnny Swarts?
A : ,Y’e:y; ae ‘is a cowhoy. He was there, He worked
t.he;:e. f , ;' .*4 ‘
" . He. was gt the Spahn: Ranch?~
5 A ‘Ylé;‘f ﬁgx%;_‘”_'.j‘ ;i
¢ He didn't go to ;t?hgf.sl&aixt, did he?
A Mo iR
ﬂ Now, bameen the tim that yon returned to

Spahn's Ranch with Clem an& Bmwa Davis and until Clem left,

i ’:},3.& you have a canv:ersa_tion with Clem in & trailer at Spahn

f "Ran.ch? '
19 . -

A Yes. _
Q Can you tell ug that conversation ingofar ax it
concerned shorty?

2 Well, I walked down to the traller one night, and

the defendant t’her,e was sharpening wachetes on the floor.

- A% you walk in the door, he was aitting right there, he was
aharptning machetes, And he looked up at me and he says,

nyg anyone agsks you sbout Shorty, tell them he went to San
Francisco.”

MR. KATZ: May I approach ths witness,your Honor?
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THE COURT:  Yew, sir.

¢ HY MR, RATZ: Juan, I would like to ahow'you*ﬂwa

t¢ the éuthhich Mangon displayed at Myers Ranch.

A May I look at them?

| and 9-B and ask you wehther or not these guns appear similar

“#
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+
P
Do

15-1 x| , VQ, . Sugif ?éiaa:& do.
. 2 C ;- o fﬁ you will point it down. I would apprcc.tata it.
8 R 3; fbs. This 1oaha 11ke ﬁhe gun.
s o au right.‘ |
5 A One of thms&.?*:?Lﬂi
M -zm. right.‘ e .
71 Whien you sald othigh of courua«thu gun you had in
%f.f gour hand at that time was Peopla's 9-a, is that correct?
f f A Corroct, IY was one of thege guns,
SR Q. ALY xight,
I EBithear it was 9-A or 9-B, is that right?
2| A Corzsct.
® ‘ 0 Now, when you were in the desert did you see Bill
A * Vance?
® | A No.
a ] T would like to show you 31<F for identification

1 which shows a portion of Spahn Ranch. And there is a green

. trailer which is depicted hetwaen George Spahn's house and

Y | tha Rock City Cafe.
» Do you recognize that traller as having seen it

21
at Spahn Ranch hefora?

22
A Yen,

» Q Can vou tell us whather or not. thias was the trailer

24
you had reference to when you said you had the conversation
with Clam about Shorty?

A Yes,

Would you please encircle that trailer and I will

2% |
27

@ x|

. give you a pen of some kind,
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15-2 4 | A Here is one.
2 . THE COURT: Yas, ¥Frobably that would be betier,
3 MR, EATZ: Yes, o :
s THE COURT: Yes,
5. 0 BY MR.. ﬁajrz: If you will encircle that trailar

s | on 31-P and placg 'woliy initisls below that 0 we know you made
7 | tha.t des;tg(natiom

*

- 2

8 .| ‘ A ) (un:ks.ng.\), T Ty .

o | MR, KATE:' Hay the xec:or& mflact'. tha witness has

i "5: compli,ed with my mqaqatq. P L

! . THE COURT: Yen, si.r,

i2 | MR, XATZ: AM'righth) .t . it

B ] So in other words, this gresn trailer which s

% | engircled on 31~F is the place where Clem was sharpening the
15 | machettes? ‘

6 'y Yas.

ol THE COURT: And the initials, too?

B | - MR, RATZ: Yes, he did, Right below.
1 | THE COURT: all right.

) MR, RATZ: Thank yoit.

- ~ Your Honor, I have a seriss of black and wiiite
- photographs which show the interior, with the exception of
% | two, which show the exterior of a building, and ask they be
L 'respéctwaly marked 37-A through 37-#, and I will show thex
% o counsel,
| 2 THE COURT: Yes,
2 g DiA you shaw it to the defendant?

28 MR, RaTZ2: (Handing) Yes,
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%
a write Myexs nanch,
25 t
26

27 9

. . o T -
& SO SR AN ' J&45
. A L M . ot f . - P . .

graphs, and I will ask you whether or not you recognize the

- follow you,

w |

| - 1dentification.
2L |

28 -

{Short pause.)
Q BY MR. XATZ: Juan, let me show you some photo-

subject contained therein as having sesn it bafore.
‘ | Let's stait out with 37-A, Do you recognize this
phc@oggaph'ag dupicting something you have seen?
& Yes.

Q And what does that show us, Juan?
A That iz the tablae we had the dinnexr at.

THE COURT: Now, talk in the talephone so the juzy.ean

PHE WITNESS: 7That is the table that we had, the dinner
tabla,
BY #B. KATZ: Is this at Myers Ranch?
A Yes, Myaxs Ranch,
9 MI right. |
And would you kindl
THE COURT: Did you identify that?
MR, KAfZ: Yes. We are talking about 37-A for

' THE COURT: Thank you., All right,
0 BY MR.KATZ: Would you just indlcate sbove here -
¥yars R@nuh, and I will give you a pen for that purpose., Just |

A lWriting.)

g And Wwould you place your initials bulow that
da@ignaﬁion $0 wé know you made that marking.

‘a” ";{nytgag,};g L :}Ji!,

S AR CieloDrive.comARCHIVES
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13-4 1 ". MR‘ Khmx} *@hank yaua L :‘«13QHE;;
2 Mny tha xlcard reflect the witness has complied.
R THE COURT: ¥gs.,’ ,"U, }
4 Q BY MR. KM'MA so‘j'.n otper words the table which

5 : is depicted then In 37-A ior-idkntificazinn is the placs whare
6 ‘; you and Charles Manson and Bruce Davis and Tex Watson and

1 Danny De Carlo vere seated, is that correct?

L A Yas, correct. But the table was turned arcund

9 | & littla bit, you see,

0 [ Q All right.

no| What you ars saying is that this plcture does not
2 | depict the exact position of the tabla?

B 1 Of the table,
1 " Q Relationship to the room at the time you had the
. # | dinner, is that correct?
16 A No, Tha table was turned this way, like that
S (iadiq;ting).
B The kable is like that across. Bafore it was

¥ 1 14ke this. It was long ways, golng this way.
2 ) I ses.
2 80 in othey words tha table would be just polnting

2| the other way, or perpendicular to it, {s that right, as my

B pen meats the surface of the tabla on the photograph: is that

24

| correct?
% A Yeah. Uh~huh,
% 0 So the long, or the length of the table would be

7 going against the wall with thae windows, is that right?

= A Right. Right,
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Q Now, lat'a go on to 37-B for identification, What |
does this photograph show us, Juan?

A That is Mysxs Ranch, This is t!.m other side of
this wall hq;.'e,

Q All right,
, Wall, we will put 37-A herse, | and we will go zlong
with 37-B, ‘

A No, this way (indicating).

Y I 508,

A You ses, this is the == it goss like that, you
gaa.,

THE COURY: Talk in the phone there s¢ thé voice can
oarry to the juxy,. ":hey pust hear,

THE WITNESS: The door was right in between the two
framas of the pictures, you sse,

0 BY MR. KATZ: All xight.

A ang 'l;lm wall run this way, like that, and then
there was the &' ;n there. That was the room.

3 S AJ.:L right. ‘
\ b . How, nhwing you tthn 37-—-& for identification,
thj.s photagraph, shbw: mat:hnr part‘.s,on o£ the room in which
the dining ta.ble was 1ocat.ad at Myers Ranch, iz that right?

[ 1

 { Correph. .‘ R

.

0 Now, goi.nq on to 374; ,ﬁor identification, what does
this phoi:ugrabh ahow? ) |

. That i3 Mysrs Ranch,
0 Is that the front or back of Myars Ranch?¥ |
A This is the back of Myars Ranch. You go out through
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13- ! | here. This is the front here,
) 9 You are pointing to the windows that Aré depicted
in 37-B, and you are saying that ia the froﬁt part, that wall
would be the front wall of the house?
A Right,
0 And the portion, the exterior portion which is
deplicted in S?wc:ﬂauld be tﬁsiOpposita; that ia the wall

opposita?
1 A To this one.
10 _ 0 The windowa?
oy A . Yeah,
® ¢ Ig that cvorrect? And £hat would be the raear?
= | A Correct,
M 0 So this 1% the baok part of the house which is
» depicted in 37-C, is that correct? |
F i, A Corract.’ '
" 0 Going §n t6 37-D for identification, what does
. | this show us?
? A g‘ That Ls a.piqture of Mye;s Ranch inside, acrogs the
“ roow.-from in hegd, to the kitchen whicﬁ is xight theze
B {pointing) . m e
2 | : .'!r-',___.,if',”

‘ N ) ALl xight,'
23.
I B0 what.you are snginq is that this is & pilcture
24 .

taken from a xoam.ncxt o ﬁha living room?
25

: A Yoo
2 |
Looking acrose the living room and into the «-

Y
a1 ]
A The kitchen,
Q

2 ‘ :
~= the kitchen recaesses which appear in the center
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15-7 o
- 1 | portion of 37~D, ‘is'that coriect?’ - |

. 2 A Correct,
3 | 4] and the kitchen is alsmo depicted in the right
4 | marginal portien of 37-A, is that correct?
5 A Correct.
"6 ) o Going on to 37-E for identizimtiw, do you
7 | recognize this photograph as depicting something you have seen |
8 before? ' ‘ |
9 : A '}':ea. That is the front pari of Myexrs Ranch.
16 10
n
12
1B
14
. L1 |
| % |
7 ‘:
18
1
20
21
22
23 |
24
.
%
a |

: . ' * }, '
.] 28 | = , ; . ;. ' _;4
. . 4 -
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$l6 i L So if we ware to look through the win&ow w:re
2. | we in the rcom at Myers Ranch and the window which is
3 depicted in 37-1-'; axi& 37-:‘5, we would look outside and gee this

* 1

+ | porch area vhich is dépicted in 37-L, is that right?
N S Tl !és." !I'h:.s {indicating) is this window here, -

'u';,‘!-‘_‘
.‘v;.

§ | ) Q A Sa 1;11. windmt we cm gee fro;u the exterior of the

e
J.A-~} f

7| housé in 37<E’ im%:he aame 1nt:er:l.m: ‘-wi‘nddw digplayed in 37-B
8| and 37-a, is that w.;igm:e ‘)

ks ' A Yaa. ifwt. the oma on that one. The one further
0 down the doaxwag is ;t:hir onev (ingi,cating) a

S 2 1 sde. 2nd lastly, showing ycm 37~ for identi-~
I2. ﬁcatidm ;ﬂh&t doés this sbow us?
B A The entrance of Myers Ranch.
w | Q That 1% the entrance £o Myers Ranch?
B A To Myers Ranch. |
i How do they spell Myexs?
| 4] Negmy-e-r-s,
1 A All right.
| 19} ST o Do these photographs truly and accurately depict

% | the interior and exterfor of the house as you remewber sﬂ:inj
L 4t on the night o£ the dinner, banically?
22

A Yeau :
» | Q fnoidentally, was there a menber of the family
# | known as Cathy Meyers?
= A Yes, :
26 . Q d she al#o go by the name of Cathy Gillies?
| 21 A Yes,
2 ,"3 o Was sheé also known as éathy?
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Menbon' left the ‘Spahn Rénch'to ‘go to the desext?

| - 1%, M. Flynn, that Charles lManson and mepbers of the aowoall‘nq
8 ;

A Yeos, 4
Q Can you tell us whather or i;pt her grandmother

ownad that ranch?

A I can tell you what she claimed.
Q well, if you don't know, then I don't want you to
tell us.

MR, KATZr If I may have u moment, I hallieve I have
concluded my examinuti:pn.v | '
| THE COURT: Go right ahead.

MR, KATZ: Thank you.

' I have no further guestions.

THE COURT: Cross examine,

MR, WEEDPAN: I£ X m&y have a mﬁmant, your Bonor.

THE COURY: Certainly. Take your time,

MR, WEEDMAM: If I may confer with my client for a wmoment

your Honor?
THE COURT: Certainly.

s +,CROSS EXAMINMTION
) T S
BY MR. WEEDMANj:* .
Py
" Q; ° #¥r. Flynn, do you know approximately when Charles
A Tt wa; after the raid. -
@ And thit yeid-was. ‘oniAugust 16, 19692
:“_ & 4 - )

A - Yesy,
' - al } L. Fl . ; .,
& Abott ‘hew many ‘Gays or weeks after the raid was

family left Spahn's Ranch?
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‘Ranch?

. said that they had to nove but, you ses,

- to leave the place, isn't that so?

who left or anyone else at the ranch, say anything about a

notice to leave or notice to move?

; ST S-S PR O
r‘? “i""" e

" BR, K&&m' Pxuse méd I wiil objenh as to the ambigu-
it:.; of the question-in thut: it cull: for a compound answer.

¥ ? ‘}'

THE COURT: %11. 1 pxobably does. Let's ses if we
can rephr;i.\se i".c;,-{‘: ‘* % L

MR. WEEDMAN: 3: will withdraw the gquestion,

THE COURT: All pight, it is withdrawn, Refrape 1t.

o | m-f MR, WEEDMAN: Xow long after August 16, 1969,

did Charles Merison and members of the family leave Spahn

A Well, after the raid, I took Tex Watson to Olancha |
and then I came back to Los Angeles, and then I guess about a
weok a!ter: that, something like that. |
@ Yow, as far as you know, they had a notice, isn't
that so; 1‘:0 move out?
A Well, it wa® & rumor among the people that, you
know, 'that'_ there was a notice, but I never read & notice that

Q Surely,
Now, as far as you know, howevex, Mr. Flynn, be it

by rimor or ctherwiske, the family left because of this notice

A ¥ell, I don't krow. They just packed up and went,
youknow, | —

Q ¥ell, did you hear someone, either among the peoplel

A 21ll I can rererher is that I understoed that there

was 3 notlce to leave the Spahn Ranch, you see; the members of

¥
e, -
P
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or no ‘one dame up to me or that I noticed came up to anyons

the family to leave Spahin's Rancli, you see,

Now, I nevey read a notice, you know, like I said,

and said, "You have to leave Spahn's Ranch.”

Q But someons, At least one person, was talking
about. some soyt of a notice, though, is that so?

A I can't tell vou which person that Y heard -~ I
can't tell you which person -~ but that I heard X can tell
you-.' ,

Q  And then following that I take it that Charles
Handon and members of the family left the xanch, is that

correct? ©t
T et

.2 Welli’ this was after the raid, you see.
g m:n. right.

W s

‘e

A ‘ 'rhat thgr- was a mtice; to, lsave the ranch,
Q Diﬂ! thay 1eav& then fbllawi.ng that notlce?

A well, :c tac;k ’rqx gtag:son to the desert, to Olancha, |
sae, but nothing wu mntioned about no order to leave with
him. N S R

And then after t;hah. people left.

¥ax Charles Manson ‘ona of those who left?

Q

A Well, he left the ranch.

4] War that for Myers Ranch?

A It wag for the dasert. A

Q And whan you talk about the d.éﬂert,_ do we mean

Myers Ranch?
A That is where he was staying at when I got out

{‘.hax_:'e,
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¢ When we talk about the dasert, are we also includ-
ing the Barker Ranc¢h area?
A Wall, at the Barker Ranch thexe was Paul Crockett

| and Bfooks Poston and Charles Hanson, and the family was

staying at Myers Ranch. \
Q . And when we use the texm "the desert,” are we also |
including the Myers and Ba:ri;gr{ Rench srea?
A dhiere the family was staying.
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BT T O ¢  Well, I am just trying to find out, you know,

2 1 You have used £he tern "ihéy want to the desert,”
8 'Wéll, it's in the desert,
s 9 1 see, So that is what you mean generally when

you talk about i‘;?fng' to the desert, you mean going to the

Barkar—ayam Ranuh _avea?

L A - Well, yesh, In that area, yes,

T , ‘9 B xw, when did you. g0 ;ﬁ'ol.lowing Charles Manson to
? ite aamxt:? STTRRANUE Ao e i

o 3 oh, T don"t, know,.

n g g 4.4 y;m nvm‘f: ‘fecall the date, of course ~--

1z A Thxea, four dayn, fiva ddys, a wesk, you know,
B 9 ALL x:ight. ) ‘

" 1 And. that was three or four or five days or a waek

j ® . aftex Charlas Manson and members of the Manson family left
¥l for the desert? |

T A Yas,

: ,18 | 0 And did you go along or with scmecne?

7 A No, I went there with Sadie Glutx.

2 0 Was she loosely speaking, a member of the family?

o _' A Yas, |

# ¢ Now, did Mr. Grogan, the daﬁend:mt here, leavae

# Spahn Ranch with Charles Manson and the other members of the

24
| Famdly?

2 .

) A Well, when I got up there he wasn't up there,
2 ' ) : :

‘ Q Did you see my client, the defendant, leave Spahn
27 | .

| Ranch?
2 . .

A When?
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172 1 0 Eailowi!'\&fé_l}arlu Manson's leaving. ‘
. 2 . | b 4 didg'i:g;u him leays, but I saw him up there,
s 0 though. - A .
4 | ) .g ! t;han :nd ¥ou see }:d.u at d;ha;f-_dqurt? My client,
5 that ds, - .0l w e n
¢ ‘ A I don't know. I guuu I was up there a week,
7 | maybe more than a mok., yém knmﬁ, ‘Waek or two waeks.
? | Somewhere around 4n there, . . ...
2 Q »nd then you aaw my client, is what you ave
¥ saying?
no A That ix what I am answering, ysah, I saw your
12 clisnt., |
o 0  oOkay. Now, how long did yon stay up at the desért
| # until you returned to Spahn Ranch?
. 15 1 . A Now; you got me there. I don't know, you know, .
e | I cane back, and the only way that I can say that
" | 't was there until a certain time is by the time that thay had
. 1 & rald up there; you snee,
® ¢ When was the raid?
2 A I don’t know, you see. But they had & raid up
21 there » and I left there beffora they got raided.
= 0 Now, vas it during this -~ during youx return from
2 ' the desert to Spahn Ranch that Mr, Grogan said to you "If ‘
2% anybody asks about Shea, tell them he went to San Francisco"?
e A Yeah, that‘s abéut it, you know,
zé "If anybody asks you about Shorty, tell thein he
.- _ " went to Ssn Francisco.”
” ' ¢ . Well, my question is was that told to you by my
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17-3 T | elient during the time that vou ware on your way back to
® : | Spahin Ranch 1n the automebile?
o 3 A Tha time that ma, or your client Grogan and I was
o travaling back to Los Angeles, he told me, he says, "If anyone
_~5 | asks you about Shorty, he went to San Franciszco.,*
6 .‘ ’ 0 . Now, how 10:@ after you gzr;wod at the desert aigd
v | you have tlils conversation on the way back to Los Angeles?
8| & I domn'tknow, It was -~ tha period when I stayed
% out there in tha desert I don't knbw, yos know. I stayed out
1o there, I vent cut thare ~~ I dida't take with me a calendar
It | or nothing to p!.npoi;:t the time.
2 | I'm not trying to be amart, sir.
B Q I o;p;sreczlate that.
‘ . | A I am juah trying' to answar yeu,
@ B 9. 1 4dnft think you were.
. K A ﬁ!fou see, I don't know how 1ong I was thera. Maybhe

o - month, maybd tiw; ,ybu knqma }uyhn u mnth and a half.
o ‘rha p;riad that T st:ayad; therc, and when I returned
¥ | he told me, he says,'*:l;f” infmn& aqka you about Shorty, you
| tell them he went to San fzmcisao. That's it.

2 , 0 So ﬁould 1t'. lis £s£x‘: thdn to anay, Mr, Flynn, as

= nearly as you can now recall you had thiz convexsation in
1 tha automobile with my ¢lient anywhere £xom one to two and a
o half months aftex you arrived at the desert?

% ‘ A 1 don't understand the guestion,
% ¢  Yes. Wall, let me try again,

P 7 A Okay.

.' 2 0 Lot e just back up for a moment,
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What is youx bast estimate now, Mr. Flynn, as to

-

174
| 2 | how long you stayed up -at the desert until you returned to

3 Los Angelaa? : , T

4 | - A } ’1; a:aonth and a half, two months, |
L 2 Naw. did you see ¥r, Grogan up_at the desert during
6 1 this mcimd-a-»halé' -“t::o !‘éwo*nbntht pario&?* '
8 0 Did you hive tonvaraations with iy client during

¥ | ‘this -onewmdwa-ﬁaxﬁ t?i f‘""'fmf’?,?h"”r?z% in the dasert?

t A Yes,

n | <] And it was on the way back then, X take it; to

2 1 Los Angelas, that you had a conversation with him in the

B | automobile?

%o A Yes,

B ' Q And prasent at that conversstion were Bruce Davis,
16 1 yoursalf, of course, the defendant and somecne namad Scott}

1 - is that correct?

18 A Yes.
b 0 Now, was anyone olse present in the car?
2 A " No. Thera wasn't anyone else present, just those

% | three pecple, me and that was it.
2 i f . Row, had anyone asked you whars Mr. Shea was or

% “ where he had gone?
% } A Had anyone asked me?

- MR, KATZ: I will objmoi on the groinds that it is
% ‘ambigwut ag to yhich time wa are talking about,
7 0 BY MR, WEEDMAN: Well, at any tima. |
= MR, XKATZ: Then I will object on the g:éunﬁa it would be
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' 1]

immaterial., SO PR e
THE COURT: Let m hm thi questionﬁ

<,

(*xh. quutd.on wua rnud hy the vaporter

“as follm: A “:'J'

*Q Now, had anyone asked you where
¥r. Shes was or whera he had gone?")
THE COURT: You may answer the questicon, Answer it yes
or no, vhatevei the anawer is.

o you understand the guestion? Calls for a yss

or no answar,

THE WITRESS:

THE COURT:

Okay. Would you read it, pleage?
Read the gquestion again,
{The guestion was read by the rap@rtzer
as followsi
2 Now, had snyone asked you whers
#¥r. Shea was or where he had gone.")
Q BY MR, WEEDMAM: Mz, ¥lynn, ¢an ws begin by
anm:’:iag' that either yes or no? Is that possible?
A ¥No, has anyone asked me where Shorty waent?
9 Let me -~ to be perhaps a better guestion:
Up until the time you had this conversation in the |
car with Clem, ‘the defendant ~~ i
A Yoah,
== had anyone asked you where Mr. Shea had gone?
No. I don't -~

~ Vallejo, Califoinia?

2
A
f Do you know whexs Vallajo, California is?
A
Q U.b-huh.
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was.

Q

. Ho, I don't %now whaze Vallejo, California is.

Which way is it?
o, I jumt want to know 1f you knew where Vallejo

Maybe I been there, Maybs I haven't known it,
Whare is it?
Rathey than my telling you for my purposes now,

we just want to know if you know wheve Valleijo is., I take it

you dé not know where it ix. .

?

" placa ix.

0

Yiatoe?
X
Q

It's a Spanish name, but I don't know where the

Did you evex have a conversation or -- atrike that.
Did you evar know somecne at the ranch named Lance

Yap,

Did Lsnce Victor ever tell you that Shorty was

going to Vallejo, California, which was near San Francisco?

A

T don't remembar, siv, I just apoke with that man

m;rba once or twice, Maybe on three occasions, But I never

had a conversation with him that amount to anything, you sees,
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£18 1| o) 8o would it be fair, then, Mr, Flynn, to say that
. A " 2 | the first time you heard anything about Mr, Shes going to San
3  Frangisco was when you heard it from wy client in the auto-
4 | mohiie? S '5 ‘
5 A ﬂ_,.,'i’hg tiagst tike I heard that he went to San Fran-
6 | elsco was 'fxgqin !ir. Grogan.
T . <g. '~{ zma ptmt c&onvefraa,t:i.qn occm;:;tpd about a mwonth and
8 1 a half to two-mohths after ymz arrivad at the desert?
2 A " Yes, whén I .wa.s cbming back down.
w0 | : Q Low, Mr. Elynnp ycm 1ndicatad that there was a

0§ time after yon got: back to 8pahn,.n}anch that the dcfexxﬁant,.

2 1 mr, Grogan, told you that if anyone should ask about Mr, Shea,
B | that he had gone to San Francisdo; is that correct?

wo A Yes., '

.. 15 Q A;:e you sure you had two such convexrsations with
16 the defendant, or just one such conversation?

n o Y fo. I'm sure I had two conversations.

ol Q Do you recall Mr, Grogan's exact words at the
19 | time that he saild this about Mr. Shea at the trailer at

¥ | Spahn Panch?
2 | A About what tine?

2 Q. D& you recall his exact words; or wax thnt just

23' | the subatance of what Mr, Grogan told you?

2 A Well, My. Grogan told ma again that if anyone asked
2% | me about Shorty, that he went to Ban Prancisco.

:?6. “ S ¢ How, up to that time had anyom asked you about

A A ﬂr. Shen, vhere he was, where he had gona, or anything like

. .8 " that? m'd. if you would, please answer that yes or no.
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A I don't remepber.,

Q@ Mr, Plynn, did you up to the time that -~ up to
the time that you returned to L.os Angeles from the desert,
had you ever taken any Lffa;D?

.Y Yes.

Q | ¥here and vwhen wis that, My, Flyon?

A Ch, I guess up at the ranch,

Q. Which ranch ;ias that?

A Spahn's Ranch. And I took it in a couple of

places. I took it at the hospital, too, and that is because
I wanted to make Bure that there was somebody thera, you know,
1 wanted to ~- and I took it about six or seven times;, eight
tinex; something like that,

MR. WEEDM&H-: Thank you, Mr. Plynn. That's all.

THE COURT: Is that all, gentlemen? '

MR. XaTZ: I have just a few guestions,

. REDIRECT EXAMINATION
BY MR, KATZ: "

Qf . Noy, a;r:e you pogitive that you raturned to
los hngelea% anevex to return to Barker Ranch before the Inyo

county ;f:aias at Bnrkar 8- and&!yim ﬁl;anch?
L ! ik st 2

I"Ih goihg tOQ fasi:. C
You told us that yq? g.-ame down to Los Angeles from

. Barkex's Ranch and xet’mmed to .;»Qahn Ranch, Is that right?
2% |

A I ~¢an§g. down.’ to ‘,ms,wgelés and I wented to gat

sone groceries, and then I wanted to go back Lo Barker Ranch;

you see. But I was scared, and I ‘jus
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> :Y Qniy qus:tion is, aid yoh—end up at Spahn Ranch?

A Yeth ;,‘ g v . f‘ .

Jf"'}

43 All right.. Dig yéu #tay at Spahn Ranch or dié¢ you

aver yeturn +to Ba:kax or. Myars Rangh to live?

A X stﬂ&ad at $pahn's Ranah.
L¢] So it is a falr statement to say you did not

yaturn to the Barker's Ranch or the Myers Ranch? -

A That 1s correct.

Q Now, are you auﬁe.that you came to Spahn's Ranch
from Barker's Ranch before tha ralds in Iayo County at the
ﬁarker‘é~nyers Ranch?

2 . I came to Spahn’s Ranch before the xciﬁaﬂnp in
beath vValley.

Q 2nd you were not arrested in those :aids, is that
correct?
A Cdiiract .

Q So if X toid‘yqu, for example, the raids that
occurred in Inyo County, and particularly at the Myers Ranch
and Barker's Ranch area, occurred on two dates, October 19,
1969, and October 12, 196%, ia it a falr statement to say that-
éou had returnad before those dates to Spahn's Ranch where
you resumed your residence?

A Yes.,

Q approximately, if you recall, how many days or
weeks was it before the raids of Qotober 10, and October 12,
1969, that you returned to Spihn's Ranch, if you know?
1f you don't, I don't want you to guess.

K | T don't kow.
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MR. RATZ:. ."A-}Z{.J,.’i:’ight.-. I have no further questions.
‘*wﬂﬁ"a‘dﬂﬁ:ﬁ: "' Is that all, gentlemen?

.l.« J '\i

MR. WEEDHAN' Yes,. thank you, you.: Honoz .«
THE CG?JR'J.‘{: "I'k;ht‘s g;l. Tﬁank you very much.
MR, KATZ: a.‘ha;q: you, Hri Blyni.

THE WITNESS: ﬁfaank feu, wit,

HR. WERDMAN:. Your gzonqr, 1:‘@:: the record, I wondex if

- 4,

, ¥y, Flynn cfbu:i.& 1;Lif,.ewise be 1aft on call for the defense?

THE COURT: All right. Do you want an instruction on
the witness? o .

MR, WEEDMIN: Yes.

THE COUR'.?:: I don't kriow wheéther you wanted ta talk
%o him ox not.

MR+ WEEDMAN: No. I would just. like him to remain on

vall, your Honor, as a defense witness.

THE COURT: It is possible that you may be called back

. at a later time before this trial is concluded. I dom't know.
But please be prepared for the fact you might be called back,

#And you are wunder orxders of the court.
THE WITNESS: ALl right.
THE {:dUR'R; That is about as close as I can cope to it.
MHE. WEEDEAN: May I inguire, vour Eonor, 1F the dis-

. trict att:qimey -

THE COURT: Walt a minute. That is why I thought you
wanted to talk to him. |

MR, WEEDMAN: Way I inquire, your Honox, if the district
attorney E:és. a present address fox tr, Fiynn?

MR, BATZ: Yes, we &o.
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MR. WESDMAN: That will certainly suffice. 7Thabk you,
Mr, ¥ lynn.
t. THE COURYT:- Axe you satisfied?

MR. WEEDMAN: Yes, I am. Thapk you, your Honor.
THE COURT: Thanku very much.

Let's take a short recess, folks, and go right

ahead in a fey wmiautes,

Do not diaguss tha case.

{Recass.)
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19-1 1 'I!HE‘- CQ’URM;'? ¥Well now, gentlemen, let's proceed lera,
_ . 2 | B ',, ﬁeopli against Gragan. T
. 3 | S Da:tcndu&i; :l.l hcn. | ﬁoﬂx ‘oginzel are heze,
s | ‘!m\ can bring in he juxy, Sheriff, if you will,
5 | please. ; i 5 e
6 | THE BAILIFF: .Yes, sir. . .
7 | {The tnl:.ow:lng prém-dingc were had
§ in open court in the presence of the
s Jury:)
10 THE COURT: Now we have all of the regular jurors hare

1 pl‘uu the thres alternates,

12 :: . And the witnegs, Will you raise your right hand
i3 and be sworn, please,

14 o
o i _ JOHN HAROLD SWARTE, JR.

16 | called as a witress by the Pacple, testified as follows:

g THE CLERK: Yon do sdlemnly swear the testimony you

B | may give in the cause now panding before this court shall be
19 | the truth, the whole truth and nothing but the truth, so help
20 Ej you God? | | |

21 - THE WITNESS: Yes, I do.
22 THE CLERK: :rh:mk' you; sir,
B ~ Will you take the stand and be ssatsd, please.
% | Will vou be kind enough to state your name for the
B0 record. ' ‘ |
% { THE WITHESS: John Harold Swartz, Jr.
@ , THE CLERK: Thank you, ,
. % ‘Will you lowary that niémphom to your mouth,.
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19-2 Fhank you,

1
2| THE coURP:s Thank yeu. Talk right in there like a
3 talephone 0. the jurors can han# you. |
4 1 ALl right: Thank you.
5 | ‘ ‘
6 | o DERRCT Exmamm'mﬁ
© | BY MR. xmz;
8 ‘;: A 1 Mr. Bwartz, I -ar Gver here, Can you ses ufaﬁ'-q‘
> 1. A You bat. - |
o 4 | 0 ALi right.
. Did you knov a person by the name of Donald Jerone
12 Shaa? | |
B g Yox, I dj,’d‘w -
. 11'4' I ¢ - pid you knmf him by Den or did you know him by
B oa n:lckgam oF "ifhat? ’
1 'y § RE: knm him by thé nase Sho:ty‘
w g 'ﬁ!hcn aia you wpet' noi: }nf SHorty?
. s  om, about 1963-_
¥ THE COURT: ’rqlig ﬁfp hw. ﬂx‘ha jury has got to hear you.
2 0 BY Mm mz : :Ichm whors vas that?
a | 2 at the Sphhn Rangh.
& 0  2nd did you take on # job ‘thnra as & cowboy and
% m:mgla‘r ‘At the Spahn Ranch? ' |
- A Wall, wasn't much of a cowboylng jeb, Nostly
» " cleaning the barns out, |
% | .. T got a jcb anyway.
2 | ) But in any event did you begin to Iive at Spahn
\ ol Ranch? | ’ |
20 20 L. .3 Yan, T a4,
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-M|J"so that we know that that is youldepictaﬂ in the pidtuxa,
B 7
6 |

17 -

18

19,l- a picture of you.
20 |
2r |

22'
2%
2% |
25'13“
%
m

® |

at the Spahn Ranch xaid?

in particular 50-3 for identificaticn, and ask you whethexr or

. ploture?
A This one xight hexe (indicating).
>Q Would yOufplegnt place your initials over your head

N J9s

9 Hcﬁ,'ﬁid‘yéu.magntain a contact with Shorty
through August of 1969 avex those years from 19637
A - Yea. | | |
9 I want to diract your attention to August 16, 1963,

& somewhat infamous date, were you among the persons arrested

A Yes, T wan,
@ I would like to show you a photograph here, and

not you recognize yoursgels uﬁ baing one of the persons in the

50~B ¥or identification.

A - (Witness compliaa¢)

Q. auut put “J.8." over your head and we will know
that you meda that dasignation and that indicates th;t.that is

A (Witness complies,)

9@ - Was this taken during the August 16th raid at the
spahn Ranch?

! Yes, it was,

9 Incidantally,.is that the defendant, clqm, oﬁ
Stave Grogan, in hha right—hand portion of the phﬁtdgraph with
the long hair? i ' s

a " hYeé, it is.

o ‘MR!Q KATZS

‘-1.«‘- o vi"". “ R

May tha xncord\raflect ythe witness has complied

. ﬁ- t
N ._'. L g .
ozl t ’ L P _.r‘ . e T ,)

. ' -"3 ’l!
:Ji' 1 *A h
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20-2 ;| with my vequest on 50 for identifigation?

p THE COURT: Yas, ‘

g A Q 3Y MR, KATZ: Now, John, you were in jail for how
4 | long hefu:u you were released?

5 “ A Forty-eight houras.

6 | K Did somebody pick you up at jail?

7 ' i ] Yas, ; j“* |

8 - 2 ﬁ‘t ¥ ‘ﬁhb? 4: ‘o

9 _: i“‘,l& 3 8510:(‘.}?. o P

0 * }‘QN ?id Shbrﬁy i',lke lhyhody’ dqlgg away from jail?

n A it was.mgaolf; Enxxy Jones, and Larry Cravens.

e | g #hexe di& yqurgpg

1@1“" | A Eight mtraight haﬁk to the ranch.

1 | Q Can’ you tell as whekhar oxr not Shorty btgan living

15 ii at the ranch after you returned following the raid?

16 | A Yes, he did, He started iiving in his car,

" started sleeping in his car.

B Q He started sleeping in his cur?"

19 f' A Right.,

20 [ ¢ - showing you quickly a vehicle which is depicted

2| {h the 16 seriey of photographs, this white Mercury Comet, do

%2 | you recognize these photographs, these exterior photographs

| and the intexior photographs, as being the car that Shorty

24 slept in while at Spahn Ranch following the raid of August 16,
#.1 19697 , | |

% | A ﬁight. Thay are all pictures of the car.

2. Thaﬁ.ié Shorty's car, is that right?

2 A Yak.
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| Qupe

D How, sometime in the time period after you
raturngéd to Spahn Ranch and Septenbaer lst of 1963, did you
have any discusslons with Shorty aboit accoepting a Prank Retx
job?

A Yes, T did.

1) Did thiz conversation, or donversations, did they .
ogour at Spahn Ranch?

A . Yes, they aia,

0 what 3{d he teXl you in regards to thig Frank Retx |
job? -
| Wall, ha t6ld me that Mr, Spahn was trying to gat
him & job working for Frank Retz as a night watchman,
Q Did he tell you what his duties would consist of?
A Yas, he did. |
Q What d4d he say about that?
| A Wall, he sald Frank wanted to hire him during the

night on the propq:ty that. he had just bought from Mr. Spaha
to kaap Charlie and tm: quys from tearing up the conntry with
theixr dune buggidx.

..,

) ok Wheh you say "Charlie and the guys,” who do you

have. re;&::ancd ko? ‘;‘ f‘;;i_‘ i

Wﬁll,igali of the paople: i-.ha.t' wera with him,

Q odd you ggnmg a. g’gqﬁﬁaqg persons loosely known as
the Manson family? -~ P

A Yag. vl LT b ,

Q ' bigd he ﬁwe; reference to thoae people?

A Yes, I do. |

0 2nd that included Charles Manson and the éafendant '
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Q | How, I want to direct your attention to sometine
in the latter part of ~- S
MR, WEEDMAN: Exocuse me, your Honok. I wondax if I
could have ‘the last question and answer rsad, pleass. .
| THE COURT: Yes.
Mr. Reporter, will you read -~ do you xfmt the
answer' also? . T
('rhe xécor& was read by the reporter
R 3 toliows.t
‘jt ! : "9 . And that :lﬁcluded Charles Manson
a and t.he ésﬁg;tdant he:m, tuz’l sJr.s;;qgauw
"'3&, Xaﬁ.“) _—

MR, WEEDMAN: :wan; ydur Haﬁqr, I malizn it iz a little
late, but I move to atrike the answer and would object to the

‘question on the'gfounds ‘it is ieading and suggestive to this

witness, ‘
‘I think we a::é entitled to == I ~~
THE COURT: Well -~
M. WEEDMAN: That is all, your Honox.
THE COURT: Well, the answer may stand.
Ask your next gquastion. |
| Q. BY MR. KaT¥%: HNow, directing your attention to-
wards the first part of Septerber or the latter part of August,
19638, did you becoms sware of the disappearance of Shorty
Shea? | |
MR. WEEDMAN: I will cbject to the word "disappearance,*
your Honor. T think counsel can ask these questions without
the constant inhuendo that I have heard ever siiice we began
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| part of Septepber, 19697

| with Cha&lea Hanson concefning tne wharaiﬁbuts of Shorty?

"‘haVe this discussion with Charles Manson concerning the where-

teking the testimony in this txial.
I don't know what else to say except it just isn't
feir, your Honor, to my client.
I am going to object again on the ground it gﬁsnmesl
a iict not in évidence,Aand leading and suggestive.
MR, KATZ7 I will reframe the qguestion, your Honor.
WHE"CDﬁRm: All right, raephrase i; and then we will see
wheye we aré, |
-Q " BY MR. KATZ: DPid you notice or become aware of
the abaence -~ '
ﬁk. ﬁEEDMAN: Thank vou.
THE RITNRSS: YesH,
¢ - BY MR. XKaTZ: «~- of Shorty Shea from the Spahn
Ranch area towards that latter part of August ox the first

A Yes, I 4id.
0, ?xllmsigh‘h.

N ‘wa, in that cennection did you have a conversation

4 *;a”' S—

A. Yeas. o ) SR

¥

THE COURT: Set the tima.

0 Would you-tnlx uﬁ‘uhgt Charlie sald,

Fardon me o vl
HE. KawZa ‘If&ﬁ »
THE COURT: The time and the parﬁiqs present, if any.

Q - BY MR. KhT%: Aas best you recall, when aid you

abouts of Shorty Shea?
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A It was cpproximately‘ten days to two weeks after
we got out ot the caunty 4811, after the raid.
T mi’ sight.

$

T 7, SQ this was rqughly in tha lagt pnrt of hugust,
poasibly the heginninq of aephembEni ’SQ according to your
best recollecﬁion?

a5 Yes. -‘“b:- 3 :

E
w " »“ ’ W .

Ze! - And whera d-ic‘[ tha converaatj.on take place?
A meak plade on the beurdwalk right in front of the
Yanch.

@ Do you recall who yas present heésides yourself

' - and Charles Manson, if anybody?

A There was no ona.

O - ad what did you say to Charles Manson, and what

" did he say to you in this regard?

MR. WEEDMAN: May we approach the bench, your Honor?
TRE COURT: All right.
{fhe following proceedings were ln charbexs
éut of the presence of the jury.)
THE COUR™r We are in chiambers., Defendant and gounsel
are here. .

Give us the reading of the very last qpnstion,

. please.

{(the question wasx raead by the yreporter

as follows: {

o+ And what digd vou say to Chaxrles Manson,
and what did he say to you in this regard?“)
THE COURDT: A1l right. Go ahead.
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MR. WEEDMAN: Your Honor, I will object to any conversa- |
tion had between Charles Mmnson and this witness oi the ground
that my client, of course, was not present, and anything
said by Charles Manson, of courss, would bs hearsay as to ny
¢lient.

THE ﬂnvaiz Hell, we get again into the same question
respacting the séma position, respecting the statements of a
ﬁcmﬁar of the ¢onspiracy from the People's position, xcts,
omissianﬁ, declaratinnc of wembers of the alleged conapiracy
&s being applicgblg to the defendant in this case.

'Baq xamz; Would you like an offer ~of proof?

f Tﬂn COURT* *!bu naé. yon hnvé F siﬁuatiun. a nebulous
aihugtion.in ther& ga to whan, it‘nh all; 4id Manson disappear?|
Has the cbiect of the conppiracy been completed? g Manson

dead at the time nﬁ this canwuruation?

}

MR. RATZ: ﬁxduae ma, your Honar, you are :aying Manson.
THE COURT: FPardon me? '
MR. KAT%: I am sorxy. You are saying Manson's dis-
appearance. I think you wmeant to say Shea disappeared.
THE COURT: Shea. I didn't mean HMangon., I am thinking
too fast.
MR« KATZ: Just so the record is clear.
THE COURT: Shes, ves,
Yes, you are right. Let's see,
The conversation ls with Manson, é;ght?
MR. KATZ: Yes, vour Honor.
May I make an ofifexr of proof so you know exactly-- |
THE COURT: Yes, but the conversation is with the

CieloDrive.coOmARCHIVES
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| witnesg and with Ma};nﬁm, fightg?jf_:-;

MR, KATE: ‘Ien. e x
g coum: " Yes, Thni‘i ie eaha& I auw saying.
‘Now, 1f Shea iw dead at the tine, if the purpose

| of the conaplracy has been completed, and there iz & conversa- |.

|. tign with Mankon, it wouldn't beé in the ‘Falfillment of the

-conapii:acy. I mean, ‘ydu have hg‘:‘sa;c_xbus. gquestions in there, I

ﬂonl.‘"t Know. |
MR, RATZ: I would like to make an offer of ;aroc‘»f;. -
THE \CQBRT.? pake an offer of proof. ILet's see what we

' have here.

Go ahead. |
MR, KM'?: All right, gcuz' Honoy. Here is what I expect 1
'tcs“ elicit from this witness, !
A'QHE COURT: All right, ’
MR. KATE: That he talked with Charles Manson and awked
&:anann - A0l I. an paraphrmingz *Have you seen Shaﬂ;y?"

To whidh Hanson said, *Well, yes. I have got a

" friend up in San Francisco whé needed help, and it was a lot

200}

bet.ter job than vhat Frank Retz had oi,'fereﬁ him. So I gave him

fw hf.\cks, and he mft: for San Francisca. '
~ And this is the sum and substance o£ the convaruw |

tion. Im of.her worde, we have Mr, Swart:z,» friaend of Shea, |
questioning Mr, Mansom, “Well, do yau know where Shorty is?

Have ycm saen Shcrrt:y?"

' And Manson replies, "Well, he went up to San

Francisco. T sent him up theve to see a friend of mine who

offered hin a job.* |

e CieloDrive.cOmARCHIVES
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_ nd then swarks 'in the conversation says to Manson, |
.‘ 9 "'Wel]., what ahout z-the Bpt; job?"

L TR ,which Hmwn replies, w«n, this was a bat.tnrw
4 paying jolitw .

s . e Once. aguin it. j.a a :kut&mr;t. obyiously in the

?-‘:’:"“ . TRy

6 £uxthurance oﬂ ‘the nbjeqt and design of thp conspiracy to

7 1 Ppromohe concealmnt pg any arim; whatsosver by putting people

8 off the track &3 to the whareabouts of Shorty, where is he? :
§ | and we showed aw::uhively in otﬁer statamnts that Mz, Gxogan
10 | hag made sinilax statements, that Bruce uav.i_.l, for axamplcf

u | 1Joined in the statement of Grogan to the effect that Shorty

12 | went to San Francisco.

13 ! This is part and parcel of the conspiracy, acts and
1 daclamtiona which are in furtherance of the object and

. 15 desiqn of the conspirzacy.
s | ' And as you know, words ¢an constitute acts in that

17 regard, X think there ig no question that this is certainly

‘ 18 | admiasible under a theory of conspiracy. |

19 - | THE COQURT: Suppose at the time of this conversation,

20 " ‘$upposa you have a conspiracy, the purpose is to kill Shea.

21 ‘At the tibe of this conv-rnt:ién, assune fhea is dead.

2| - Would not. the -~ there be a fulfillment of the

2% conspiracy at tha time of this conversation?

22 flen | . .
%

s |

2

. 2
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MR, XATS: Normally speaking, but when you have a

2 | situation raised by our own evidence of the People's cese in

3 chief, namaly, that apparently the family, and particularly

'4 | Hanson, is concernad about the safety of the place where tiie

5 | body has been buried so thit he must inquire of Danny Da Carlo,
§ for example, ';’Bo'as lye or lime get rid of s budy?" a statemant -
7 | whieh is ohviously in furtherance of the ohjects aund design

8 | of the conspiracy, the sama Xind of resasoning must apply to a

9 atatement in which a co-conspirator says, "Hay," in assence,

o | *if anybody aske shout Shorty, tell them ha went up to

n o San Prancinco. %reil, thgm that Shorty is up in San Francisco,"
B2 S0 that ptcaple ﬂon't look in the vicini.ty of the Spahn Ranch,

thay won't t:i:y and locat& the body.
. : (RS

13

Orfca aqa:ln w« m:sﬁ uguiag 'chat a forsesable scopa
of the conapj.racy goes beyond the actual consummation of the

substantive cyrime, nmi:l.y’, tfm muz‘&er, but cariies forward to
17

{ - the point whers they mst repair the boﬂy to & position or
18

5

16

' location of sm!ety whers #t dannot thereaf.ter be found by the
¥-| polige. |
2 THE COURT: Well, now ==
A zéa. KAaTZ: And if T may just add this, your Honor ~=
THE COURT: Go ahsad. I follow your point.

MR. KATZ: In addition, this is actual evidance of the

22 1
23
2 conspirvacy itself, In other words, 1f you have paopla such as
® . ‘Grogan and such as Davis and such as Manson making statements
% | "Hey, why don't you go up to San ‘fxansiaco if you want to find
. “ ‘1 Shorty?*, this is the best manifestation of a conspiracy.

B You, m:at‘bear: in mind this will be taken in
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10| tinder leaves or soil down the stream -~ the exact wording I
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13
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28
' Noﬁ to gat amght.: -f

- 39py

. Mz, Davis, Mr., Watson; and himself, the defendant, killed
. Bhorty Shea and hid the hody under sche leaves,

| there. The statements of Manson, backing up to tha conversa-

b raspacting what would dimsolve the beody, the lye, and respact-

. ba umed to dissolve the hody, it was my opinion -~ the higher

1 they probably were statemgnts of fulfillment of the conspiracy. |
5 &

| to do? What are we going to do?”*
B

. purpose of the conspiracy. I don't know, There is & gquestion
" mark in my mind whethexr the statements of Marnson respscting

2L % : . .
| Shea, "Ha iz in San Francisco," could be in fulfiliment of the

iy SHaa. ?hg’u iﬂ faui- basic purposs,
oy |

connaction with the qon,fassians of Mr. Grogan, if your Honor
permits them to come in, to tl;e effect that Mr, Manson,

THE COURT: Well, thére is a distinction in ay mind -
tions arcund the stream respacting the lye, the conversations
ing conversations ox astatements of Manson that Shsa was buried
can't give you -- and the lye, particularly the lye, what can
court could look at it differently ~- but it is my opinion

“What are we going to do with t,hfg‘ body? We have killed the
man, Now we'va got to get rid of the body. What are we going

They could be statements in fulfillment of the

conspiracy, the purpose of the conspiracy.
¥R, RATZ: Wouldn't you think --
THE COURD: wait a minute,
The punpou of tha conspiracy is the killing of

MR mz: And not to get cmught, :l.sn’t that right?
i h o b

N ;v . . —_
'T T e T oA M

Lo s¥ e CieloDrive.COmMARCHIVES



39

i2-3 E | | THE COURT: Well, but it iii: the basic purpose,
. 2| MR, KATZ: Yas, I aﬁr«. |
| THE COURT: 'rhish k:fll:bng of Shea iz the basic purpose.

| ' Nw; th@ utltmnts aren't directed to the killing
of Shaa. _ affhésa stataments with the witness and Manson are ncrt.
f£o the m}.ﬁng oﬁ Shnn. Mmson doam;!t n,y, *Well, wa're
going to kill Shna. wc're golng td éo .ﬁ: 1n'thia manney,
| We're golng to do it: :l.n that, mnar. We've got six paople that
areé going to kill Shht. » ‘Thay u:a statements, a sort of '

e gratuitous statement, of ampon tq ﬁhq: witnass, “Wsll, Shea

v is up in San Francisco to gct 3 job," ot whatever ths statément

? 1 is thexe.

13t ‘ :
I don't know whether the People are attempting to
14

®

16

draw too far on the purpose or the amount of it, the kind of
testimony that may be permitited under the caption of fulfillmen

h

of the conspiracy; whether that is a propexr type of testimony

: to be e:l.icitad or not,
18 «f

17

I again repeat, I was convinced the testimony |
respecting the lya and the burying of the body could be state~ |
mants in fulfilliment, particularly, "What are we going to do

19
20

2 .
with the body? How will we get rid of it?* That would be in

fulfillment of 4 conspiracy.

22

23

- But. I don't know about the statemant, “Shea is in
24 )

 San Francimco trying o get a job,™ whather that is or isa't,

25
MR, KATZ: Here's the analysis, I think, that we must
26
| make in determining whether or not the statement is admissible.
o
. T agrae with you that in normal clrcumstasices such a statemont -
. 28

would smeem to bs beyond any scops of the original conspiracy.
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But isn't it correct by way of statements of Grogan himgelf

| that there is independent avidence to show an additional
. donspiracy, i1f you will, to conceal?l

Lat me give yvou an example of that, Here we have

| Grogan making statements atk least on two occasions, for nrmmp_l.«,i
to Juan Flynn, to the effect that, “Hey, if anybody asks about -
| Shorty, tell them he went to San Francisco.”

How, lo and behold wa have Gypsy making the sane
statement in the sane time pariod to Barbara Hoyt when Barbara
Boyt confronted hor with the statement, "Hey, I heard that

Shorty comnittaed suicide with a little help,* to which Gypsy

roplied, "oh, don't be silly. He went to San Francisco foxr

& job.*

4 |
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g now let's go to Chaxles Manson. Charles Mansmon says, *Look,

" he went to San Francisco.* Doesn't this manifest a new *

-off the track as to the true wheraabouts of where &hea is?

' 1t is not my purpose to tell the People what iz hazardous,

: - viien , Hr& Weedm-ln. ; '

‘Now, there we have Gypsy and we have Grogasn, and

conspiracy to coticeal the fruits of the crime, to conceal the |
whereabouts of the body? Aren't we showing more than just
mere collusion, but a uﬁiﬁy of attion by way of statements and

daclarations to further a common goal, namely, to put people
THE COURT: I think it is vaxy haaardous. Gf course,

but enly =0 far az me ruling on the testipony. Thare is a
serious question in ﬁy mind on it whether to admit it. I
don'’t know whether it is in fulfillment of that conspiracy to
kill. That is your conspiracy. That is your basic conspiracy.
The basic conspiracy is & conspiracy to commit a crime. The
crime is murdey, That is the People's basic theory.
I don't know. I have serious guestions in my

mind sbout it

HMR. KATZ: May I ask your Honor this, I app:qcintc'thn
oppozrtunity to diséuan ihis‘with you. Uo youn concede, and by -
way of diﬁcua-ion, that certalnly it is within the ambit of
a conspiracy to conceal the fruits Qt‘the crime?

THE CoURT: It is, 4f 4t is'goinﬁad enouéh. That i# thtl
reason I went around and around with My. Weedsian on that,
It is, if it is paintaﬁ enough.‘ I'tn not saying you agree with |

] ,MR wé?nunu; Surely, your Honorx.
o THE.CGﬁﬂw: I‘m fot tryinqutp'ticﬁyou,in by stipulation

] £ooq *
s ' ¥y Y }}? — * -

. - r Ty - A

- RN ' s e
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a9l

T saying, “What ':l.s the best to dissolve the body with, lye or
. fulfillment of & conspiracy.

that by this time Shorty is killed. But the crime is not

* *

© Ye have more to do here.*

here,
| MR. WEEDW: That's all right, your Honor. I understand)
THE COURT: It im if it is_point_@d- enough. ‘
Now, as ¥ say again, in the former copversations
or staterents attributed to Manson by the girl on ‘the stand, -
Barbara, I believe, in which she speaks of the lye Manson

lime,* that definitely is a statement, I think, which iz in
Theorotically, it is true of a body. YLet's assume |

compless, A part of the 'c‘riﬁm r mncea;ment of the body, that
is 2 part of the conmplracy, That is tha reason, that is,

ny thinking, constant thinking, revolves around there, “What
aré we going to do? We have only partly completed this. We
have killed him, but we have nore 'to do, We have far moxe
to dos We cuﬁ‘-t leave the dead '-body‘ vhere pebple_ can see it,

se, on -tlﬁat kind of thinking, or that thinking, I
allowaﬁ ;ln tha atatﬁments, "we buried him under the lesdven,"
oy 'ﬂm '*.he cmek under the gand,® or whatever it is.
ot : h --Bul still the sstatenents .o.f Manson at that time,
"We're sti;‘l.l in t;{;eubla,. Ve still hp.ve got problems. What
~are ve golng to do. vi,th his. body? Lven if buried, or not
huried. wa have pr:;islams; We have to dissolve it in some way.
¥What is the ha!t;,, lye or- 1ime?'! .

So there 18 a continuatiﬁn of the fulfillment,

there iz an attempt to fulfill the conspiracy. That is the
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. meéthod of -~ lef's take your statoment at itz fullast.

‘third parties, it is sidetracking them, getting them to think

‘that he has gong to San Francisco.”

reaching out too far in that statement, in that statement

RS - I"m rgot the jury. I don't know what they are going to do

basls of my a—llc;wing those gtatements,

I don't know about ~- I have a serious guestion
whether that is a fulfiliment of the congpiracy. It is a
A It is
a method of ‘the conspiracy, it is sidetracking third peopls,
otherwviaeée:

“Shea's not dead. The reason he iz not here is

That could he 80, but I don't know whather that
is a fulfiliment of thé congpiracy to muxdex. ﬁo;spirncy to
nurder is one thing: & conspixacy or the sidetracking of
paoplg at‘a latex time ~~ kind of vhat used to be called or
might #till be called an accessory after the fact -~ the
crine is committﬁd and thers the man goss and hides in :{:;hn
Seeditli's houne 50 he won't be arrssted,

I don't know. T don't know whether the Feople are _

expected to ke eélicited from the withegs. I have serious

doubts. I will say that.

It is very pazardoﬁne It is very

hazardous.

L X dqn'i: knm. shaether you need it. I mean, as far

4 - : -
s - . J

5 - .- . * o
- P . ] a1

P * » 1 . * - 3

i ., . . 2 * .
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You huvn‘tactszthagglgo argus to the jury. I
2 | think it injects hazabdous situations.

8 MR, KATZ: w¢11,¢your Honorf yo4 have permitted -~

4 THE COURT: I dpn't th&.nk thera is any question about
5| ik, -

6 | - Go ahead.

7 | MR, xamhs Your Honoi, yvou have parmitted me to express

8 | ny opinion in this area, and I am certainly not going to
? | ' balabor the point,
0| . I appraciaté the cpportunity you have given ne for

u expression in this connaction, and T will abide by the court's

2z ruling if the court feels that this is no% part of the

B | concealmsnt aspect of the conspiracy.

®o PHE QOURT: I think an objection from Mr. wiodman>au he

1 aither has ﬁqpe or is about to do would bé & very serious
Y| objection. |

1 I take it you ars making the objection?

m MR. WEEDMAN: Yes, I am, Thank you, your Honor.
a THE COURT: I am not trying to argue something that
% isn't there, You are objecting to the answer as indicated,
2 or the offer oi‘proof as indicated by Mr, Ratz?

% MR. WEEDMAN: Yed, your Henor.

% THE COURT: To pinpoint it?
2% | MR. WEEDMAN: Yes, your Honor, I will obiject to that
® | conversation offered by !Mr, Katz on the ground that it is
* hearsay to my client.
" THE COURT: I would further add ~- and I am not asking
? you to stipulate ﬁa\thia hocause 1t may be my basic reason in -

. CieloDrive.cOmARCHIVES
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| the matter. I don't phinﬁ,;;gg:'. A# in fulfillment of the

2 qonapiracy,' | | . | | | .

3 ; ‘ I am not askirg you to stipulate to that. I am |
\ 5 not. asking you 4o sti,pul&te to the fact that there iz a

51 co(nspira.cy..‘ I am not trying to tie your hands in any way,

IR I am adding that as an objection in there,
ST HR. WEEDMAM; Very well, your Honor,
8 ) COURrP: And X would, ~-and of courme, if that is

¢ | coxrect it would be hearsay. I would sustain the cbjection on
10 both counts. ‘

L L T am gcared of it ~- an awkward way of a court

12 | Qutti;xq- it, but I am not so much scared of it, I am disturbed
B | about it

14 I would ba inclined to sustain the objection.

5 o MR, KATZ: All right, your Honor. |

16 I will abide by the court's ruling.

1 'THE COURT: All 'right:‘ Thank you, gentleman,

18. MR. WEEBDMAN: Thank yow, your Honor.

¥ PHE COURT: ALl right, fine.

n (The following procesdings were had

i in open court in the presence of the

Juxys)
THE COURT: Objmction sustained,

22
24 . .
You nay procead,

ﬁh-jection- sustained.

% MR, KATZ: Yes, Thank you.

27
' 0 Mr. qurtz, diresting your attent:i.on to the latter

part cf zmgnst or hhq very first part oﬁ September 1969 aid

P

2 |

.l 3+ 5 Y 1 .
" - K, .i_'
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Tl [ ne b ‘ s PN ‘J‘"’ 3.1
. 3 P ' N N

’ R TAID SRR LI CleloDrlveCOITlARCHIVES

‘%f




3%

Mr, Manson loeave with some of the fanily and go to the desert?

23-3 Ly
. 2 | A Yen, he did.
R 4] pid all of time family leave at that time, or just
4 | soma?
-5 x Oh, just paxt of them,
6 | Q Now, shortly afier Mr. Manson left to go to the

7 | dasert with somea of the family aiq you see Rill Vance and D'a.u_ny'
.8 | pa Carlo?

> o A Yes, 1. dié!\

| g A tha ranch?

u | A ; rag.,

Z ¢ d ‘ Apprcxﬂ,mtgly how- many ﬁays Wu].d that be after you|

13 ) beacame aware of i:he f.act thni: Mansoﬁ wen’e: +0 the desert?

L
o 5
o

A Oh, thrqa‘day]s . :Eou;* daya.
: 2

15 | A Roughly, yes. 1y 0
¢
A

That is ; rough estimata, is it?

“~

7| Did you sée them in possession of any guns?

| Yes, T did. |
1 ) Can you tell us wheve it was that you saw them in
2 1 pogsession of the guns?

m A Was at ~- was at the ranch in a small room down

Z | at the end of the row of buildings,

% Is that one of the buildings that fronts the Spahn
| Ranch? |
= A Yes, it is.
% ] . And vhat is the name of that particular room, if
7

gou know?

.- B |

A - Well, used £¢ call it the prop room a long time aga
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23~4

Yt

Q Was there anothex name that was given to that room,

2 | 1f you know?

3 . A Oh, the gun woom. That is whers they kept most of
4 al thﬂ o
5 1 9 In any event, did you ses Mr; Da Carlo and Mr.

6 | Vance in possession of a certain paixr of guns?

T A © Yag, Y 4id,
8 0  and do you know whose guns those vera?
9 A Yaos, I Ao, |
1o ‘ ) 'Whoae guns weéra those?
u | A Shorty’s quns ,
.12 0 C Had you sean Shorty w:l.th those bafore?
18 A Yes, I have,
“ 1 g rFizst of all T am going to show you 32-F for
5 | ijdentification. Do you recognize this as Mr. De Carlo?
o) A Yes.
woL 0 and showing you 32-E for identification, do you

¥ 1 recognize that as Mr. Bill Vance?

9 A Yas, I do, |
» £ 0 Iike to show you 9-A and 9~B for identification and|
4 ask you whethexr off naf:. Yyou racognize these guns to be Shorty's
2 ‘mms'a : ) u; D

| B L {whem are hib quns,
B ’Qf m.l rightr. ?Jo thoap g\ms ippear to be the same

. guns that 33111 Vama arnd Danny na c.'arz.o had at Spahn Ranch in

the first pgz:t. of qutqzibgr aﬁ 1969?
= A YQ'.

' . 2 : P *

Q . And ‘di.d Mr. Vanc& esr‘ Mr. ‘De carlo have anything

% -
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22

23

24
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.
o7 |

28 .

388

| together with the gunt?‘ RS B

Kl or

algse in their posaassion?

A Ch, thp imall caxe the guns ware kept in.

an: Did Shorty use the small case of sowe kind to keep
the gnns in?

';‘ , “;.‘ 3' }

PR f"f'...s ;"E g :i' "
A Yes, he atde . v T ik
0 " pid he also keep an?thor object in that case
L . ¥ ‘f

A Yo, . . AR T RS S

Iv, Q.' Arr: i __‘.
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23a_L | |
fxx & 2 2 What did ha keep in there?
KR A The bewle knife, about § or 9 inches long.
3 | ¥R, Karz: I think with the assistzanca of Mz, Koqan Wwe

4 | axe going teo conulude this testimony.

5 | THE COURT: ALl right.

6 : {Short pausa,)

7 4 THE COURT; Here we are.

e | wm. KATE: Thank you,

9 ) I would like to ahow you Pecple 's 10 for identifi- |

© | wcation, this brown attache casg with the name inscribed
. 1 ¢ Rev, mmld Jaxdi?& Shaaw

2} . ’= P X show you this, and I will open it for you and
B4 amk xou wiaathea; 823 net. you recagnize th;l.s casa as having sean
Bl it before? . . é" f’”\ SRS **‘“ ".“..-

15 A Yes, T do. .. . =

16} 0 Whose dase *wals that‘,? |

1z f' A Balqnggg éto.slgxqgty; Iy Hg; %ept a wmatched sat of
. pistols in it. &. o | ‘

¥ Q@  The piatols that are identified as 9-A and 9-3,
2 [ ig that corvect?

a1 | B 1 Yas. ’

2 0 Now, after ﬁh1§~ event at Spahn Ranch, c¢an you tell

2% | ue whether or not Danny De Carlo stayed at Spahn Ranch or did

b2

he leave?
= A Well, it wasn't too long he left, too,
%) 0 ALl ight,
2 And did Bill Vance atay, or did he leave?
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2%a-2 1} . 0 Incidentally, do you know where Bill Vance is?
® 21 © A No, I don't, | -
-8 ’ MR, KATZ: If I may have a moment, your Honor, I think I

s | may have concluded my examination.

5 THE COURT: Yes, 311 xiﬁ‘-t» ‘
6.1 MR, RATE; Thank you. I-have nothing further.
7 | THE COURT: Cross.
§ ‘

npex  ° : . CROSS~EXAMINATION

©.] BY MR, WEEDMAN:
‘ n : AQ S0 we will be’ oxaar about it; 1-1:. gwarts, 4aid you
2z ¥now a man baock in tho:e days at Spahn Ranch nawed Bruce Davis?|

1B

A Yes, I did.

14 Q - Did you ever seés Bruce Davis help Shorty Shea
. 15 | change a flat ti.re on Bhorty's cm?

e A ’I d’on'«t ro;nnmher.

" Q Parbiculuﬂy direeting your a.ttention to a time

' a,ft,er tha August lﬁ, flaﬁi ra,{ai, ﬂo yQu ucuﬂ.l seaing My, Davis |

? help Shorty chmga a t’lat tim 'on his car?

» MR, EATZ: I m golng f‘,:é objwt. That is. uuuning ﬁaots .

SR not: in svidence a.nd aa ha.v:l.ng baen asked and answered,

® | _THE. COURT:® ioﬁ ‘may mswer ‘Ehal tguestion.

23
1 THE WITHESS: If I 4id, I don't rmmbnr.

“ . e BY MR, WEEBHAH: Pid you ever see Bruces Davis

anywhere near Mr., Shea's automobile? Again, after the August
16th rald,

‘ _ i ‘ A ©Oh, it's hard to pinpoint one pexson because

28 ' :
' averyhody walks by the car and loéoks at it, And --

26
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23a-3 | 0 And were yot svar aware that Shorty Shea did in
. ‘ 9 £act have a flat ti¥s on%ﬁfié nutgmai:{lu after the August 16th
3 | rald?
F MRs XATZ: I am going to objact now, That assumes facts

5 not in evidence in the mantier in which the guestion is

6 - framed.

7 4 THE COURT: Read the guestion, pleasse,

8 ! | MR, WEROMAN: T will withdraw the question,

5 | PHE COURT: . A1l right. Withdrawn, |
o | 0 BY MR, WEEDMAN: Did Mr. Shea ever have a flat tire

n | on that car after the August l6th rald?

2 | A ' I don’t know whethex he had or not.

13 0 pkay .

% Were any charges f£flled against you, Mr, Bwarts,
. B i :l_t; cqnnacti.on, with your being arrested on August the 16th,

8 | 19697 ' |

7 | A No.

18 o Did you feel smomehow angry at the police ai a3

19 i. result of that arrest?

2 ‘ MR, XATZ: Objection, on the grounds that his state of

Ca mind i® not in issue, |
2 THE doum: Raad the question, please.
3 MR. KATZ: Would be immaterial,

24 (Tha quastion waa read by the reporter

» as follows:

% | "0 Did you feal soméhow angry at
| y the police as a result of that arrest?*)
. ® 1 . MR, KATZ: Your Honor, would be immaterial,

SR | CieloDrive.comARCHIVES
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THE COURP: I will sustain the cbjection the way it is

framed.
You qan reframe it if you desire.
0 BY MR, WEEDMAN: Did you feel that the othex

peﬁaons at the ranch were somehow raesponsible for your baing

arrasted on August the L6th, 19697

Y Oh, yes, 5 did. I didn*t know why, though.
0 Pardon me?
‘ oy
B, I didh't Know why.
A - Y
., :4,‘ F : RO T, = ¥ -
¥ ‘ # s . i-"“ A o : Pt
et e a',.fb JFh Ir'
T T
ALE T
. . ) \ ‘
7’:“ . K [
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Q Were any charges filed against any of the persons |

| that were arrested on August 16, 1969, if you know?

-9 As far as I know, nd, )

Q Paxrdon me? '

A BNot as far as X know.

Y Were you released by the police at about the same

| time the other persons were released?

A 'rhgxa were only two others hasidw myself relcut“d

-a.t. 'l;l;xc gave hi.me.

¥

Q .and vhat are thelyr nams agai’n, pleage?

A ‘Tarry Cravern an& Larxy .Iones,

Q And Shorty cane dawn and halped you get out, is
that correct? 1'"’;

A Yen ha‘ élid.

o ,? ,* ¥ fWas Bruce Davis arrested? Do you know?
‘ i

. MR, KM‘&* At which t.ima _Excuse me. There is an

C e ,s..."' ff
Ohjhctinn, o L s i’*‘ "

L]

v:-a_',

MR, WX}EDHLN* .I'm sarry On Ixuguut: 16, 1969.
" MR, KATZ: @hank yo’;«. . ,'

TBE WITNFS&E:‘ I ?on't think hta wias there. ‘

0 BY MR, WFSMM: D_id yau see Bruce Davis after you
went back to Spahn Ranch after being released following the
Rugst 16 arrest? o

A T can't remember whather I did or not.

Q pid you ever see Bruce Davis aﬂ:cr the August 16,
1969, raid during the month of Augusit?

A I can't renmenber. |

Q Can you give us now, Hr. Swartx, your best
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19

20
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22

28

95
26 |
27

28

~ and wanted to talk th ma.,

ﬁétima_,te, your begt recollection, when you last saw Mr. Shea.

A Well, it was after the raid, aftexr we had gotten
out of jail. Oh, probably ten days, two weeks; in there
somewhere,

Q How do vou fix the time as being ten days to two
weeks, appréximately?

A Well, it is just a rough estimate because I can't
pinpoint a date,
“ Q Mr. Schwartz, when were you first interviawed by
the police in connsction with this. case?

A This case? |

o) Well, Ie& me withdraw that,

When ,wdra you first interviewed by the police,

lat’q a"ay, aftar you were releasgd 48 houxs aftex your arrest

of August‘ 16?

1

A

- A (.‘n, it'. m\mi: havt ban;r,, a mn’t:h ot batter, becauss

I was working out :I.n amthar placa when they came and got me
S
Q Where were you working when the police cams and
got you and wantad‘ to talk to you? *
A  In the Bax Mone Ranch in Chatsworth.,
“How far is that from the Spahn Ranch?
it is nbogt a mile further up the road.
when did you go to work up there?
After I left the Spahn Ranch.
I'm sorry. When was ‘t:hati’!-

©Oh, a month or s¢ after we got out of jail,

Lo T S » - R = B . =

and it wag after you left the Spahn Ranch, then,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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. _that you first talked to the police, is that mso?

“‘am Jooking fox.

didn't hej

A Yes.
MR, mﬂnmz If I may have a moment, I found what I

THE COURT: That's all right.
Q BY MR. WEEDMAN: Where was ny client, Mr. Grogan,
when you saw these gunx in the possession of banny De Carlo

an& Bill Vance? :'-‘;"'
A I dop“t know where he was,

i

Q. . Wnen again 2id you first go up to Spshn ‘,Ranch.
Mr. Siyax‘-:z, t;o work? ; ‘
o A "!i.'t'xe ﬂ.rst‘ t:l.me? ~e 1 ’

' é Yes\i . - T i ‘v“_ L
TR
A Bbout 1963, 1.0

Q- Hhille you mne thsm, did my client coma up there
!md begin working? ‘
' '1‘1 _ 3.’3!1 g3 ‘
Q _' Well, after that; any time after that did my client
begin working at Spahn Rancl_z, if you know?
A . Yot during all them years, no.
0 | Duting all what vearw?
‘A Well, from '63 to '69.
é Hy client did come up to th§ ranck before 1969,

A .Oh,' yes. Approximately a year before that ~-- year,
eight months,
Q znd the Hanson, so-called Manson family, showed up
there in 1969, didn't they?
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A Yen.
9 Ny client was there before the Manson family

| arrived, isn't that so?

A I don't think so. I'mw not sure, I'm not going to |
say for sure “Ho.“%ﬁlu , |
4] All r&%h‘. What was my client doing at the rxanch,
if anythiﬁg, 1ﬁié;hnaction with any employment ox chores there,
iﬁ you knbw? '

A @h, e WOuld.heip uﬂ doing vhat we were doing -~

SN - !

cleaning the barns,feading tha horaea.
G What arse‘uera ygy dcing?
A That barn kaph usg pratty busy.
. Q Did CIBm, thu &atendnnt, help you clean aut‘tha

barni? . '
" a Oh, ves, all the tiwe.
Q Help you with the horses at all?
A: Yas,
Q What pthexr éha:ﬁs dié.my client do wp there?
A " That is about all there was to do except go get

a lIoad of corn svery once in a while,
10} Were you at Spahn Ranch whéen they had the big tirnt
there in 19702
A .
THE COURT: CGentlemen, let's go over to tomorrow.
We will recess, ladies and géntlemen, +ill 9:30
tonorrow,.
Kindly return promptly, as you have been.

Do not discuss the case or come to any opinion
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27

oxr conciusion,

i next d;y*, 'lea;duy, August 10, 1971.)

»

Thank §bi;. Recess till 9:30 tomorrow.

.

ra [

w § s % N
, (adjduimnt_ vwas taken until 9:30 a.m. of the

% < W ” - -
- :;“ 1 4 ; I " .
A - - | ¥ ; HR ]
= P P { N
t S ' { .
. "\ & .
% - ty ¥ =%
~ . i
i ' N P .
Catl g ER .
— . ‘. LR
heas
- 13 A % L ad
L R E i & ™ ’
ke - :

CieloDrive.coOmARCHIVES





